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معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم اعلام کرد:

شرایط امنیتی قم
 بسیار مطلوب است 
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کاهش ۳۳ تا ۵۵ درصدی جرائم خرد و خشن 

شهردار قم  خبرداد:
افتتاح ۱۱۰ پروژه عمرانی

 درهفته دولت

ترخیص استاد شجریان از بیمارستان

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم گفت: با اجرای 
استان  چهارمین  استان  این  قم  در  اینترنتی  رسانی  سوخت 
سوخت رسان سیار کشور خواهدشد. ظهر دوشنبه همزمان 
با دومین روز از هفته دولت ۳ طرح مهم عمرانی شامل پروژه 
بوستان شهدای گمنام؛ جایگاه سوخت »سی ان جی« و پروژه 
تأمین آب شرب بخش دستجرد با اعتبار ۱۲۵ میلیارد ریال افتتاح 
شد. بهشتی معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم در 

حاشیه افتتاح این پروژه ها در گفت و گو با خبرنگاران گفت: 

استاندار قم گفت: کرونا فرصتی را ایجاد کرد تا انسجام و همدلی 
بین ملت و دولت افزایش و تقویت شود. به بهرام سرمست عصر 
یکشنبه همزمان با نخستین روز از هفته دولت در آئین افتتاح 
چندین طرح عمرانی در منطقه پرتراکم پردیسان قم در حاشیه 
افتتاح این طرح ها در گفت و گو با خبرنگاران گفت: در نخستین 
روز از هفته دولت برنامه افتتاح و کلنگ زنی داشتیم که کلنگ 
زنی مربوط به خوابگاه دانشگاه حضرت معصومه )س( بود و از 
خط انتقال فاضلاب پردیسان هم بازدید شد و مرکز جامع سلامت

معاون استاندار قم :

قم چهارمین استان سوخت رسان 
اینترنتی می شود

استاندار قم:

کرونا انسجام بین ملت و دولت را 
تقویت کرد

8

جناب آقای سعید اویسی
مدیر محترم روابط عمومی  شورای اسلامی شهر قم 

بانهایت تاسف وتاثردر گذشت پدر گرامیتان را تسلیت 

عرض نموده از خداوند متعال برای آن مرحوم

 رحمت و غفران و برای شما ودیگر باز ماندگان صبر و 

اجر مسئلت دارم.
 روح اله کرمانی

روزنامه

1

 

از  بردای  بهره  از  قم   شهرداری  سبز  فضای  و  ها  پارک  سازمان  عامل  مدیر 
با  دیدار  در  جوادیان  پیام  داد.  خبر   ۹۹ سال  پایان  تا  شهدا  یادمان  بوستان 
ولی فقیه در  نمایندگی  حجت الاسلام والمسلمین سید رضا عظیمی مسئول 
بسیج اقشار قم با تأکید بر همکاری بین همه ارگان ها در توسعه فضای سبز شهر، 
تیم  همکاری های  نخستین  از  بسیج  با  قم  شهرداری  همکاری  داشت:  اظهار 
مدیریتی فعلی از ابتدای ورود به قم بوده که تا امروز ادامه داشته است. وی کاشت 

درختان مثمر را یکی از برنامه های سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: هشت فیلم نامه برتر با موضوع 
دفاع مقدس در جشنواره هشت نوشت معرفی و تقدیر می شود. سید موسی 
حسینی کاشانی برضرورت توجه به مقوله دفاع مقدس براساس منویات رهبرمعظم 
انقلاب تاکید و بیان کرد: دفاع مقدس معدنی است که گنج های بسیاری از آن می 
توان استخراج کرد و به نظر می رسد برای معرفی ظرفیت های دفاع مقدس به نسل 
های جدید باید فعالیت های مستمر را دنبال کنیم. همچنین توجه به برنامه های 
فرهنگی هنری باید به صورت جدی تر دنبال شود. وی یکی از تاثیرگذارترین مواردی

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

بهره برداری از بوستان یادمان شهدا تا پایان سال 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم خبرداد:

تقدیر از 8 فیلم نامه برگزیده با موضوع دفاع مقدس
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معاون مرکز اورژانس ۱۱۵ قم گفت: از ابتدای فعالیت بالگرد 
اورژانس ۱۱۵ قم در سال ۹۳ تاکنون، یک هزار و ۶۱۹ مصدوم 
و بیمار توسط این بالگرد به مراکز درمانی استان منتقل شده 

اند. مهدی فراهانی افزود: بالگرد اورژانس ۱۱۵ قم در این مدت 
حدود ۶۷۰ سورتی پرواز در محدوده استان و خارج استان 

انجام داده است. وی با اشاره به این که یک هزار و ۶۱۹ نفر

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم در مجموع 
وضعیت امنیت، کلان استان را در یک سال گذشته ممتاز 
ارزیابی کرد و گفت: هم اکنون در شرایط بسیار مطلوبی قرار 

داریم. بیژن سلیمان پور در گفت وگوی اظهارداشت :با تلاش 
نیرو های اطلاعاتی، امنیتی، انتظامی و قضایی، جرائم امنیتی 
در ۱۳ مورد از جرائم خرد و خشن مانند آدم ربایی، قتل، سرقت

تقویت وحدت ملی 
درجهت منافع ملی 

کسی نیست که نداند تا یک سال آینده مملکت با 
چه چالش هایی روبرو است.

 سایه انتخابات امریکا و آخرین تلاشهای روز افزون ترامپ و پمپئو برای به زانو در 
آوردن ایران برسر کشورما خورشید رفاه و امید و آسایش رابه محاق برده است و تا 
پایان انتخابات آمریکا ادامه دارد و بعد از جابجایی یا تثبیت رئیس جمهور  ایالات 
متحده نیز مدتها طول می کشد تا شاید فرجی حاصل شود یا وضع تحریمها 

ازآنچه هست بدترشود.
_ بیماری کرونا با جسم و روح و روان مردم بازی می کند و افق روشنی برای مهار 
این اسب سرکش وجود ندارد.مردم قرنطینه شده و نیمه قرنطینه شده و کاسبها و 

پیشه وران ورشکسته و زیان دیده و......عصبی هستند و حق هم دارند.
_ تورم شدید و گرانی دلار وطلا بی داد می کند و دولت و بانک مرکزی هم 
محدودیت دارند و نمی توانند علل ان را توضیح دهند به همین دلیل مردم 
سرگردان و ناراضی هستند. بپذیریم که تورم و فقر و بیکاری و ضریب فلاکت 

همگی افزایش بی رویه ای دارند.
_  اختلاس ها و برباد رفتن ثروت ملی دراثر سوء مدیریت ها ذهن مردم فقرزده 

رابه خود مشغول کرده و عوامل نارضایتی بخش از شهروندان را تکمیل می کند.
دراین شرایط بازی انتخابات ریاست جمهوری ایران درسال 1400 از مدتها پیش 

آغاز شده و نارضایتی ها را تشدید می کند.
صدا و سیما در ایران انحصاری است و در چنین شرایطی این دستگاه هزینه 
ازیک سو  آفریند.  و هزینه های اجتماعی می  بر هزینه ساز هم شده است. 
کارشناسان و مجریان دست چین شده اند و درمسیر زمین زدن دولت و منکوب 
کردن جناح مقابل با طرح انتقادهای افراطی از دولت فعلی هستند تا فردی 
نزدیک به این جناح در انتخابات پیش رو رای نیاورد و از سوی دیگر وزرا یا تریبون 
ندارند یا زبان مردم را نمی فهمند یا خودسانسوری شدید دارند یا تدابیر ناقص و 
غیر منطقی دارند و شاید هم همه این محدودیتها را باهم دارند و با مردم به زبان 
ساده مشکلات رامطرح نمی کنند و صدا و سیما نیز تریبون لازم را در اختیار آنها 

قرار نمیدهد.
مردم توجیه نمیشوند چندان امیدواربه آینده نیستند و خطربحران مشروعیت 

وجود دارد.
 جریان سیاسی مقابل دولت نیز به دست افراد ناپخته و شعاری افتاده و بیش 
از این که منافع ملی موردنظر آنها باشد مطرح کردن خود و بردن انتخابات سال 

آینده را نشانه گرفته اند.
شرایط سیاسی و اجتماعی و اقتصادی کشورما بیماراست و اوضاع فرهنگی از 
آنها بدتر هست که بهتر نیست. وحدت ملی و گرد آوری مردم درجهت منافع ملی 
با حفظ اختلاف نظرها تدبیرمی خواهد. باشد که دستی از آستین توانمندی برون 

آید وهمه مردم کشوررابایک چشم نگاه کند و دریک جهت به حرکت وادارد.

میرزا علی آیت اللهی*

معاون استاندار قم :

قم چهارمین استان سوخت رسان 
اینترنتی می شود

رسانی  سوخت  اجرای  با  گفت:  قم  استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 
اینترنتی در قم این استان چهارمین استان سوخت رسان سیار کشور خواهدشد.

ظهر دوشنبه همزمان با دومین روز از هفته دولت ۳ طرح مهم عمرانی شامل پروژه 
بوستان شهدای گمنام؛ جایگاه سوخت »سی ان جی« و پروژه تأمین آب شرب بخش 
دستجرد با اعتبار 1۲۵ میلیارد ریال افتتاح شد. بهشتی معاون هماهنگی امور عمرانی 
استانداری قم در حاشیه افتتاح این پروژه ها در گفت و گو با خبرنگاران گفت: طبق 
یک مصوبه قرار است طرح سوخت رسانی سیار و اینترنتی با ایجاد زیرساخت ها در 
قم اجرا شود. وی افزود: جایگاه سوخت سی، ان، جی برای این بخش اهمیت دارد 
چرا که در تأمین سوخت خودرو با مشکل روبرو بودند و با توجه به تردد مسافر از محور 
تفرش و ساوه به قم این جایگاه محل اصلی در تأمین سوخت مسافران خواهد داشت.
معاون استاندار قم افزود: این جایگاه با همکاری بخش خصوصی امروز به بهره برداری 
رسیده است و می تواند با توجه به افزایش قیمت بنزین و افزایش مصرف گاز سوخت 
مورد نیاز هم اهالی و هم مسافران را تأمین کند. بهشتی عنوان کرد: طبق جلساتی 
که در کارگروه انرژی داشتیم به توسعه زیرساخت جایگاه های سوخت هم در روستاها 
و هم شهرها تأکید شد و از سرمایه گذارانی که در این زمینه علاقه به سرمایه گذاری 
دارند استقبال و همکاری می کنیم. وی از اینترنتی شدن سوخت رسانی استان خبر 
داد و گفت: در شورای ترافیک استان طبق یک مصوبه ای قرار است که در استان قم 
زیرساخت سوخت رسانی سیار و اینترنتی را تأمین کند و استان قم به عنوان چهارمین 
استان در زمینه تأمین سوخت به طور اینترنتی و سیار بعد از استان های، اصفهان، 
مشهد، تهران باشد و قرار است سوخت سیار از طریق یک اپلیکیشن و اینترنت با یک 

تماس و ثبت آدرس مورد نیاز سوخت متقاضی ارسال شود.
افتتاح بوستان دستجرد

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم با بیان اینکه بوستان شهدای گمنام 
بخش دستجرد نقش مهمی در توسعه گردشگری خواهد داشت، گفت: این بوستان 
با اعتبار هفت میلیارد و ۵00 میلیون ریال افتتاح و مورد بهره برداری رسید. به گفته 
بهشتی، شورای شهر و شهرداری بخش دستجرد قرار است این بوستان را در فازهای 

بعدی توسعه دهند.

در طرح ملی تابستانه کتاب ۹۹ صورت گرفت :

کسب رتبه اول کشوری دنیای کتاب قم 
طرح تابستانه کتاب به عنوان طرح های فصلی معاونت فرهنگی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی به همت موسسه خانه کتاب  با شعار "کتاب بخوانیم، ایمن بمانیم" از 18 
مرداد آغاز و در روز ۳0 مرداد در کتابفروشی های کل کشور به پایان رسید که مجموعه 

بزرگ دنیای کتاب قم رتبه اول کشوری را در این طرح ملی کسب نمود.
به گزارش روابط عمومی دنیای کتاب قم؛  مطابق با آمار رسمی خانه کتاب، تعداد 
77۳ کتابفروشی فعال کشور در این طرح مشارکت داشته اند که از این میان 168 
کتاب فروشی در شهرستان ها و 60۵ کتابفروشی در مراکز استان مشغول فعالیت 
بوده اند و در مجموع تعداد ۵08.881 جلد کتاب در کتاب فروشی های عضو طرح 
به فروش رفته است. لازم به ذکر است پرفروش ترین کتاب فروشی ها بر اساس تعداد 
کتاب فروخته شده به ترتیب جایگاه عبارتند از دنیای کتاب قم با فروش 110۵۵ جلد 
کتاب در رتبه اول کشوری، کتاب فروشی فرازمند رشت با فروش 10991 جلد کتاب 
در رتبه دوم کشوری و پاتوق کتاب شهرکرد با فروش 9۳76 جلد کتاب در رتبه سوم 
کشوری قرار گرفتند. همچنین استان قم در میزان پرفروش به لحاظ تعداد کتاب های 
با تعداد  فروخته شده، جایگاه پنجم کشوری را در لیست پرفروش ترین استان ها 
۳۵8۲۵ جلد کتاب به خود اختصاص داده است که از این میان مجموعه بزرگ دنیای 

کتاب قم ۳0 درصد از فروش کتاب کل استان را به خود اختصاص داد.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم در مجموع وضعیت 
امنیت، کلان استان را در یک سال گذشته ممتاز ارزیابی کرد و گفت: هم 

اکنون در شرایط بسیار مطلوبی قرار داریم.
بیژن سلیمان پور در گفت وگوی اظهارداشت :با تلاش نیرو های اطلاعاتی، 
امنیتی، انتظامی و قضایی، جرائم امنیتی در 1۳ مورد از جرائم خرد و خشن 
مانند آدم ربایی، قتل، سرقت جعل اسناد و امثال آن بین ۳۳ تا ۵0 درصد 

کاهش یافته است.
وی با اشاره به سرقت  مسلحانه از برخی طلافروشی های قم در ماه های 
گذشته، افزود: در آخرین جلسه ویژه سرقت مقرر شد همانند سایر کلان 
شهرها، طلا و جواهرفروشی ها را در یک جا متمرکز تا بتوانیم امنیتشان را به 
نحو بهتری تامین کنیم. سلیمان پور در ادامه از کشف حدود چهار تن انواع 
مخدر در پنج ماه امسال سخن گفت و افزود: قم به لحاظ قرارگیری در مسیر 
تردد 17 استان همواره در معرض قاچاق است، اما با تلاش نیرو های امنیتی، 

اکثر محموله های قاچاق عبوری از قم کشف می شود.
وی با اشاره به دستگیری چهار هزار و 600 نفر از قاچاقچیان در سال 
گذشته و کشف هفت هزار و 400 کیلو انواع مواد مخدر، تصریح کرد: اکثر 

این افراد غیر بومی و از استان های مرزی کشور هستند.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار در مجموع وضعیت امنیت، 
کلان استان را در یک سال گذشته ممتاز ارزیابی کرد و گفت: هم اکنون در 

شرایط بسیار مطلوبی قرار داریم.
سلیمان پور در ادامه به تشکیل قرارگاه 19 دی که به منظور رفع دغدغه های 
رهبر معظم انقلاب اسلامی در موضوعات فرهنگی ایجاد شده است، اشاره 
توانست سند  اندیشه ورز،  با تشکیل هیئت  کرد و گفت: استانداری هم 

راهبردی تحول فرهنگی واجتماعی قم را تهیه و تدوین کند.
وی افزود: در این سند پنج برنامه مهم کاهش طلاق ، کاهش آسیب های 
کاهش  و  خشونت  کاهش   ، اخلاقی  مفاسد  کاهش  حاشیه ای،  مناطق 
تصادفات مدنظر قرار گرفته و بیست میلیارد تومان اعتبار هم برای مدت 
دو سال به آن اختصاص یافته است. معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی 

استاندار خاطرنشان کرد: در این راستا دو دفتر تسهیل گری در برخی مناطق 
حاشیه ای ایجاد شده تا مسائل و مشکلات این مناطق را رصد و برای رفع آن ها 

برنامه ریزی کند.
مراکز  تجهیز  برای  تومان  میلیارد  از 6.۵  بیش  گذشته  سال  افزود:  وی 

فرهنگی، مدارس و پاسگاه های این مناطق اختصاص یافت.
سلیمان پور به حمایت از همه احزاب معتقد به نظام و قانون اساسی اشاره 
کرد و گفت: به همین جهت تعداد احزاب استانی و کشوری، فعال در قم از 

1۳ حزب به 48 حزب رسیده و خانه احزاب هم در قم فعال شده است.
معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استاندار فعالیت احزاب را برای تقویت 

نظام ضروری خواند و گفت: باید شرایط را برای فعالیت آن ها فراهم کنیم.
وی همچنین از افزایش سازمان های مردم نهاد )سمن( در یک سال گذشته 

خبر داد و گفت: تعداد این سمن ها از یکصد به 17۲ مورد رسیده است.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم اعلام کرد:

شرایط امنیتی قم بسیار مطلوب است 

مدیر کل آموزش و پرورش استان قم گفت: فعالیت 
مدارس از نیمه شهریور با حضور ۲7۳ هزار دانش 

آموز در قم آغاز می شود.
حمیدرضا شیخ الاسلام  عصر دیروز در چهارمین 
خبر  اعلام  با  پرورش  و  آموزش  شورای  جلسه 
بازگشایی مدارس از 1۵ شهریور، گفت: تاکنون ثبت 
نام 96 درصد از دانش آموزان در مقاطع مختلف انجام 

شده است.
برای  والدین  تاخیر  صورت  در  اینکه  بیان  با  وی 
ثبت نام و بسته شدن سامانه ثنا تهیه کتب درسی 
غیرممکن خواهد شد از والدین خواست تا پایان هفته 

نسبت به ثبت نام فرزند خود اقدام نمایند.
حفظ سلامت دانش آموزان خط قرمز ماست

وی در خصوص نحوه توزیع کتب درسی هم گفت: 
دانش آموزانی که مراحل ثبت نامشان به پایان رسیده 
هیچ مشکلی برای دریافت کتاب ندارند و با تماس 
برای  می توانند  آینده  روز های  طی  مدارس  اولیای 
دریافت کتاب به مدرسه مراجعه نمایند. شیخ الاسلام 
با اشاره به شرایط خاص سال تحصیلی جدید به دلیل 
شیوع ویروس کرونا از آمادگی کامل آموزش و پرورش 

استان برای بازگشایی مدارس در سه وضعیت قرمز، 
زرد و سفید خبر داد و گفت: والدین نگران نباشند 

حفظ سلامت دانش آموزان خط قرمز ماست.
مدیرکل آموزش و پرورش استان در ادامه با اشاره 
به نقش ویژه صدا وسیما برای استقبال خانواده ها 
از شرایط آموزشی جدید متناسب با وضعیت استان 
خواستار تلاش بیش از پیش رسانه در این حوزه شد.
عزاداری در حیاط مدارس برای هیئت های 

مذهبی رایگان شد 
وی همچنین با اشاره به تاثیر به سزای عزاداری های 
ماه محرم و صفر در تربیت نسلی با حیات طیبه و 
معنوی و شرایط خاص امسال برای برگزاری عزاداری 
در فضا های روباز خواستار همکاری مسئولان استان 
برای ایجاد تفاهم نامه ای مابین این اداره کل و مراکز 
حقوقی ذی ربط با هدف برگزاری این مراسم ها در 
هیئت های  برای  رایگان  صورت  به  مدارس  حیاط 

مذهبی شد.
و  امنیتی  سیاسی  معاون  سلیمان پور،  بیژن 
اجتماعی استاندار هم در این جلسه از تلاش کادر 
کیفی  و  کمی  سطح  ارتقاء  برای  استان  آموزشی 

گفت:  و  کرد  قدردانی  اخیر  سال های  در  آموزش 
صدا و سیما و خبرگزاری ها در شرایط فعلی می توانند 
بهترین بازوی آموزش و پرورش استان برای عبور از 

شرایط کرونایی باشند.
سلیمان پور در ادامه با اشاره به شرایط خاص فعلی 
که جامعه از یک سو درگیر تحریم های همه جانبه 
سخت  شرایط  دیگر  سوی  از  و  اقتصادی  جنگ  و 
و  مردم  از  است  کرونا  شیوع  از  حاصل  معیشتی 
مسئولان خواست با حفظ وحدت و هم افزایی همه 

تلاش خود را برای گذر از این تنگنا به کارگیرند.
وی همچنین افتتاح پروژه های عمرانی در اوج کرونا 
را نشان از عزم و اراده جدی دولتمردان برای حرکت 
روی ریل پیشرفت دانست و بر لزوم اطلاع رسانی این 

دستاورد ها تاکید کرد.
و  آموزش  سال 99  برنامه  از  جلسه  این  پایان  در 
پرورش قم مبتنی بر سند تحول بنیادین آموزش و 

پرورش در طول برنامه ششم توسعه رونمایی شد.
سال تحصیلی 99 از 1۵ شهریور در هزار و 400 
آغاز  درس  کلاس  هزار  از 9  بیش  و  آموزشی  واحد 

می شود.

مدیر کل آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

آغاز فعالیت مدارس قم از ۱۵ شهریور 
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 رئیس قوه قضاییه پیرو تاکید روزیکشنبه رهبر معظم انقلاب، به سازمان بازرسی 
کل کشور دستور داد تا روند راه اندازی و اتصال سامانه های اطلاعات اقتصادی 

شفافیت ساز توسط دستگاه های اجرایی نظارت، پیگیری و گزارش شود. 
حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی در جلسه صبح روزدوشنبه 
شورای عالی قوه قضاییه با تسلیت ایام تعزیت آل الله و عاشورای حسینی اظهار 
داشت: فرهنگ حسینی عامل هویت یابی و قدرت اجتماعی ما و انگیزه ای برای 

امر به خوبی ها و نهی از زشتی ها و پلشتی هاست.
تحلیل های حادثه گرا از حماسه حسینی محکوم به شکست است

رئیس قوه قضاییه افزود: وجود مبارک امام حسین )ع( الگوی تمام عیار برای 
تضمین جامعه اسلامی و جامعه سالم و برخوردار از عدالت است که مردم در آن 

جامعه نسبت به ترک بایدها و انجام نبایدها احساس مسئولیت اجتماعی دارند.
وی ادامه داد: در تحلیل جریان عاشورا، هر تحلیلی که حرکت امام حسین )ع( 
و یاران آن حضرت را بدون برنامه ریزی و صرفاً یک حادثه تصادفی بداند، نادرست 
و محکوم به شکست است و حرکت امام کاملًا هدفمند و برنامه ریزی شده بود 
که حتی با وجود شهادت امام و مصائبی که بر خاندان ایشان گذشت، منجر به 

پیروزی بر دشمن و رسوایی حاکم جور شد.
هدف مهم قیام امام حسین )ع( اصلاح امور جامعه بود

رئیس قوه قضاییه گفت: هدف مهم قیام حضرت ابا عبدالله الحسین )ع( امر به 
معروف، نهی از منکر و اصلاح امور اجتماعی بود و فرهنگ عاشورایی اصل بسیار 
مهمی در فرهنگ دینی ما و ضامن اجرای قانون و عدالت و برخورداری آحاد 
جامعه از حق است که مردم با الهام از آن نسبت به امور جامعه احساس مسئولیت 

می کنند.
رئیسی، راهبرد قوه قضاییه را استقرار عدالت با مشارکت مردم عنوان کرد و 
گفت: حضور مردم در همه عرصه ها به ویژه در اجرای عدالت اثربخش است و 
آحاد ملت می توانند با احساس مسئولیت در برابر فساد، رانت خواری و ناهنجاری 

ها، دستگاه قضایی را در پیشگیری و برخورد با جرم و تخلف یاری دهند.
* هیچ دستگاهی نباید در پیشگیری از جرم غایب باشد

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر لزوم نقدپذیری مسئولان و حمایت از آمران به 
معروف و ناهیان از منکر، خاطر نشان کرد: حضور مردم در صحنه و حمایت 
مسئولان از آمران به معروف و ناهیان از منکر، مسیر پیشگیری از جرم و ناهنجاری 

های اجتماعی را هموار می کند. 
رئیسی با بیان این که همه دستگاه ها در پیشگیری از وقوع جرم و تخلف باید 
نقش آفرین باشند و هیچ مدیر و دستگاهی نباید در این عرصه غایب باشد، 
تلاش نهادها و دستگاه های الگوساز فرهنگی و اقتصادی و مجموعه دولت برای 

پیشگیری از جرم را مهم و ضروری دانست.

نمایش کارآمدی مدیریت اسلامی مهم تر از خدمت گذاری است
و  بیانات مهم  به  اشاره  با  از سخنانش  رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری 
مطالبات لازم الاتباع مقام معظم رهبری که در دیدار روز گذشته دولتمردان مطرح 
شد، دستگاه قضایی را نیز مخاطب فرامین ایشان دانست و اظهار داشت: خدمت 
گذاری به مردم علاوه بر اجر و ثوابی که دارد، افتخار بزرگی برای مسئولان نظام 

اسلامی است.
رئیسی در عین حال »ارائه الگویی کارآمد از مدیریت اسلامی« را از خدمت 
گذاری به مردم مهم تر و به نمایش گذاشتن یک الگوی مؤثر، کارآمد و موفق از 
دستگاه قضای اسلامی و عدالت مبتنی بر آن را وظیفه خطیر همکاران خود در 

مجموعه قوه قضاییه دانست.
ارائه الگوی قضایی نظام اسلامی همت مضاعف می طلبد

رئیس قوه قضاییه گفت: جامعه باید احساس کند دستگاه قضا در نظام اسلامی 
ملجاء و پناهگاه و نهادی برای احقاق حق آنهاست و تحقق مطالبات مقام معظم 
رهبری در این زمینه، نیازمند تلاش مضاعف همه همکاران قضایی و همکاری با 

دولتمردان است.
رئیسی، اقتصاد مستقل، برخورد با موانع تولید، مبارزه با فساد و قاچاق کالا، 
اقدامات  ساز  شفاف  های  سامانه  اندازی  راه  و  رویه  بی  واردات  از  جلوگیری 
اقتصادی را از مهم ترین مطالبات مقام معظم رهبری و مسئولیت های دولت در 

حوزه اقتصادی عنوان کرد.
رئیس قوه قضاییه با تأکید بر همکاری دستگاه قضایی با دولت برای تحقق این 
مطالبات، به سازمان بازرسی کل کشور دستور داد که راه اندازی سامانه های مؤثر 
برای شفاف سازی حوزه اقتصاد و پیوند این سامانه ها با یکدیگر را در چارچوب 

تحقق دولت الکترونیک پیگیری کند.
تشکیل کارگروه ویژه رفع موانع تولید را با جدیت پیگیری می کنیم

رئیسی همچنین تأکید کرد که دستگاه قضایی تشکیل کارگروه ویژه رفع موانع 
تولید با حضور نمایندگان سه قوه را با جدیت پیگیری می کند و متذکر شد که 
شکل گیری این کارگروه، در رونق فعالیت کارگاه های تولیدی و جهش تولید و 

همچنین جلوگیری از بیکاری کارگران راهگشا خواهد بود.
رئیس قوه قضاییه افزود: دستگاه قضایی و همه همکاران این مجموعه در سراسر 
کشور، هم در بخش نظارت و هم در حوزه قضاوت، برای تحقق فرامین مقام معظم 
رهبری اراده جدی دارند و تلاش خواهیم کرد ضمن برخورد با فساد و ریشه ها و 

عناصر آن، نگذاریم چراغ تولید و اشتغال در کشور خاموش یا کم نور شود.
وکالت آسان و ارزان و سالم در دسترس همه ملت قرار گیرد

رئیسی در بخش دیگری از سخنانش به موضوع رقابت در وکالت، کارشناسی و 
دفاتر اسناد رسمی پرداخت و تأکید کرد تمام این خدمات باید در فضایی رقابتی و 
به صورت سالم، ارزان و آسان در خدمت آحاد ملت در اقصی نقاط کشور قرار گیرد 

و موانع دسترسی شهروندان به این تسهیلات برطرف شود.
رئیس قوه قضاییه در واکنش به گزارشی درباره تکلیف قانونی دولت مبنی بر 
فراهم آوردن بستر الکترونیکی شدن استعلام های مربوط به یک پرونده، گفت: 
لازم است در بستر دولت الکترونیک، دست دادگستری ها به بانک های اطلاعاتی 
باز شود تا بار مهمی از دوش دستگاه قضایی برداشته شده و زمینه رسیدگی آسان 

تر و سریع تر به پرونده ها فراهم شود.
رئیسی به برخی توصیه ها برای به کارگیری و استخدام اقوام و آشنایان مسئولان 
قضایی در دستگاه ها اشاره کرد و گفت: قبل از این که فردی استخدام شود، باید 
نیاز سازمان سنجیده شده و سپس بر اساس این نیاز افراد شایسته و توانمند در 

فرایندی ضابطه مند جذب و به کارگیری شوند.
رئیس قوه قضاییه اضافه کرد: ورود نیروی انسانی باید صرفاٌ از طریق بخش 
منابع انسانی صورت گیرد و جذب نیرو نیز باید فرع بر نیاز سازمان باشد؛ هر چند 

که نتیجه این رویه دلخوری و ناراحتی اقوام و آشنایان از مدیران بشود.

قالیباف در دیدار سفیر سوئیس در تهران:

 اگر شهید سلیمانی نبود، داعش به قلب 
اروپا می رسید

 رییس مجلس شورای اسلامی در دیدار با سفیر سویس در تهران گفت: مردم 
ایران در برابر جنایت ترامپ در به شهادت رساندن قهرمان مبارزه با تروریسم، سردار 
سپهبد سلیمانی، تجلیل و عکس العمل مناسبی نشان دادند، اگر شهید سلیمانی 

نبود داعش به قلب اروپا می  رسید. 
محمد باقر قالیباف رییس مجلس شورای اسلامی امروز دوشنبه با مارکوس 

لایتنر، سفیر سوئیس در تهران دیدار و گفت وگو کرد.
وی با بیان اینکه هرچند کشورهای اروپایی تحت تاثیر فشارهای آمریکا هستند 
اما باید سیاست مستقلی را در پیش بگیرند، گفت: جایگاه سوئیس به دلیل 
سیاست های مستقل و بی طرف استثناء است. ما در کنار گسترش رابطه با آسیا، 

علاقمند به توسعه روابط اقتصادی با کشورهای اروپایی مستقل هستیم.
رییس قوه مقننه در این دیدار با اشاره به روابط تاریخی و مثبت دو کشور و 
کانال  ایجاد  و سوئیس، گفت:  ایران  میان  اقتصادی  روابط  ضرورت گسترش 
مالی بین سوئیس و تهران ابتکار مناسبی است اما باید تلاش شود حجم روابط 
اقتصادی با این کانال در حوزه های بهداشتی، غذایی و ... در چارچوب توافقات 

دو کشور توسعه یابد.
وی با اشاره به اینکه آمریکا با اعمال تحریم های ظالمانه، به مردم ایران فشار 
می آورد، اظهار کرد: آمریکا می پنداشت با این فشارها می  تواند در ایران مشکلات 

داخلی ایجاد کند که این فکری خام است.
رییس نهاد قانونگذاری کشور با بیان اینکه تاریخ پر افتخار ملت ایران نشان داده 
که مردم همیشه در برابر دخالت  های خارجی محکم ایستاده  اند، تاکید کرد: پس 
از انقلاب اسلامی،   ایستادگی در برابر دخالت خارجی به فرهنگ مبارزه با ظلم 

تبدیل شده و جزئی از اصول دینی و ملی ما محسوب می شود.
قالیباف با گرامیداشت یاد سردار شهید سپهبد سلیمانی، ادامه داد: مردم 
ایران در برابر جنایت ترامپ در به شهادت رساندن قهرمان مبارزه با تروریسم، 
سردار سپهبد سلیمانی، تجلیل و عکس العمل مناسبی نشان دادند و اگر شهید 
سلیمانی نبود داعش به قلب اروپا می  رسید. امروز ترامپ هم متوجه شده که 
فشارهای حداکثری علیه ایران نتیجه  ای نداشته و در ماه  های پیش رو و سال 

آینده، وضعیت اقتصادی ایران به مراتب بهتر خواهد شد.
رییس مجلس شورای اسلامی افزود: در حوزه مسائل اقتصادی و حل مشکلات، 
هماهنگی کاملی میان دولت و مجلس شورای اسلامی وجود دارد و رهبر معظم 
انقلاب نیز در روز گذشته تاکید فرمودند که "در سال آخر فعالیت دولت، برای حل 

مشکلات اقتصادی باید انسجام وجود داشته باشد".
وی در پاسخ به سوال سفیر سوئیس با بیان اینکه در ایران دموکراسی واقعی 
حاکم است، تصریح کرد: در انتخابات، مردم ایران هستند که تصمیم می  گیرند 

چه مسیری را پیش ببرند.

در جلسه بررسی قرار داد ویلموتس:

سلطانی فر: حکم قرارداد ویلموتس
 قطعی نیست

 وزیر ورزش و جوانان در جلسه بررسی قرارداد ویلموتس سرمربی سابق تیم ملی 
فوتبال گفت: حکم غرامت قطعی نبوده و برای پیگیری آن در دادگاه CAs از همه 

ظرفیت کشور استفاده می کنیم. 
»مسعود سلطانی فر« روز دوشنبه در جلسه بررسی قرار داد ویلموتس مربی سابق 
تیم ملی، ضمن تسلیت ایام سوگواری اباعبدالله الحسین اظهار داشت: اتفاقی 
افتاده است و یک حکم ناعادلانه غیرطبیعی صادر شده است ولی ما هنوز در وسط 

کار هستیم و این حکم قطعی نشده است.
وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه در دو مرحله دیگر می توانیم به این حکم 
وظیفه  که  است   CAS ورزش  عالی  دادگاه  اول  مرحله  افزود:  کنیم،  اعتراض 
محوری در اختلافات موجود در ورزش را دارد که باید با همه توان خود را آماده 

کنیم که در آن دادگاه دفاع جانانه ای داشته باشیم.
سلطانی فر عنوان کرد: مرحله بعدی دادگاه عالی ورزش در سوئیس است. 
انشاءالله با این عزم و اراده ای که در فدراسیون فوتبال و ظرفیت های حقوقی که 
در وزارت خارجه، سازمان بازرسی کل کشور، معاونت حقوقی ریاست جمهوری 
و مجلس شورای اسلامی ایجاد شده است همه بسیج شده ایم تا کمک کنیم تا 

حکم ناعادلانه را بشکنیم.
وی با بیان اینکه حکم صادره محصول غیرقابل توجیه طرف مقابل است، اضافه 
کرد: ارزیابی حقوقی که ما پیش از صدور حکم داشتیم نباید این حکم صادر 
می شد البته هرگونه تضعیف موقعیت در این شرایط ناخواسته به طرف مقابل 
کمک می کند و ناخواسته اطلاعاتی که ارائه می شود دست وکلای طرف مقابل را 

پر می کند که باید با احتیاط با این موضوع برخورد کنیم.
وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه اتفاقی که افتاده باعث تاسف است، تصریح 
کرد: باید محتوای رای را از فیفا دریافت کنیم که مشخص شود به کدام بند 
از قرارداد استناد شده که رای اینگونه صادر شده و مشخص شود که اشکال از 
محتوای قرارداد بوده یا تحریم ها که باعث عدم پرداختی ها شده که باعث شده 

این رای صادر شود.
سلطانی فر با بیان اینکه نباید در شرایط فعلی دستاوردهای فدراسیون فوتبال 
را نیز در چند سال گذشته داشته را زیر سوال ببریم، گفت: فدراسیون فوتبال در 
سال های گذشته دستاوردهایی از جمله حضور در دو جام جهانی را داشته و نباید 

این دستاوردها را زیر سوال برد.
وی با بیان اینکه الان وقت دفاع همه جانبه از منافع ملی و فوتبال کشور است و 
باید اختلافات را کنار گذاشت و دشمنی که به ناحق یک حکم گرفته را شکست 
دهیم، تصریح کرد: سازمان بازرسی کل کشور نیز یک گروه را مشخص کرده و 
گزارشی را تهیه کرده که برای دادسرای تهران ارسال شده است و تعدادی به 

دستگاه قضا معرفی شده اند که در آنجا آن پرونده رسیدگی شود.

جانشین معاون هماهنگ کننده سپاه: 

ناگفته های دفاع مقدس در ۴۰ هفته
 بیان می شود

 جانشین معاون هماهنگ کننده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: نیروهای 
مسلح امسال 40 هفته را برای بیان بخشی از ناگفته های دفاع مقدس اختصاص 

داده اند. 
سرتیپ پاسدار علی فضلی در حاشیه مراسم توزیع کمک های مومنانه نیروی 
زمینی سپاه که در محل ستاد فرماندهی این نیرو برگزار شد، در جمع خبرنگاران 
اظهار داشت: امروز همه نیروهای مسلح در برپایی برنامه های ویژه چهلمین سال 

دفاع مقدس حضور فعال دارند.
جانشین معاون هماهنگ کننده سپاه افزود: نیروهای مسلح کشورمان امسال 
40 هفته را برای بیان بخشی از ناگفته های دفاع مقدس به عموم مردم اختصاص 
داده اند که در رأس این اقدامات، برنامه هایی است که نیروی زمینی سپاه به همین 

منظور پیش بینی کرده است.
فضلی تصریح کرد: نیروی زمینی سپاه در کنار بیان ناگفته های دفاع مقدس در 
مدت یادشده، چند اقدام جانبی را هم برای محرومیت زدایی به ویژه آن دسته از 
محرومانی که در مناطق مرزی همچون استان های خوزستان، ایلام، کرمانشاه، 
کردستان، آذربایجان غربی، سیستان و بلوچستان، هرمزگان، خراسان جنوبی و 

برخی از استان های دیگر هستند در دستور کار دارد.
وی گفت: امسال در کنار این اقدامات، نیروی زمینی سپاه حدود 11 بیمارستان 
صحرایی را هم با رعایت پروتکل های بهداشتی با هماهنگی وزارت بهداشت در 
سطح مناطق عملیاتی دفاع مقدس و استان های سیستان و بلوچستان و هرمزگان 

برپا خواهد کرد.
جانشین معاون هماهنگ کننده سپاه عنوان کرد: امروز شاهد یک اقدام بزرگ 
و ارزشمند از نیروی زمینی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی هستیم و آن واگذاری 

بخش اول 40 هزار بسته معیشتی در قالب رزمایش کمک مومنانه است.

ورزش همگانی عجیب ما 
ایرانیان! 

هفته گذشته در برنامه رادیویی »ورزش و جامعه« 
در مورد »ورزش همگانی« حرف زدیم. اینکه تنبلی، 

فقدان جایگاه ورزش در زیست روزمره، غلبه زندگی ماشینی، فقدان فضا و ... 
خودش اندازه کافی برای اینکه ما ورزش نکنیم کافی بود، کرونا هم بدان افزوده 

شد!
واقعیت این است که ورزش در زندگی ما خیلی جایی ندارد. خیلی ها می گویند 
آقا دل خوش کجا بود برای ورزش کردن؟ غافل از اینکه اتفاقاً ورزش می کنند که 
جسم سالم بماند و روح نشاط بگیرد و دل خوشی ایجاد شود. حالا اینکه فضا برای 

ورزش بانوان- نیمی از جامعه- مناسب نیست هم مشکل خودشان است البته!
بسیاری از ما علاقه مند به ورزش قهرمانی هستیم و گمان می کنیم با دیدن 
برنامه های ورزشی، شنیدن اخبار ورزشی و یا احیاناً خواندن روزنامه های ورزشی 
در حال ورزش کردن هستیم! علاقه مندی به ورزش قهرمانی یعنی نگاه کردن 
ورزش  بی وقفه  پوشش  قلیلی!   بسیار  عده  کردن  ورزش  به  کثیری  جماعت 
قهرمانی در رسانه ها چنان است که زمانی حتی برای فکر کردن به ورزش همگانی 
نمی ماند چه رسد به انجام دادنش. اینکه »ما فرهنگ ورزش همگانی نداریم« یک 
طرف ماجراست و اینکه گاهی حتی »هوای سالم« برای نفس کشیدن هم نیست 
و همه را به ماندن در خانه تشویق می کنند یک طرف. حالا که به واسطه کرونا همه 
خانه نشین و معتکف شده ایم و در یک وجب آپارتمان امکان جست و خیز نیست 
هم بهانه خوبی است گرچه همین حالا هم می شود نرمش کرد و خیلی اوقات 
اینها بهانه جویی است. فقر حرکتی دارد به یک معضل بزرگ تبدیل می شود. نگاه 
کنید به اضافه وزن های غیرمعمول و تقلا برای عمل جراجی و رژیم های کُشنده، یا 
افزایش سکته های قلبی و عروقی و دیابت و ... بعد اینها را بگذارید کنار تبلیغ های 
بی امان تلویزیون برای سُس و نوشابه و برنج و غذاهای آماده و ... چطور انتظار 
داریم که ورزش همگانی به عنوان یک فرهنگ جا بیفتد؟ چند دقیقه برای ترویج 
ورزش همگانی تبلیغ می شود؟ اصلًا وقتی از ورزش همگانی حرف می زنیم جز 
کهنسالان معدودی که صبح ها بی خواب می شوند و در پارکی دور هم گرد می آیند 
و به میدان داری یک نفر چند حرکت کششی انجام می دهند چیز دیگری خاطرتان 
می آید؟ اینکه سالی یک بار با تشویق مردم به قرعه کشی پراید مردم یک شهر را 
جمع کنند و تحت عنوان فرهنگسازی برای زندگی سالم و ورزش همگانی عکس 
یادگاری بگیرند شد نهادینه کردن یک رفتار در جامعه؟ در چنین مواردی بسیاری 
از ما انگشت شماتت و مسئولیت را به طرف دولت ها می گیریم اما خودمان نقشی 
نداریم؟ اگر از من بپرسند که چه ورزشی در میان ایرانیان چند سال اخیر همگانی 
و نهادینه شده بی شک به »چاق کردن قلیان« اشاره می کنم. در هر پارک بیش از 
توپ و ابزار بازی، وسایل قلیان برپاست، در خانه بسیاری از ایرانیان ممکن است 
توپ و دمبل و طناب برای ورزش نباشد اما حتماً قلیان هست، فرقی نمی کند 
که به یک تفرجگاه در اعماق یک دره بروید یا بر فراز دماوند بایستید، کنار دریا 
باشید یا در کویر زیر سایه تک درختی توقف کنید، حتماً چند نفر را می بینید که 
قلیان بساط کرده اند! تعداد قلیان سرا و قهوه خانه هم دارد از بانک ها و مطب ها و 
سالن های ورزشی پیشی می گیرد و درآمدشان سرشار است. قصد پیچیدن نسخه 
بی اثر ندارم، احتمالًا برخی از شما که این خطوط را می خوانید هم مدتهاست 
ورزش نکرده اید اما لبی به قلیان رسانده اید، قلیان در عروسی و عزا، در مهمانی 
سنتی و پارتی نسل جدید، در شمال و جنوب، با و بدون کرونا مشتری دارد. اگر 
حوصله چاق کردنش را ندارید با پیک هم می توانید سفارش بدهید. این همه تنوع 
در خدمات و البته توتون و تنباکو و نحوه چاق کردنش عالمی دارد! هر چقدر توصیه 
»به جای سیگار کشیدن، پولش را بده پسته بخور« جواب داد، احتمالًا پند پیرانه 
من که به جای »قلیان کشیدن، ورزش کنید« جواب می دهد! ولی اهل فن بد 
نیست شیوه  همگانی شدن قلیان را مورد بررسی قرار بدهند، شاید بتوان از دل آن 

نسخه ای هم برای ترویج ورزش همگانی درآورد!

معاون کل وزارت بهداشت :

در تعطیلی های پیش رو سفر نروید
تاثیر  حداکثر  گفت:  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  کل  معاون 
داروهای گران قیمتی که مطرح شده و برخی برای بیماران کرونایی در شرایط 
نامناسب استفاده می کنند، کمتر از ۲0 درصد است و حتی بسیاری از این داروها 
موثر نبوده و اثر منفی داشتند.  ایرج حریرچی روز دوشنبه در نشست خبری ویدیو 
کنفرانس که از وزارت بهداشت برگزار شد اظهار کرد: مسافرت های غیر ضروری 
در شهریور اتفاق می افتد، اما درخواست ما این است که در این چند روز تعطیلی، 
سفر را به حداقل برسانیم تا از شیوع ویروس کرونا جلوگیری شود. شهریور ماه 
آخرین ماه تابستان است و کنکوری ها هم ممکن است بعد از برگزاری کنکور به 
مسافرت بروند و از طرفی مردم در تاسوعا و عاشورا به شهرهای زادگاه خود می روند، 

اما درخواست ما این است که مردم از سفر رفتن خودداری کنند.
برگزاری مراسم محرم در فضای سربسته ممنوع است

حریرچی گفت: در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا موضوع برگزاری مراسم محرم 
مطرح شد. مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا تغییر پیدا نکرده است. مصوبه ستاد 
ملی مقابله با کرونا مبنی بر ممنوع بودن برگزاری مراسم در محل های سربسته 
است. با اقداماتی مثل حضور مداحان در فضای باز و مدارس نشان دهنده این 
همراهی است. مقام معظم رهبری هم روز گذشته در این زمینه تشکر و تاکید 

فرمودند که پروتکل های بهداشتی رعایت شود.
ابتلای مجدد به کرونا

وی اظهار کرد: گزارش های مختلفی از کشورهای گوناگون از موارد نزدیک به 
صفر درصد تا ۳0 و چند درصد ابتلای مجدد وجود دارد. برخی مقاله ها نشان 
می دهد که در 6 ماه گذشته حدود 14 درصد افراد مبتلا دوباره مبتلا شده اند که 

درصد قابل توجهی است و در ادامه باید ببینیم که آیا تغییر می کند یا خیر.
بهبود یافتگان کرونا، پلاسما اهدا کنند

حریرچی درباره نذر خون گفت: امسال در ماه محرم یکی از موضوع های مهم 
بحث نذر خون است. از کسانی که به ویروس کرونا مبتلا شده و بهبود یافته اند 
درخواست می کنیم که پلاسما اهدا کنند. برآورد ما این بود که حداقل 10 درصد 
اهدا کنند که تاکنون فقط دو درصد اهدای پلاسما انجام دادند. سازمان انتقال 

خون سامانه نوبت دهی اینترنتی برقرار کرده است.

سخنگوی وزارت بهداشت :

کرونا جان ۱۳۳ نفر دیگر را در ایران گرفت
سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: تاکنون ۳61 هزار و 
1۵0 نفر در کشور به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده اند و با فوت 1۳۳ نفر 
در ۲4 ساعت گذشته، شمار جانباختگان این بیماری به ۲0 هزار و 776 نفر رسید. 
سیما سادات لاری روز دوشنبه درباره آخرین آمار مبتلایان قطعی به ویروس 
کرونا در کشور و موارد فوت ناشی از این ویروس افزود: در ۲4 ساعت گذشته تا 
ظهر روزدوشنبه سوم شهریور و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و 
۲4۵ بیمار جدید مبتلا به کووید19 در کشور شناسایی شد که هزار و 1۳۲ مورد 
بستری شدند. با این حساب، مجموع بیماران کووید19 در کشور به ۳61 هزار 
و 1۵0 رسید. وی ادامه داد: متاسفانه در طول ۲4 ساعت گذشته، 1۳۳ بیمار 
کووید 19 جان خود را از دست دادند و مجموع جانباختگان این بیماری تاکنون به 
۲0 هزار و 776 نفر رسید. سخنگوی وزارت بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون 
۳11 هزار و ۳6۵ نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. 
همچنین ۳848 نفر از بیماران مبتلا به کووید19 در وضعیت شدید این بیماری 
تحت مراقبت قرار دارند و تاکنون سه میلیون و 6۲ هزار و 4۲۲ آزمایش تشخیص 
کووید19 در کشور انجام شده است. لاری با اعلام اینکه همچنان ۲6 استان 
کشور در وضعیت قرمز یا هشدار کرونا هستند، افزود: استانهای مازندران، تهران، 
قم، گلستان، خراسان شمالی، اردبیل، اصفهان، البرز، خراسان رضوی، کرمان، 
یزد و گیلان در وضعیت قرمز قرار دارند.  آذربایجان شرقی، مرکزی،  سمنان، 
همچنین استانهای فارس، ایلام، لرستان، هرمزگان، زنجان، قزوین، آذربایجان 
غربی، بوشهر، همدان، چهارمحال و بختیاری و کهگیلویه و بویر احمد هم در 

وضعیت هشدار قرار دارند.

اخبار

دستور رئیس قوه قضاییه به سازمان بازرسی کل کشور؛

سامانه های اطلاعات اقتصادی نظارت شود

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: آمریکایی ها 
تصور نمی کردند بعد از خروج شان از برجام چنین 
اتفاقاتی بیفتد و ترامپ نگران است عمر برجام بیش 

از عمر دولتش باشد.
خبری  نشست  اولین  در  زاده  خطیب  سعید 
هفتگی خود با خبرنگاران با تاکید بر حمایت ایران 
از توافق صلح در لیبی گفت: امیدواریم هر چه زودتر 

گفتگو های لیبی - لیبی آغاز شود.
وی درباره نشست امروز ژنو در خصوص سوریه نیز 
تصریح کرد: اقای خاجی هفته قبل مذاکراتی در 
سوریه داشت و معتقدیم مذاکرات در ژنو باید سوری 

سوری باشد.
وی درباره احتمال خرابکاری در نطنز نیز گفت: 
همچنان منتظر گزارش رسمی هستیم و نمی دانیم 
منشاء داخلی بوده یا خارجی. اگر منشا خارجی 

باشد حتما پاسخ قاطعی خواهیم داشت.
کره  خودداری  درباره  خارجه  وزارت  سخنگوی 
ایران هم اظهار داشت:  از پرداخت طلب  جنوبی 
روابط کره جنوبی و ایران شاهد یک چالش بزرگ 
نکرده؛  عمل  خود  تعهدات  به  سئول  و  است 
جمهوری اسلامی ایران معتقد است هر لحظه تاخیر 
در پرداخت بر روابط تاثیرگذار است. البته مذاکرات 
برای حل مسئله در جریان است و منتطریم نتیجه 

را ببنیم.
وی درباره پیشنهاد مجلس برای تغییر نام وزارت 
عمده  بخش  گفت:  اقتصادی  رویکرد  با  خارجه 
گزارشی که در هفته دولت منتشر کردیم به اقدامات 
مربوط  اقتصادی  مسائل  حوزه  در  خارجه  وزارت 
بود، البته وزارت خارجه در حوزه اقتصادی چندان 
دسترسی ندارد و با تغییر نام فکر نمی کنم مشکلی 
حل شود. البته هرچه مجلس تصویب کند ما انجام 

می دهیم.
وی همچنین درباره ادعای ترامپ مبنی بر به توافق 
ترامپ  ایران در عرض سه هفته گفت:  با  رسیدن 
می داند راه حل کجاست؛ همان که رهبر انقلاب 

گفتند توبه کنند و به برجام برگردند.
خطیب زاده تاکید کرد: این مواضع ترامپ مصرف 

داخلی دارد.
اعتراضات  درباره  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
این  در  هم  ایران  نام  اینکه  و  عراق  در  مردمی 
اعتراضات شنیده می شود، اظهار داشت: با دقت 
تحولات کشور دوست و عزیز عراق را دنبال می کنیم، 
ثبات و آرامش دولت و ملت عراق برای ما اولویت دارد 

و باید خواست مردم با دقت مورد توجه باشد.
گفت:  نیز  روسیه  به  دفاع  وزیر  سفر  درباره  وی 
بعدی،  چند  جامع،  روسیه  و  ایران  همکاری های 
عمیق و راهبردی و در حوزه های فرهنگی، اقتصادی 
و نظامی است و این سفر هم سفر معمولی در همین 
راستاست. آقای خطیب زاده درباره تشکیل جلسه 
کمیسیون مشترک برجام به پیشنهاد روسیه اظهار 
صورت  به  باید  جلسه  این  رویه  براساس  داشت: 
اخیر  تحولات  به  ربطی  و  می شد  تشکیل  فصلی 
ندارد. امیدواریم اعضا کاری کنند که ایران از بند های 
برجام انتفاع ببرد. هیئتی به ریاست دکتر عراقچی 

عازم است و جزئیات بعدا اعلام خواهد شد.
بخاطر  روسیه  و  چین  از  تشکر  ضمن  وی 
سیاست های اصولی شان در برجام و علیه اقدامات 
یکجانبه گرایانه آمریکا، گفت: روابط ایران و روسیه 
وارد مرحله راهبردی شده و باید ابعاد مختلف را با 

مشارکت راهبردی جلو ببریم.
خطیب زاده با اشاره به روز خروج آمریکا از برجام 
گفت: آن ها تصور نمیکردند بعد از خروج آمریکا از 

برجام چنین اتفاقاتی بیفتد و ترامپ نگران است عمر 
برجام بیش از عمر دولتش باشد.

تمایل  ابراز  درباره  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
ما  گفت:  هم  ایران  از  موشک  خرید  برای  ونزوئلا 

درخواستی دریافت نکردیم.
از امنیت و منافع خود کوتاه نمی آییم

در  اینکه  بیان  با  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
دکترین دفاعی و امنیتی ایران، حوزه خلیج فارس 
حوزه ای است که اسرائیل تهدید به حساب نمی آید 
و ما آنها را عددی حساب نمی کنیم، تاکید کرد: اما 
ایران ثابت کرده درباره امنیت و منافع ملی خود و 
امنیت و منافع منطقه، کوتاه نمی آید و اگر تهدیدی 
در منطقه ولو ناچیز و قابل اغماض از حضور اسرائیل 
باشد، مسئولیت آن متوجه امارات است و آنها باید 

پاسخگو باشند.
خطیب زاده درباره اجرایی شدن مکانیسم ماشه 
توسط ایالات متحده تاکید کرد: این کشور عضو 
برجام نیست که بخواهد از این بند استفاده کند 
است  شده  تاکید  برجام  بند ۳6  در  که  همانطور 
اما  شود  طی  اختلاف  حل  راه های  همه  باید  که 
واشنگتن از سر استیصال راهکارهای کودکان را در 
پیش گرفته است. دیدیم که تمام اعضای شورای 
امنیت حتی اعضای غیر دائم پس از انتشار بیانیه 

آمریکا تأکید کردند که آمریکا چنین اجازه ای ندارد.
»مکانیسم  شدن  اجرایی  به  ایران  قاطع  پاسخ 

ماشه«
وی افزود: پاسخ جمهوری اسلامی ایران به هرگونه 
نقض قطعنامه ۲۲۳1 و برجام بر عهده شورای عالی 
امنیت ملی است که این پاسخ پیشتر در نامه ای به 
سران کشورهای مختلف ارسال شده است که البته 

موکداً پاسخ ایران قاطع خواهد بود.

سخنگوی وزارت امور خارجه :

ترامپ نگران است عمر برجام بیش از عمر دولتش باشد

احسان محمدی*

رئیس جمهور گفت: ما در زمینه گاز و نفت در برابر مردم ایران شرمسار نیستیم 
و می توانیم بگوییم هم در گاز و هم در نفت و هم در میدان های مشترک کار عظیم 

و بزرگی انجام دادیم.
دکتر حسن روحانی در پایان مراسم بهره برداری از طرح های 7/4 میلیارد 
دلاری نفت و گاز با اشاره به اهمیت ویژه گاز برای اداره کشور گفت: دیروز مقام 
معظم رهبری در سخنان خود اشاره داشتند به این که یادگار هایی از این دولت 
برای دولت آینده بماند و ما یادگار بزرگی را در زمینه گاز برای دولت آینده گذاشتیم.

وی افزود: همه فاز های پارس جنوبی جز یک فاز افتتاح شده و ما در زمینه گاز، 
کاملا خودکفا بودیم گازی که در زمستان نیاز به واردات داشتیم و امروز روی پای 

خود ایستاده ایم.
رییس جمهور با اشاره به خودکفایی کشور در زمینه بنزین و گازوئیل نیز گفت: 
این ها همه ارمغان هایی است که دولت برای ملت و دولت بعدی دارد؛ و آن دولت 

زمانی که کار را آغاز می کند از نظر گاز، بنزین و گازوئیل کاملا خودکفاست.
وی افزود: دولت آینده، زمانی کار خود را آغاز می کند که پتروشیمی ما دو برابر 
شده یعنی از ۵6 میلیون تن به 100 میلیون تن رسیده است و از 11 میلیارد 

دلار ارزش تولیدات پتروشیمی به ۲۵ میلیارد دلار رسیده ایم که همه این ها 
دستاورد های عظیم و بزرگی برای ملت ایران و دولت های آینده است که از این 

دستاورد ها استفاده خواهند کرد.
و  پتروشیمی  بخش  در  امروز  افتتاح های  به  اشاره  با  همچنین  روحانی 
دیسپاچینگ گاز گفت: ما از ابتدای سال اعلام کردیم که سال افتتاح های مهم 
خواهد بود و هر هفته شاهد افتتاح های مهم خواهیم بود 7/4 میلیارد دلار ارزش 
افتتاح های امروز بود و این کار عظیم و بزرگی است که در شرایط خاص تحریم 

صورت گرفته است. 
رییس جمهور افزود: ما در زمینه گاز و نفت در برابر مردم ایران شرمسار نیستیم 
و می توانیم بگوییم هم در گاز و هم در نفت و هم در میدان های مشترک کار عظیم 

و بزرگی انجام دادیم.
وی گفت: در این هفت سال در میدان مشترک گازی تولید و استحصال گاز 
ما نسبت به سال 9۲، ۲ و نیم برابر شده و در میدان مشترک نفتی هم که امروز 
نیروگاه را افتتاح کردیم حدود شش برابر شده و از 70 هزار بشکه به 400 هزار 

بشکه رسیده است.

رئیس جمهور در مراسم بهره برداری چند طرح نفتی:

کار های بزرگی در میدان های مشترک نفتی انجام شده  است
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اسفناج سرشار از فیبر است، از این رو به گوارش بهتر و حرکات روده مناسب کمک 
 ،C، A، E می کند. همچنین، اسفناج حاوی پروتئین، آهن، پتاسیم، ویتامین های

بتاکاروتن و فولات است. 
اسموتی های اسفناج جایگزین خوبی برای نوشیدنی های صنعتی سرشار از شکر 
هستند. نوشابه های گازدار یا آبمیوه های صنعتی تقریبا هیچ سودی برای سلامت 
انسان نداشته و مصرف آنها تنها به افزایش وزن و تخریب هر برنامه ای که ممکن 

است برای بهبود سلامت خود در نظر گرفته باشید، منجر می شود.
به نقل از "استپ تو هلث دستورالعمل های بسیاری برای اسموتی های سبز وجود 
دارند. برخی از آنها شیرین تر و برخی دیگر طراوات بخش هستند، از این رو، احتمال 

این که گزینه ای سازگار با ذائقه شما وجود نداشته باشد، بسیار کم است.
اضافه وزن و چاقی دو دلیل اصلی بیماری قلبی، مشکلات گردش خون، و دیابت 
هستند. از این رو، حفظ وزن سالم یکی از اهداف کلیدی برای بسیاری از مردم در 
جهان است. برای تحقق این هدف، معمولا به افراد توصیه می شود تا از مصرف 
غذاهای بیش از حد فرآوری شده و نوشیدنی های صنعتی پرهیز کرده یا میزان 

مصرف آنها را محدود کنند. این خوراکی ها سرشار از سدیم و شکر هستند.
همچنین، این افراد می توانند سلامت خود را از طریق دنبال کردن رژیم های 
غذایی سالم و متعادل که بسیاری از آنها حاوی نوشیدنی های مفید و طبیعی مانند 

اسموتی های اسفناج هستند، تقویت کنند.
اسموتی اسفناج چگونه به بهبود شرایط وزن شما کمک می کند؟ 

اسفناج سرشار از فیبر است، از این رو به گوارش بهتر و حرکات روده مناسب کمک 
 ،C، A، E می کند. همچنین، اسفناج حاوی پروتئین، آهن، پتاسیم، ویتامین های

بتاکاروتن و فولات است.
افزون بر این، اسفناج از محتوای آب زیاد برخوردار است که می تواند به هیدراته 

نگه داشتن بدن کمک کند.
شما می توانید اسموتی های سالم را در یک رژیم غذایی به خوبی برنامه ریزی شده 

و متعادل گنجانده تا بخشی از نیازهای بدن به مواد مغذی را تامین کنند.
اسموتی اسفناج با آناناس و انبه

این اسموتی از رایحه ای شامه نواز و آثار سیرکنندگی و ادرارآور برخوردار است. 
همچنین، ترکیب اسفناج، آناناس و انبه مزه ای فوق العاده را در دهان شما باقی 

می گذارد.

مواد تشکیل دهنده 
- نصف یک آووکادو

- یک انبه رسیده
- سه برش آناناس

- دو موز رسیده
- دو فنجان اسفناج خرد شده

- نصف فنجان آب نارگیل
آماده سازی 

ابتدا، موز، آووکادو، انبه، و آناناس را به قطعات کوچک برش بزنید.
سپس، اسفناج ها را بشویید.

تمام مواد تشکیل دهنده را در یک دستگاه مخلوط کن ریخته و تا زمانی که بافتی 
یکدست شکل بگیرد به ترکیب کردن ادامه دهید.

اسموتی را سرو کرده و از آن لذت ببرید.
اسموتی اسفناج با پرتقال و کیوی

اگر در پی یک نوشیدنی طراوت بخش با یک مزه شیرینی خاص هستید می توانید 
این اسموتی را امتحان کنید.

مواد تشکیل دهنده  
- دو پرتقال
- سه کیوی

- یک فنجان اسفناج
- نصف لیوان آب
آماده سازی  

ابتدا، پرتقال ها و کیوی را پوست گرفته و به قطعات کوچک برش بزنید.
سپس، آنها را به همراه اسفناج در یک دستگاه مخلوط کن ریخته و آب را به آن 

اضافه کنید و تا زمانی که بافتی یکدست شکل بگیرد به ترکیب کردن ادامه دهید.
این اسموتی را بلافاصله سرو کرده و مصرف کنید.

اسموتی اسفناج با هلو و موز
مواد تشکیل دهنده 

- یک موز رسیده
- دو هلو

- یک فنجان اسفناج
- دو قاشق غذاخوری آب پرتقال

- نصف فنجان شیر بادام
آماده سازی  

ابتدا، هلوها و موز را به قطعات کوچک برش بزنید.
آنها را همراه اسفناج در یک دستگاه مخلوط کن بریزید.

سپس، آب پرتقال و شیر بادام را اضافه کنید.
مواد تشکیل دهنده را تا زمانی که بافتی یکدست شکل بگیرد، ترکیب کنید.

اسموتی اسفناج با طالبی و ماست
این اسموتی اندکی غلیظ تر از اسموتی های پیشین است و همچنین به واسطه 
استفاده از طالبی شیرین تر است. اگر در پی مهار اشتهای خود در میانه صبح یا پیش 

یا پس از ورزش هستید، این اسموتی گزینه خوبی برای شما محسوب می شود.
مواد تشکیل دهنده 

- یک فنجان کلم
- یک فنجان اسفناج

- نصف فنجان ماست ساده
- نصف فنجان طالبی

- یک یا دو قاشق غذاخوری آب نارگیل
آماده سازی 

ابتدا تمام مواد تشکیل دهنده را در یک دستگاه مخلوط کن ریخته و تا زمانی که 
بافتی یکدست شکل بگیرد به ترکیب کردن ادامه دهید.

سپس، این اسموتی را سرو کرده و بلافاصله مصرف کنید.
شما می توانید یک تا دو لیوان از این اسموتی را در روز مصرف کنید.

اسموتی اسفناج و سیب
سیب می تواند غلظت بیشتری به اسموتی اسفناج ببخشد و همچنین به عنوان 

یک میان وعده به مهار اشتهای شما کمک کند.
مواد تشکیل دهنده 

- یک سیب
- آب یک لیمو

- نصف فنجان آب
- یک فنجان اسفناج

- اندکی دارچین و زنجبیل )اختیاری(
آماده سازی 

ابتدا، سیب را به قطعات کوچک برش زده و همراه با اسفناج و آبلیمو در یک 
دستگاه مخلوکن بریزید.

آب را برای کاهش غلظت اسموتی به آن اضافه کرده و تا زمانی که بافتی یکدست 
شکل بگیرد به ترکیب کردن ادامه دهید.

برای بهبود عطر و طعم این اسموتی می توانید اندکی پودر دارچین یا زنجبیل به 
آن اضافه کنید.

این اسموتی را می توانید به عنوان بخشی از صبحانه یا به عنوان یک میان وعده 
مصرف کنید.

اسموتی اسفناج بخشی از یک رژیم غذایی سالم 
نوشیدن این اسموتی های اسفناج نباید به عنوان یک وعده غذایی در نظر گرفته 
شود. شما می توانید آنها را به عنوان بخشی از وعده های غذایی یا به عنوان یک 

میان وعده مصرف کنید.
برای هیدراته نگه داشتن بدن نوشیدن آب به میزان کافی را فراموش نکنید. 
همچنین، به مصرف میوه و سبزیجات توجه ویژه ای داشته باشید. تنوع مواد غذایی 

مصرفی به دریافت مواد مغذی مختلف مورد نیاز بدن کمک می کند.
از افزودن شکر یا شیرین کننده های مصنوعی دیگر به اسموتی های اسفناج 

خودداری کنید زیرا می تواند فواید سلامت آنها را خنثی کند.

یک متخصص بیماری های گوارشی :5اسموتی سبز برای کمک به کاهش وزن 

آنتی بیوتیک ابتلا به بیماری التهابی روده را 
افزایش می دهد

متخصص بیماری های گوارشی گفت: مصرف آنتی بیوتیک ها، سیگار و کمبود 
ویتامین »دی« خطر ابتلا به بیماری التهابی روده را افزایش می دهد. 

فاطمه محمدی افزود: علت التهاب روده میکروب ها هستند که از طریق دهان 
وارد بدن می شوند و معمولًا چند روز بعد از ورود علائم و نشانه های التهاب و بیماری 

را نشان می دهند.
وی اظهار داشت: علائم روده ای، پیچش شکم، اسهال و به ویژه اسهال خونی 
از علائم بیماری التهابی روده بوده و بسیاری از بیماران ممکن است که تب، لرز، 
کاهش وزن، و عرق شبانه داشته باشند، برخی  بیماران کنترل مدفوع را از دست 
می دهند. اگر بیمار دچار یبوست شد، باید به انسداد روده فکر و فورا وی را بستری 

کرد.
التهاب روده علائم خارج  محمدی ادامه داد: حدود 40 درصد مبتلایان به 
روده ای دارند و بیشتر از همه در مفاصل، چشم ها، پوست، کبد و مجاری صفراوی، 
کلیه، و ریه دیده می شود و علائم مفصلی از همه شایع تر است و در حدود نیمی از 

بیماران ممکن است با درد و ورم مفاصل مراجعه کنند.
این متخصص گوارش با بیان اینکه التهاب روده باعث تحریک پذیری اعصاب 
و عضلاتی می شود که انقباضات روده ای را تحت کنترل دارند، تصریح کرد: 
احساس درد نشان دهنده وجود التهاب در این قسمت روده کوچک است، در 
بعضی از موارد ممکن است درگیری در یک قسمت از روده باشد اما درد شکمی 
در قسمت دیگری احساس شود و  دردی که به صورت ناگهانی شروع شود و یا 
در کیفیت و چگونگی آن تغییر قابل ملاحظه ای پدید آید، باید حتما به پزشک 

مراجعه شود.
به گفته این پزشک، عواملی که می تواند شدت بیماری های التهاب روده را کند 
و یا افراد را در معرض این بیماری قرار  دهد شامل استعمال سیگار، چاقی، کم 
تحرکی، زایمان سزارین، عدم شیردهی به نوزاد و مصرف آنتی بیوتیک ها و کمبود 

ویتامین »دی« است.
وی با بیان اینکه مصرف چای و به خصوص قهوه می تواند برای پیشگیری از 
بیماری های التهابی روده موثر باشد، گفت: خوردن ماهی، میوه و سبزیجات برای 
این افراد توصیه می شود. همچنین بهتر است از مصرف گوشت قرمز پرهیز و تا 
حد ممکن از مصرف قرص های پیشگیری از بارداری خودداری کنند هر چند 

برخی از افراد به صورت ژنتیکی مبتلا به بیماری های التهابی روده می شوند.
دارو  طریق  از  روده  التهابی  بیماری های  کنترل  کرد:   خاطرنشان  محمدی 
درمانی است که می تواند از ناتوانی این افراد جلوگیری کرده همچنین منعی 
برای فرزنددار شدن این افراد وجود ندارد و اگر آنها پروسه درمانی خود را به صورت 
صحیح سپری کنند طول عمر این بیماران همانند افراد عادی خواهند بود لذا 

جای نگرانی وجود ندارد.

یک روانشناس بالینی مطرح کرد؛
اختلال وسواس فکری، نتیجه تصویرسازی منفی

روانشناس بالینی گفت: هنگامی که افکار بیش از حد و ناخودآگاه به سمت 
خاطرات و تصاویر منفی پیش برود،  ضمن به خطر افتادن سلامتی، سبب اختلال 

وسواس فکری می شود. 
زینت صائمی اظهار داشت: وقتی فردی به دلایل مختلف بیش از حد تحت فشار 
و استرس قرار می گیرد و در همین حین در مسائل روزمره زندگی غرق می شود و 
نمی تواند از مشکلات خود ساخته رهایی یابد، در این هنگام می گویند این فرد 
دچار اختلال و سردرگمی و یا وسواس فکری شده و ضمن احساس محدودیت، 

زندگی را برای خود تمام شده می پندارد.
وی با بیان اینکه در بدترین شرایط ممکن باید اذعان کرد افراد مبتلا به وسواس 
فکری با تلقین وارده به خود این افکار را ساخته اند،  افزود: این عده با وجود 
استرس و فشارهای وارده با توسل به افکار پریشان، حصاری به دور خود کشیده 
که به هیچ وجه نمی توان آن را از میان برداشت و این موارد جملگی ناشی از فکر 

و خیال زیاد است.
این متخصص رواندرمانگر گفت: بهترین راهکار برای مهار فکر کردن زیاد پذیرش 
آگاهانه است. بدین صورت که در مورد صلاحیت و یا آینده کاری به سرعت شروع 
به ارزیابی افکار ناخواسته نکنیم. در صورت بروز فشارهای درونی بدون آنکه در 
تلاش برای رفع یا درک فکر ناخواسته  باشیم باید به فعالیت های دیگری مشغول 
شد. صائمی تصریح کرد: همانطور که فکر کردن وسواس گونه و بیش از حد 
می تواند برای سلامتی مضر باشد، در مقابل می توان از طریق خودآگاهی و 
انجام تمرینات ذهنی این افکار را مهار و یا با شناخت محرک ها، از زیاد فکر کردن 

جلوگیری کرد.
وی افزود: عادات و محرک های زیادی وجود دارد که باعث زیاد فکر کردن در 
بین فرد یا افراد مبتلا به وسواس افکار می شود. این عده باید از زمان حمله افکار 
مخرب آگاه باشند. برای کاهش استرس بوجود آمده باید علائم حساسیت زا را از 
خودر دور کرد. تلاش شود افکار را مدیریت یا حتی الامکان سرکوب کرد تا دچار 

اضطراب نشد.
این روانشناس گفت: فرد مبتلا به اختلال وسواس فکری زمانی می تواند خود 
را از بیهودگی و استرس افکار منفی پیش آمده برهاند که تجربیات گذشته را مرور 
کند. به عبارتی راه حل بهتر و پیامدهای مثبتی را که داشته یکبار دیگر در ذهن به 
گردش درآورد. وی تصریح کرد: طبق تحقیقات به عمل آمده راهکار دیگر مهار 
افکار مخرب و استرس زا می تواند نوشتن یا مطالعه بسیار باشد. تجربه ثابت کرده 
افرادی که دائما در حال نگارش هستند بویژه نوشتن خاطرات و یا به نوعی با 
خواند کتاب سروکار دارند، این عده بسیار کمتر به سمت وسواس فکری کشیده و 

از طرفی به اضطراب و استرس کمتر دچار خواهند شد.
 صائمی افزود: افرادی که به نوشتن عادت دارند بهتر می توانند افکار خود را 
کنترل و از طرفی نه تنها نوشتن دیدگاه این دسته افراد را به زندگی تغییر می دهد 

بلکه می تواند به راحتی در ایجاد روابط عمومی با دیگران تاثیر گذارد.

نوشیدن بیش از حد چای سیاه و سبز)بیش از پنج لیوان در روز(، بدلیل داشتن 
کافئین ممکن است با عوارض خفیف تا شدید شامل سردرد، عصبی شدن، مشکلات 
خواب، استفراغ، اسهال، تحریک پذیری، ضربان قلب نامنظم، لرزش، سوزش قلب، 

سرگیجه، صدای زنگ در گوش، تشنج و گیجی و وابستگی روانی همراه باشد. 
دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در گزارشی با 
بیان این مطلب افزود:  اگر باردار یا شیرده هستید، بیش از دو لیوان در روز چای سیاه 
و سبز مصرف نکنید، این مقدار چای حدود ۲00 میلی گرم کافئین را تامین می کند  
و مصرف بیش از این مقدار در دوران بارداری احتمالًا غیرایمن است و با افزایش خطر 
سقط جنین، افزایش خطر ابتلا به سندرم مرگ ناگهانی نوزاد )SIDS( و وزن پایین 

نوزاد  هنگام تولد همراه باشد.
برای مادر شیرده نوشیدن بیش از سه لیوان چای سیاه و سبز در روز ممکن است 
تحریک پذیری کودک شما را افزایش دهد و باعث افزایش  حرکات  بیشتر روده او 

شود.
نوشیدن چای سیاه و سبز  ممکن است کم خونی را در مبتلایان به کمبود آهن بدتر 
کند.)بهتر است از یک ساعت قبل غذا تا ۲ ساعت بعد از غذا به ویژه ناهار چای که 

شامل انواع چای شامل سیاه، سبز، گیاهی و... می گردد مصرف نشود.(
بر اساس این گزارش، کافئین موجود در چای سیاه و سبز  ممکن است باعث بیشتر 
شدن اضطراب شود و  دلایلی وجود دارد که کافئین موجود در چای سیاه می تواند 
باعث کندی لخته شدن خون شود، اگرچه این مورد در افراد نشان داده نشده است 

ولی در صورت بروز اختلال خونریزی، کافئین را با احتیاط مصرف کنید.
 کافئین موجود در چای سیاه  و سبز باعث ایجاد ضربان قلب نامنظم در افراد خاص 
می شود. اگر بیماری قلبی دارید، کافئین  را محدود کنید و قند خون را تحت تاثیر 

قرار می دهد، اگر مبتلا به دیابت هستید بیشتر از دو فنجان در روز چای ننوشید.
کافئین موجود در چای سیاه و سبز، به ویژه هنگامی که به مقدار زیادی مصرف 

شود، ممکن است اسهال را بدتر کند و چای سیاه  و سبز حاوی کافئین است.
این نگرانی وجود دارد که مصرف زیاد کافئین ممکن است باعث تشنج یا کاهش 
اثرات داروهای مورد استفاده برای جلوگیری از تشنج شود. اگر تا به حال تشنج داشته 
اید از مقادیر زیاد کافئین یا مکمل های حاوی کافئین مانند چای سیاه استفاده 
نکنید. گلوکوم )آب سیاه(: کافئین موجود در چای سیاه و سبز ممکن است باعث 
افزایش فشار داخل چشم می شود. این افزایش طی ۳0 دقیقه اتفاق می افتد و 
حداقل 90 دقیقه طول می کشد و در افرادی که سابقه ژنتیکی ابتلا به سرطان مانند 
سرطان پستان، سرطان رحم، سرطان تخمدان، آندومتریوز یا فیبروم های رحمی 
دارند چای سیاه ممکن است مانند هورمون استروژن عمل کند. هورمون استروژن در 
این افراد می تواند احتمال ابتلا به سرطان را افزایش دهد  اگر شرایطی دارید که با قرار 
گرفتن در معرض استروژن بدتر می شود از چای سیاه استفاده نکنید. کافئین موجود 
در چای سیاه ممکن است فشار خون را در افرادی که فشار خون بالا دارند افزایش 
دهد. با این حال به نظر نمی رسد افرادی که مرتبا چای سیاه یا سایر محصولات 
 )IBS( :کافئین دار می نوشند دچار فشار خون بالا  بشوند. سندرم روده تحریک پذیر

کافئین موجود در چای سیاه  و سبز به ویژه هنگامی که به مقدار زیادی مصرف شود، 
ممکن است اسهال را بدتر کند و علائم IBS را بدتر کند.  IBS یا سندرم روده تحریک 
پذیر با احساس ناراحتی،  درد مزمن در ناحیه شکم،  نفخ و تغییرات در عادات روده ای 
بدون هرگونه علت دیگری مشخص می شود. اسهال یا یبوست  می توانند ممکن است 
در افراد مبتلا به صورت متناوب دیده شوند. IBS یا سندرم روده تحریک پذیر در اغلب 
بیماران منجر به شرایط خطرناک نمی شود و آسیبی دائمی به روده بزرگ نمی رساند، 
ولی می تواند به علت عوارض جانبی باعث ایجاد اختلال در زندگی روزمره گردد. افراد 
مبتلا به این بیماری اغلب بیش از دیگران دچار ریفلاکس معده  می شوند. IBS یک 
گروه از نشانه های روده ای است که معمولا با یکدیگر همراه می شوند. علائم و نشانه 
ها از شدت و طول مدت فرد تا فرد متفاوت است. سندرم روده تحریک پذیر می تواند 
سبب آسیب روده در بعضی موارد شود. کافئین باعث افزایش میزان کلسیم موجود 
در ادرار می شود. این مورد ممکن است استخوان ها را تضعیف کند. بنابراین بیش از 
۳00 میلی گرم کافئین )تقریباً ۳-۲ لیوان چای سیاه( در روز مصرف نکنید. مصرف 
مکمل کلسیم ممکن است در جبران تلفات کلسیم کمک کند. کافئین ممکن است 
خطر ابتلا به مثانه بیش فعال را افزایش دهد. کافئین موجود در چای سیاه همچنین 
ممکن است علائم را در افرادی که مثانه بیش فعال دارند بدتر کند، نوشیدن  سه 
لیوان چای سبز و سیاه  در روز باعث تامین کل فلوراید موردنیاز روزانه بدن بزرگسالان 
می شود. در عین حال  دریافت بیش از اندازه فلوراید  ممکن است باعث کم کاری 

تیروئید شود.

مضرات مصرف زیاد چای سبز و سیاه

استفاده از نرم کننده روی پوست سر یا نزدیک به آن 
را مسدود کرده، جلوی رشد  می تواند فولیکول های مو 

موها را بگیرد و تولید چربی آن را افزایش دهد.
شاید به نظرتان برسد شستن موهایتان یکی از ساده ترین 
کارهایی است که انجام می دهید. اما اشتباهاتی وجود 
به  منجر  می توانند  نشوید  متوجه  هرگز  شاید  که  دارد 
خشکی مو، شکستن و آسیب تارهای مو و یا حتی عفونت 
پوست سرتان شوند. همچنین ترفندهایی در شستشوی 
مو وجود دارند که می توانند به سلامت و زیبایی بیشتر 

موهایتان کمک کنند.
در هر بار شستشو به موهایتان شامپو می زنید

به گفته ی کارشناسان لازم نیست هر بار که موهای خود 
را می شویید به آن ها شامپو بزنید تا تمیز شوند. شستن 
موها چند بار در هفته با آب نیز کافی است تا آلودگی ها و 
گرد و غبار آن را پاک کند. استفاده از شامپو بیشتر به دلیل 
تا تمیزی. شامپو می تواند چربی طبیعی  زیبایی است 
موهایتان را از بین ببرد. در صورتی که چربی برای سلامتی 
موها ضروری است، چون موها را مرطوب نگه داشته و در 

برابر آسیب از آن ها محافظت می کند.
به موهایتان زیاد شامپو می زنید و خوب آبکشی نمی کنید
دست کم یک دقیقه قبل از شامپو زدن به موها، آن ها را 
خوب خیس و آبکشی کنید تا محصولاتی که روی موهایتان 
استفاده کرده اید کاملًا از روی موهایتان پاک شوند. شما 
باید به موهایتان فرصت بدهید تا قبل از شامپو زدن، کاملًا 
خیس بشوند و این چیزی است که باعث می شود موها 
خوب شسته و پاکیزه شوند. وقتی موهایتان کاملًا خیس 

هستند، شامپو بهتر کف کرده و یکدست پخش می شود. 
ضمناً کاملًا خیس بودن موها کمک می کند از شامپوی 

کمتری برای شستن موهایتان استفاده کنید.
بعد از شامپو، نرم کننده می زنید

ما عادت کرده ایم اول به موهای خود شامپو بزنیم و بعد 
نرم کننده. اما در واقع عکس این موضوع برای برخی از 
انواع مو بهتر عمل می کند. اگر اول از نرم کننده استفاده 
بیشتر  رسید.  خواهند  نظر  به  پُرتر  موهایتان  کنید، 
نرم کننده ها موها را سنگین کرده و حتی باعث می شوند 

موها چرب تر به نظر برسند.
آسیب  قطعاً  زدن  برس  با  مرطوب  و  خیس  موهای 
که  وقتی  موها  گفتیم  که  همان طور  زیرا  می بینند 
مرطوب اند، در ضعیف ترین و آسیب پذیرترین حالت خود 

قرار دارند
به نوک موهایتان شامپو می زنید

اگر عادت دارید به نوک موهایتان شامپو بزنید و سپس 
کمی دیگر شامپو به باقی قسمت های موهای خود بزنید، 
به نوک موهایتان آسیب می زنید. ریشه های مو معمولًا 
چرب ترین قسمت آن هستند و شما باید به پوست سرتان 
که شامل ریشه موهایتان می شود شامپو بزنید، نه نوک 
موهایتان. نوک موها معمولًا خشک تر است و شستن آن ها 

با شامپو باعث می شود خشک تر و کدرتر به نظر برسند.
پوست سرتان را با ناخن هایتان می سابید

محکم سابیدن پوست سر می تواند به آن آسیب بزند 
و منجر به عفونت آن بشود. موها وقتی مرطوب هستند 
به  ناخن کشیدن  و محکم  آسیب پذیرترند  و  شکننده تر 

کند.  ضعیف  را  مو  فولیکول های  می تواند  سر  پوست 
بهترین راه شستن موها این است که ریشه موها را به آرامی 

با انگشتان و کف دستتان ماساژ بدهید.
موهایتان را با آب داغ می شویید

است.  ولرم  آب  موها،  شستن  برای  آب  دمای  بهترین 
را  موها  ریشه ی  می تواند  گرم  خیلی  آب  با  موها  شستن 
به راحتی شکننده و ضعیف کند. آب ولرم کمک می کند 
کوتیکول های مو باز شوند و مو بتواند خاصیت چرب کنندگی 
و مرطوب کنندگی نرم کننده را بهتر جذب کند. بهتر است 
شستن موهایتان را با آبکشی موهایتان با آب سرد تمام کنید، 

زیرا باعث می شود کوتیکول ها بسته شده و موها وز نشوند.
به پوست سرتان نرم کننده می زنید

به کار بردن نرم کننده روی پوست سر باعث می شود 
نوک  و  ساقه  این  بشود.  هم  چرب تر  موهایتان  ریشه ی 
موهای شماست که بیشترین رطوبت را نیاز دارد. استفاده 
می تواند  آن  به  نزدیک  یا  سر  پوست  روی  کننده  نرم  از 
فولیکول های مو را مسدود کرده، جلوی رشد موها را بگیرد 

و تولید چربی آن را افزایش دهد.
موهای خود را وقتی خیس هستند برس می زنید

آسیب  قطعاً  زدن  برس  با  مرطوب  و  خیس  موهای 
که  وقتی  موها  گفتیم  که  همان طور  زیرا  می بینند 
مرطوب اند، در ضعیف ترین و آسیب پذیرترین حالت خود 
قرار دارند. ضمناً با حوله سابیدن موهای خیس نیز به 
ساقه ها مو آسیب می زند. بهترین روش خشک کردن موها 
این است که به آرامی آن ها را با حوله آبگیری کرده و سپس 

اجازه دهید خودش خشک شود.

ترفندهای شستشوی مو؛

اشتباهاتی که در شستن موهایتان مرتکب می شوید
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قانون جامع حمایت از حقوق معلولان سال 96 به 
عنوان مهم ترین سند حمایتی از افراد معلول کشور در 
دولت تدبیر و امید در مجلس شورای اسلامی تصویب 
شد و جمهوری اسلامی ایران در زمره 40 کشور دنیا 
قرار گرفت که از قانون حمایت از افراد دچار معلولیت 
برخوردار است. این قانون در هشتم اردیبهشت ماه 

97 از سوی رئیس جمهوری ابلاغ شد.
کوشش های  ایران  در  اخیر  دهه  دو  در  گرچه 
چشمگیری در شناساندن و معرفی اشخاص معلول به 
جوامع مختلف انجام شده است، اما هنوز هم بسیاری 
از معلولان با مشکلات بی شماری دست وپنجه نرم 

می کنند و از حقوق اجتماعی لازم برخوردار نیستند.
در کشور با وجود قانون حمایت از حقوق معلولان، 
هنوز بسیاری از مواد این قانون اجرایی نشده است. 
با این حال دوم مهرماه 98 اسحاق جهانگیری معاون 
و  هماهنگی  کمیته  رئیس  و  رئیس جمهوری  اول 
نظارت بر اجرای قانون حمایت از حقوق افراد دارای 
معلولیت، با تأکید بر اینکه دستگاه ها باید مسئولیت 
خود را در قبال افراد دارای معلولیت به خوبی انجام 
قانون  این  اجرایی  آیین نامه های  تصویب  بر  دهند، 
مصادف با روز جهانی افراد دارای معلولیت تأکید کرد.
بهزیستی،  سازمان   98 سال  گزارش  براساس 
یک میلیون و ۵00 هزار فرد دارای معلولیت تحت 
پوشش بهزیستی هستند که 1۳ درصد آنها دارای 
شنوایی،  کم  و  ناشنوایی  به  مربوط  معلولیت های 
11 درصد معلولیت کم بینایی و نابینایی، ۳9 درصد 
معلولیت های جسمی و حرکتی، ۲4 درصد معلولیت 
ذهنی، پنج درصد معلولیت های مربوط به صوت و 
گفتار و هشت درصد دارای اختلالات روانی مزمن 
هستند. همچنین 1۳۵0 مرکز نیز در سراسر کشور 

خدمات شبانه روزی ارائه می دهند.
اما جدای از تصویب قانون حمایت از معلولان در 
این سال ها، مشکل اساسی برای اجرای این قانون 
بحث بودجه آن بوده است. نهم 9 آذرماه 98 وحید 
قبادی دانا رئیس سازمان بهزیستی کشور به مناسبت 
گرامیداشت روز جهانی افراد دارای معلولیت گفت: 
منابع اولیه اعتبار قانون حمایت از حقوق افراد دارای 
معلولیت برای مهر و آبان ماه و هر ماه 89 میلیارد تومان 

تخصیص داده شد.
افزایش ۱۷۸ میلیارد تومانی بودجه سال ۹۹ 

قانون حمایت از حقوق معلولان
قبادی دانا افزود: در اجرای ماده های 7 و ۲7 قانون 
حمایت از حقوق افراد دارای معلولیت )مواد مربوط 
هزینه  کمک  پرداخت  و  پرستاری  حق  پرداخت  به 
معیشت به میزان حداقل دستمزد سالانه(، اقدامات 
عملی صورت گرفت و مبلغ حق پرستاری معلولان 
دارای ضایعه نخاعی ۲.۵ برابر افزایش یافت. مبلغ 
حق پرستاری معلولان دارای ضایعه نخاعی ۲00 هزار 
تومان بود که به ۵۵4 هزار تومان رسید و به کارت ۲6 

هزار نفر معلول دارای ضایعه نخاعی واریز شد.
به گفته رئیس سازمان بهزیستی کشور، با اجرای 
ماده ۲7 قانون حمایت از حقوق افراد دارای معلولیت، 
اقدامات عملی صورت گرفت؛ برای اجرای آن به 8 
هزار میلیارد تومان بودجه در سال 98 نیاز بود اما ۲91 

میلیارد تومان اختصاص یافت.
وی ادامه داد: افراد دارای معلولیت شدید و بسیار 
و ۳  درآمدی 1، ۲  دهک های  در  معلولان  و  شدید 
تحت  آنها  از  خانوار  هزار   191 و  شدند  شناسایی 

پوشش قرار گرفتند. هر سه ماه یک بار براساس بُعد 
خانوار ۳60 هزار تومان تا 480 هزار تومان دریافت 
خواهند کرد که این مبلغ برای مهر، آبان و آذرماه روی 

کارت آنان شارژ شد.
البته پیش این نیز در اسفندماه 98 معاون رئیس 
سازمان بهزیستی کشور از اختصاص 178 میلیارد 
تومان دیگر برای اجرای قانون حمایت از حقوق افراد 
دارای معلولیت خبر داده و گفته بود با همراهی دولت، 
سازمان برنامه و بودجه و ابلاغ سازمان هدفمندی 
یارانه ها، مبلغ 178 میلیارد تومان دیگر برای اجرای 
قانون حمایت از حقوق افراد دارای معلولیت ابلاغ و به 

حساب واریز شده است.
خانواده های معلولان سرپرست خانوار 

مستمری دریافت می کنند
همچنین ۲8 تیرماه امسال، معاون امور توانبخشی 
سازمان بهزیستی با یادآوری دریافت مستمری توسط 
همه افراد خانواده معلول سرپرست خانوار، گفت: 
اگر فرزندان فرد معلولِ سرپرست خانوار در دانشگاه 
آزاد درس بخوانند، صددرصد و اگر در دانشگاه های 
دیگر باشند 70 تا 80 درصد هزینه دانشگاه آنها توسط 

سازمان بهزیستی پرداخت می شود.
در قانون حمایت از افراد دارای معلولیت پیش بینی 
شده هزینه ای به عنوان حمایت معیشتی به افرادی 
اساس  این  بر  گیرد؛   تعلق  دارند،  پایین  درآمد  که 
سال گذشته ۳40 هزار میلیارد تومان به بهزیستی 
خانوار  هزار  بین 196  مبلغ  این  و  داده  تخصیص 
پرداخت کمک  به  با توجه  نفریه  تقسیم شدمحمد 
هزینه معیشتی به معلولان گفت: در قانون حمایت 
از افراد دارای معلولیت پیش بینی شده هزینه ای به 
عنوان حمایت معیشتی به افرادی که درآمد پایین 
دارند، تعلق گیرد؛  بر همین اساس سال گذشته ۳40 
هزار میلیارد تومان به بهزیستی تخصیص داده و این 
مبلغ بین 196 هزار خانواری تقسیم شد که همه افراد 
سه دهک پایین درآمدی را شامل می شدند. همچنین 
این مبلغ به مستمری افراد معلول افزوده شد و در 

حساب آنها قرار گرفت.
مغفول ماندن بخش عمده ای از اجرای قانون 

حمایت از معلولان
از  حمایت  قانون  فرازونشیب های  با  ارتباط  در 
انجمن  رئیس  نایب  اسدی  محمدرضا  معلولان، 
کاردرمانی ایران به ایرناپلاس گفت: بخش عمده ای 
از اجرای قانون حمایت از معلولان هنوز مغفول مانده 
است و تعهدهایی که بسیاری از دستگاه های متولی 
که مشمول این قانون هستند و باید تعهداتشان را باید 
اجرا کنند، متاسفانه در بسیار از موارد موفق نبوده 
است. اما در حوزه قوانین استخدامی، سازمان اداری 
برداشته  خوبی  گام های  زمینه  این  در  استخدامی 
است. اسدی ادامه داد: دستگاه هایی که از جامعه 
توجه  با  می کنند  جذب  نیرو  معلولیت  دارای  افراد 
این موضوع  و  به تخصص هایشان گسترده تر شده 
نویدبخش است. حتی در گزارشی که سازمان ها تا 
پایان سال 98 داده بودند بعضی از درخواست های 
افراد دارای معلولیت نسبت به مجوزهای استخدامی 
که  است  امیدواری  جای  این  است.  بوده  کم تر 
دستگاه ها در این قضیه حساس شده اند. این یک 

نمونه مثبت این قانون است.
بهبود وضعیت استخدام و رعایت حق ساعات کاری
وی اضافه کرد: نمونه های دیگری نیز در زمینه حق 

ساعت کار افراد دارای معلولیت است که فقط بعضی 
از دستگاه ها رعایت می کنند. براساس این قانون افراد 
دارای معلولیت با توجه به شدت معلولیتشان یا افراد 
دارای والدینی با شدت معلولیت بالا از تسهیلاتی از 
نظر کاهش ساعات کار در محل اشتغال برخوردارند 
که متاسفانه بعضی از دستگاه ها این قوانین را اعمال 
دارای  افراد  حق  در  موارد  برخی  در  و  نمی کنند 

معلولیت اجحاف می شود.
عمده مشکللات در بخش بیمه های توانبخشی

نایب رئیس انجمن کاردرمانی، مهمترین مشکل 
اقدامات  از  بیمه ای  را در زمینه حمایت  این بخش 
توانبخشی برشمرد و گفت: برای افراد دارای معلولیت 
هنوز گامی برداشته نشده است. این امر بزرگ ترین 
آسیب را به جامعه افراد دارای معلولیت زده و هر سال 
بار بزرگ اقتصادی را بر دوش سلامت کشور اضافه 
می کند. برای مثال در کاردرمانی یا گفتاردرمانی هنوز 
حمایت های بیمه ای در این زمینه فعال نشده و اعتبار 

فوق العاده ناچیزی تخصیص داده شده است.
هزینه ها کفاف توانبخشی افراد دارای 

معلولیت را نمی دهد
به گفته اسدی، این هزینه ها کفاف توانبخشی افراد 
دارای معلولیت را نمی دهد. از دیگر سو کودکان دارای 
معلولیت اگر توانبخشی بهنگام در آنها صورت بگیرد، 
بار هزینه ای سال های آتی آنها کاهش خواهد یافت. 
این غفلت باعث می شود در سال های آینده غیر از 
اینکه ما با ورود معلولیت های جدید روبه رو می شویم 
باید هزینه افراد قبلی را نیز در پروسه درمان تامین 

کنیم که خود یک هزینه سنگینی است.
اکنون دو سال گذشته و با توجه به ابلاغ اعتبارات 
فوق العاده ناچیز، بیشترین مشکل را در این زمینه 

داریم.
اسدی افزود: در بعضی از فرآیندها برای مثال بحث 
اجرای مناسب سازی ها با وجود اینکه اقداماتی انجام 
نشده است و بسیاری از دستگاه ها در این موضوع 
همکاری می کنند باز هم متاسفانه ارگان های زیادی 
بهانه  را  اعتبار  کاهش  معمولا  که  مختلف  علل  به 
می کنند، از اجرای مناسب سازی شانه خالی کرده اند 
و دسترس پذیری افراد دارای معلولیت نیز اغلب دچار 
این  در  را  بیشتری  محدودیت های  و  است  مشکل 

زمینه شاهدیم.
در واقع جزای تخطی در اجرای هر بند این قانون در 
خود قانون حمایت از افراد دارای معلولیت ذکر شده و 
برای آن مجازات از 6 ماه حبس و انفصال از خدمت در 

نظر گرفته شده است.
قانونی که جدی گرفته نمی شود

نایب رئیس انجمن کاردرمانی ایران معتقد است، 
هیچ  عملکرد  سال،   ۲ گذشت  از  بعد  که  همین 
مسئولی در دستگاه ها و ارگان های مختلف که متولی 
اجرای هر یک از موارد قانونی هستند زیرسوال نرفته، 
برای  قانون  این  هنوز  که  است  این  دهنده  نشان 
خیلی از مقامات در کشور جدی گرفته نشده؛ این در 
حالیست که اگر بخواهیم به هر یک از این مواد قانونی 
رجوع کنیم، مشکلات زیادی را در شیوه اجرا شاهد 

خواهیم بود.
وی خاطرنشان کرد: البته در زمینه اجرای قانون 
حمایت از افراد دارای معلولیت نتایج خوبی به دست 
آمده اما تا نقطه مطلوب و اجرای کامل قانون هنوز 

فاصله زیادی وجود دارد. 

  دبیر ستاد اربعین قم:

قم در مرز مهران موکب دائمی
 احداث می کند

دبیر ستاد اربعین قم با اشاره به تامین زمین لازم جهت احداث موکب دائمی این 
استان در مسیر زائران عتبات عالیات گفت: موکب دائمی قم در نقطه صفر مرزی مهران 

واقع در استان ایلام احداث می شود.
غلامرضا رحیمی رشت آبادی روز دوشنبه در حاشیه دومین جلسه ستاد اربعین 
قم در تالار امام جواد)ع( استانداری در گفت وگویی اظهار داشت: در سال های اخیر 
پیگیری های زیادی برای واگذاری زمین به قم برای احداث موکب دائمی در مسیر 
زائران اربعین انجام و به تازگی این امر محقق شد. وی متراژ این زمین را ۲ هزار مترمربع 
ذکر کرد و گفت: موکب قم در نقطه صفر مرزی مهران و در حدفاصل ۵00 متری 
گمرک، در 840 متر زیربنا و در ۲ طبقه احداث خواهد شد. وی بابیان اینکه علاوه بر 
قم چهار استان دیگر ازجمله آذربایجان شرقی، تهران، سمنان و خراسان شمالی نیز 
به صورت مستقل و جداگانه در احداث موکب در مرز مهران فعال می باشند، یادآور شد: 
برای این موکب کاربری های مختلف خدماتی، فرهنگی و اقتصادی تعریف شده است 
و باید ظرف یک سال و تا اربعین 1400 آن را آماده بهره برداری کنیم. وی در پاسخ 
به سوالی مبنی بر چگونگی تامین اعتبارات لازم این طرح گفت: تامین اعتبارات این 
موکب از طریق موکب داران و بخش خصوصی صورت می گیرد.  دبیر ستاد اربعین قم 
بیان کرد: در اربعین سال 98 تعداد 9۲ موکب از این استان فعال بود. وی همچنین 
خاطرنشان کرد: تاکنون هیچ خبری از امکان اعزام موکب مانند سال های قبل نیست 
ولی با هماهنگی با جامعه بسیج پزشکی استان قصد داریم موکب سلامت را برای ارائه 
خدمات اعزام کنیم. رشت آبادی در پایان یادآور شد: سال گذشته جمعیتی حدود 600 

تا 700 هزار تَن از قم به پیاده روی اربعین تشرف پیدا کردند.
حج و زیارت امکان تامین هزینه های موکب قم را دارد

مدیرکل حج و زیارت قم نیز در این جلسه بابیان اینکه این نهاد سالیان سال است که 
به دنبال زمینی برای ساخت مهمانسرا در مرز مهران است، افزود: درصورتی که محل و 
موقعیت طرح مورد تایید سازمان حج و زیارت باشد، با موافقت ستاد بازسازی عتبات 
عالیات و معاونت امور زائران استانداری می توانیم در طول سال ازنظر اقتصادی به این 
طرح کمک کنیم. مهدی صالحی خاطرنشان کرد: وجود مکانی برای استقرار زائران 
اربعین در مرز مهران ضروری است و ما تابه حال مکاتبه هایی را با اداره کل حج و زیارت 
ایلام داشتیم. مدیرکل حج و زیارت قم یادآور شد: ایجاد این موکب فارغ از اهمیتی 
که برای پذیرایی از زائران دارد، در زمینه مستقر کردن دفتر ساماندهی اتباع عراقی نیز 

مفید می باشد.

رییس جهاد کشاورزی استان قم:

۲۷ طرح کشاورزی در قم افتتاح می شود
رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: به مناسبت هفته دولت در سال 
جهش تولید، ۲7 طرح در بخش کشاورزی استان با اعتباری بالغ بر ۵10 میلیارد ریال 

به بهره برداری می رسد.
عباس پورمیدانی بیان کرد: این طرح ها طی آیینی با حضور مسئولان ملی و استانی 
به بهره برداری خواهد رسید و نقش موثری در ارتقای جایگاه کشاورزی قم خواهد 
داشت. وی ادامه داد: با افتتاح طرح های یادشده در بخش های مختلف کشاورزی 
استان،  برای 161 تن به صورت مستقیم فرصت شغلی ایجاد می شود که این میزان 
اشتغال در حوزه کشاورزی رقم قابل توجهی است. وی افزود: طرح های قابل افتتاح 
بخش کشاورزی استان در حوزه های آب وخاک)10 پروژه(، تولیدات دامی)6 پروژه(،  
تولیدات  و  پروژه(  )یک  غذایی  و  تبدیلی  صنایع  پروژه(،   آبزیان)9  امور  و  شیلات 
گیاهی)یک پروژه( است. پورمیدانی گفت: تمامی طرح های موردنظر با استفاده 
از نظرات کارشناسان سازمان جهاد کشاورزی قم به مرحله اجرا درآمده و بر اساس 
راهبرد تغییر الگوی کشت استان است و علاوه بر گسترش تولیدات دامی و شیلات، 
موجب حفظ و ارتقای سطح مزارع و باغ های قم می شود. وی بیان کرد: تلاش داریم با 
اجرای برنامه های عملیاتی همچون استفاده از سامانه های نوین آبیاری و ارقام گیاهی 
متناسب با شرایط آب و هوایی قم، سطح تولیدات محصولات کشاورزی استان را تا حد 
امکان افزایش دهیم. وی ادامه داد: تامین امنیت غذایی شهروندان مهمترین هدف 
بخش کشاورزی استان است و در این رابطه علاوه برافزایش کمی محصولات به دنبال 
ارتقای هرچه بیشتر کیفیت و سلامت تولیدات هستیم. بیشتر بهره برداران بخش 
کشاورزی قم را روستاییان استان تشکیل می دهند به نحوی که کشاورزی به تنهایی 
نیمی از سهم اشتغال روستائیان در بخش های مختلف استان را به خود اختصاص داده 
است. از مجموع بیش از 14هزار بهره بردار قمی در حوزه کشاورزی، یک هزار و 100 تن 
بانوان هستند،  میزان متوسط تولید بخش کشاورزی استان قم در سال برابر 80۵ هزار 

تن در زمینهٔ محصولات زراعی،  باغی،  دامی و شیلات است.

رییس سازمان صنعت معدن وتجارت استان قم:

۳۲ واحد صنعتی در قم به بهره برداری می رسد
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت:  ۳۲ واحد صنعتی به مناسبت 
هفته دولت با سرمایه گذاری ۲7۳۲ میلیارد ریال و اشتغالزایی برای 84۵ تن به صورت 

مستقیم به بهره برداری خواهد رسید.
محمود سیجانی بیان کرد: مراسم افتتاح پنج مورد از واحدهای صنعتی یادشده 
به صورت همزمان با حضور مسئولان ملی و استانی در قم برگزار خواهد شد که با 
بهره برداری از این واحدها در شهرک صنعتی شکوهیه و محمودآباد قم با سرمایه گذاری 
بیش از ۲هزار میلیارد ریال برای ۲0۳ تن به صورت مستقیم اشتغال ایجاد خواهد شد.

وی افزود: تولیدات این واحدها در زمینه صنایع فلزی)تولید کلید(،  ابزار دستی و 
یراق آلات عمومی،  تولید انواع محصولات پلاستیکیIML،  تولید انواع قیرپلیمری،  
قالب ریخته گری و انواع پری فوم و انواع درپوش پلاستیکی است. وی ادامه داد:  
با  صنعتی  محصولات  انواع  تولید  زمینه  در  نیز  دیگر  تولیدی  واحد  همچنین ۲7 
سرمایه گذاری 7۲7 میلیارد ریال و ایجاد اشتغال برای 64۲ تن طی این هفته در قم 
به طور همزمان به بهره برداری خواهد رسید. سیجانی در بخش دیگری از سخنان 
خود گفت:  سازمان صنعت ، معدن و تجارت قم در جشنواره شهید رجایی استان بر 
اساس ارزیابی عملکرد در سال 98 به عنوان دستگاه شایسته تقدیر برگزیده  شده 
است که نشان از اهتمام این دستگاه برای تقویت هرچه بیشتر حوزه تولید استان در 
سال جهش تولید دارد. وی بیان کرد: باوجود محدودیت ایجادشده در اثر تحریم های 
ظالمانه، صنعت استان در مسیر رشد و شکوفایی حرکت می کند و بسیار از واحدهای 
تولیدی در شهرک های صنعتی قم اکنون با ظرفیت مناسب و در سه نوبت کاری مشغول 
فعالیت هستند. وی ادامه داد:  جایگاه صنعت قم با همکاری تولید کنندگان و حمایت 
مسئولان روزبه روز تقویت شده و این استان در تولید بسیاری از محصولات صنعتی در 
سطح کشور صاحب نام و دارای افتخار است. حجم سرمایه گذاری انجام شده برای 
واحدهای صنعتی استان قم فراتر از ۵1 هزار میلیارد ریال است که با این حجم از 
سرمایه گذاری صورت گرفته در حدود ۲هزار و 400 واحد صنعتی و تولیدی استان برای 
بیش از ۵7 هزار تن فرصت اشتغال ایجادشده است؛ قم دارای هفت شهرک صنعتی 
شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمودآباد، ثامن الائمه )ع( - قنوات - و 
فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو 

و طغرود است.
 

مدیرکل نوسازی مدارس استان قم:

هفت طرح آموزشی در قم افتتاح می شود
مدیرکل نوسازی،  توسعه و تجهیز مدارس قم گفت: همزمان با هفته دولت هفت 
طرح آموزشی شامل پنج مدرسه و ۲ کارگاه فنی و حرفه ای در این استان به بهره برداری 

خواهد رسید.
محسن پورگلیان افزود: این طرح ها شامل 9 هزار و ۲00 مترمربع زیربنا با ۵۳ کلاس 
درس است که به مجموع فضای آموزشی استان اضافه می شود. وی اضافه کرد: 
تخریب و بازسازی مدرسه ولایت که به نام شهید سلیمانی نامگذاری شده در بلوار 
آیت الله کاشانی از جمله این طرح هاست که شامل 1۲ کلاس و ۲ هزار و ۲40 متر 

زیربنا می باشد.
وی ادامه داد: احداث مدرسه 1۲ کلاسه شهید باهنر اتباع خارجی شهر قنوات که با 
مشارکت کمیساریای عالی پناهندگان سازمان ملل با ۲ هزار و ۲00 مترمربع زیربناست 

از دیگر طرح های آموزشی است که افتتاح خواهد شد.
پورگلیان بیان کرد: مدرسه 1۲ کلاسه شهید سلمان با ۲ هزار مترمربع زیربنا،   مدرسه 
1۲ کلاسه شهید هندویان با ۲ هزار مترمربع زیربنا واقع در بلوار 1۵ خرداد و مدرسه 
سه کلاسه با ۳00 مترمربع واقع در روستای میم از دیگر مدارسی است که با مشارکت 

خیران احداث شده است.

معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم :

باید آیین های عزاداری را با محدودیت 
برگزار کنیم 

معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم با اشاره به اینکه برای برپایی عزاداری 
محرم با رعایت پروتکل های بهداشتی تدابیر خوبی اتخاذشده است، گفت: به رغم در 
نظر گرفتن همه امکانات لازم برای پذیرایی از عزاداران حسینی، برخی از هیات های 

مذهبی استان به رعایت دستورالعمل های بهداشتی بی توجه هستند.
یونس عالی پور روز دوشنبه در دومین جلسه ستاد اربعین قم در تالار امام جواد )ع( 
استانداری اظهار داشت: برخی از هیات ها مراسم عزاداری خود را با تراکم جمعیتی 

زیاد و در فضایی که هوا در آن جریان ندارد، برگزار می کنند.
وی گفت: اگر کسی در این آیین ها به بیماری مبتلا شود چه کسی می خواهد 

پاسخگو باشد؟ جان افراد ارزش زیادی دارد و باید حفظ شود.
وی تاکید کرد: امروز شرایط مملکت ایجاب می کند که آیین های عزاداری را با 

محدودیت برگزار کنیم.
عالی پور با یادآوری توصیه های بهداشتی صورت گرفته به برگزارکنندگان آیین های 
عزاداری محرم خاطرنشان کرد: برای این ایام در مدارس، دانشگاه ها، بوستان ها و 
پارک ها فضاهای باز برای حضور عزاداران پیش بینی شده ولی بااین حال یک عده ای 

در زیرزمین یک خانه عزاداری می کنند و با این کار واقعا با جان مردم بازی می شود.
معاون استاندار قم در بخش دیگری از سخنان خود بابیان اینکه طبق مکاتبه ای که 
با وزارت امور خارجه داشتیم امسال راهپیمایی اربعین مانند سال های قبل نخواهد 
بود، افزود: با توجه به شرایطی که در منطقه و به ویژه کشور عراق به دلیل گستردگی 
شیوع کرونا و مطلوب نبودن زیرساخت های بهداشت و درمان وجود دارد، راهپیمایی 

اربعین مانند سال های گذشته برگزار نمی شود.
عالی پور گفت: پیش بینی ما این است که این راهپیمایی مانند مراسم حج به صورت 
محدود باشد و یک جمعیت محدودی بین شهرهای نجف و کربلا و بغداد حرکت 
کنند. معاون استاندار قم بابیان اینکه از سوی ستاد ملی اربعین دستورالعمل هایی 
برای نحوه اجرای برنامه های جایگزین این راهپیمایی ابلاغ شده است، گفت: مطابق 
این آیین نامه باید برای ثبت گروه های داوطلب جهت ارائه کمک های معیشتی به 

مناطق فقر نشین کشور اقدام شود.
دیگر  از  را  فقیران  بین  در  اربعین  هدایای  و  نذورات  توزیع  و  پخش  پور،  عالی 
برنامه های در نظر گرفته شده عنوان کرد و گفت: بر اساس این ابلاغیه باید امکان 
اعزام تعدادی از موکب های اربعین به عراق جهت ارائه خدمات بهداشتی به مردم این 

کشور پیش بینی شود.
وی افزود: در این دستورالعمل در خصوص تهیه طرح های کنترلی و انتظامی در 
مورد تجمع برخی افراد در بقاع متبرک به ویژه حرم حضرت معصومه )س( و مسجد 
جمکران توصیه شده و کمیته فرهنگی نیز به تهیه طرح های فرهنگی و برنامه های 
رسانه ای در جهت اقناع سازی افکار عمومی در صورت برگزار نشدن راهپیمایی 

موظف شده است.
 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم خبرداد:

تقدیر از 8 فیلم نامه برگزیده با موضوع 
دفاع مقدس

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: هشت فیلم نامه برتر با موضوع 
دفاع مقدس در جشنواره هشت نوشت معرفی و تقدیر می شود.

 سید موسی حسینی کاشانی برضرورت توجه به مقوله دفاع مقدس براساس 
منویات رهبرمعظم انقلاب تاکید و بیان کرد: دفاع مقدس معدنی است که گنج های 
بسیاری از آن می توان استخراج کرد و به نظر می رسد برای معرفی ظرفیت های دفاع 
مقدس به نسل های جدید باید فعالیت های مستمر را دنبال کنیم. همچنین توجه به 

برنامه های فرهنگی هنری باید به صورت جدی تر دنبال شود.
وی یکی از تاثیرگذارترین مواردی که می تواند ظرفیت های دفاع مقدس را به نسل 
جدید معرفی کند توجه به مقوله فیلم دانست و بیان کرد: نمی توان از تاثیر یک فیلم 

برجامعه غفلت کرد و آن را نادیده گرفت.
دبیرسومین جشنواره ملی فیلم نامه نویسی هشت نوشت با بیان اینکه برای ساخت 
فیلم های خوب دفاع مقدس نیازمند فیلم نامه های خوبی هستیم، عنوان کرد: 
هرچه بتوانیم فیلم نامه های خوبی را تولید کنیم به طور قطع می توانیم فیلم های 

خوبی را با همین موضوع در خروجی داشته باشیم.
وی با اشاره به پیشنهاد انجمن سینمای جوانان استان قم مبنی بر برگزاری مسابقه 
ای برای تولید فیلم نامه با موضوع دفاع مقدس بیان کرد: این ایده با استقبال اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم مواجه شد و در حال حاضر سه دوره جشنواره 
ای با موضوع فیلم نامه نویسی هشت نوشت در سطح ملی فراخوان می شود و مورد 

اقبال جوانان قرار می گیرد.
وی با اشاره به برگزاری این جشنواره ملی برای سومین دوره متوالی گفت: از اعلام 
فراخوان این جشنواره چند ماه می گذرد و مشارکت خوبی را از سوی هنرمندان 

سراسر کشور شاهد هستیم.
حسینی کاشانی از ارسال ۲00 فیلم نامه با موضوع دفاع مقدس از سراسر کشور 
به دبیرخانه این جشنواره خبر داد و بیان کرد: با ارزیابی هیأت انتخاب ۳0 اثر به 
بخش اصلی جشنواره راه یافت. وی افزود: از مجموع ۳0 فیلم نامه ای که به بخش 
اصلی این جشنواره راه یافته است 8 فیلم نامه برتر در هفته دفاع مقدس معرفی و از 

نویسندگان آن تجلیل می شود.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: با توجه به اینکه امسال برگزاری 
کنگره شهدا را نیز داریم حال و هوای این برنامه به سمت و سوی شهدای استان نیز 
کشیده شده است که امیدواریم بتوانیم شهدای استان قم را نیز به صورت شایسته 

معرفی کنیم تا در این زمینه بتوانیم خروجی های خوبی داشته باشیم.
وی با تاکید براینکه در تلاش هستیم هشت فیلم نامه منتخب این جشنواره را در 
قالب یک کتاب منتشر کنیم، خاطرنشان کرد: این کتاب پس از انتشار در اختیار 
علاقمندان گذاشته می شود تا زمینه ای برای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت بوجود 

بیاید.
وی با تاکید براینکه تولید فیلم با موضوع دفاع مقدس بسیار هزینه بر است، گفت: 
برای تولید این فیلم نامه ها نیازمند حمایت دستگاه های مختلف هستیم تا بتوانیم 
مهمترین هدف این جشنواره را که تولید فیلم با موضوع دفاع مقدس است را محقق 
نامه نویسی هشت نوشت اضافه کرد: در صورتی که  کنیم. دبیرجشنواره فیلم 
دستگاه های گوناگون به ویژه دستگاه های فرهنگی در زمینه تولید فیلم با موضوع 
دفاع مقدس ورود کنند می توانیم فیلم های با کیفیت و مطلوبی را برای ترویج فرهنگ 

دفاع مقدس داشته باشیم.
وی با عنوان اینکه در سال های گذشته برخی دستگاه ها اعلام آمادگی کردند تا در 
تولید فیلم های با موضوع دفاع مقدس مشارکت داشته باشند، گفت: به نظر می رسد 

برای جلب مشارکت در تولید فیلم باید هماهنگی بیشتری صورت بگیرد.
 

با حضور معاون استاندار و فرماندار قم:

طرح حفر و تجهیز چاه شهر دستجرد به 
بهره برداری رسید

همزمان با هفته دولت طرح حفر، تجهیز و خط انتقال شهر دستجرد با حضور 
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار و فرماندار قم به بهره برداری رسید.

به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قم، همزمان با سومین روز از 
هفته دولت طرح حفر، تجهیز و خط انتقال یک حلقه چاه در شهر دستجرد بااعتبار 
۵ میلیارد ریال با حضور دکتر بهشتی معاون استاندار، مهندس حیدری فرماندار و 

جمعی از مسئولان استان و بخش خلجستان به بهره برداری رسید.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم در حاشیه این مراسم با قدردانی از 
اقدامات شرکت آب و فاضلاب استان قم در راستای تأمین آب پایدار برای مناطق 
مختلف استان، گفت: حفر و تجهیز این چاه یکی از ضروریات شهر دستجرد به ویژه 

در ایام تابستان و پیک مصرف محسوب می شود.
دکتر محسن بهشتی این چاه را نقطه قوتی برای ساکنان شهر دستجرد دانست و 
اظهار داشت: با توجه به اینکه در ایام تابستان ساکنان این شهر افزایش می یابد این 

چاه می تواند کمبود آب شهر را جبران کند.

اجتماعی

گزارش ایمان از اقدامات دولت؛

حقوق معلولان در پیچ وخم قوانین به سرانجام رسید؟ 

همزمان با نخستین روز از هفته دولت، مرکز جامع سلامت پردیسان، سالن ورزشی 
چند منظوره سپهبد شهید قاسم سلیمانی افتتاح و خوابگاه دختران دانشگاه حضرت 

معصومه )س( کلنگ زنی شد.
در آئین افتتاح ۵ طرح و کلنگ زنی یک طرح عمرانی در منطقه پردیسان عصر 
یکشنبه که با حضور استاندار، معاون هماهنگی امور عمرانی و هم چنین نمایندگان 
مردم قم در مجلس شورای اسلامی برگزار شد؛ مرکز جامع سلامت پردیسان، سالن 
ورزشی چند منظوره سپهبد شهید قاسم سلیمانی افتتاح و خوابگاه دختران دانشگاه 

حضرت معصومه )س( کلنگ زنی و از خط انتقال فاضلاب پردیسان بازدید شد.
در ابتدای این مراسم استاندار به همراه مسئولان اجرایی استان از خط انتقال 
فاضلاب پردیسان بازدید کرد این پروژه با هدف رفع مشکل دفع اصولی و بهداشتی 
فاضلاب مسکن مهر پردیسان که جمعیتی 1۲0 هزار نفری را تحت پوشش دارد با 

اعتبار ۲۵0 میلیارد ریالی قرار است اواخر شهریور ماه به بهره برداری برسد.
در ادامه کلنگ ساخت خوابگاه دختران دانشگاه حضرت معصومه )س( زده شد 
تا عملیات اجرایی آن هم به زودی آغاز شود؛ این دانشگاه با بیش از یک هزار و 600 
دانشجو در 1۲ رشته کارشناسی و 8 رشته کارشناسی ارشد تحصیل می کنند و با توجه 
به اینکه ۵0 درصد از جمعیت دانشجویان این دانشگاه غیر بومی هستند ساخت این 

خوابگاه بسیار ضروری است.
ظرفیت خوابگاه این دانشگاه در شرایط عادی 4۲0 نفر است و سعی کردیم تا با یک 

سوم ظرفیت از آن بهره برداری کنیم.
خوابگاه شماره ۲ دانشگاه حضرت معصومه )س( در زیربنایی به مساحت هزار 
متر مربع و اعتباری بالغ بر ۵0 میلیارد ریال که بخش عمده ای از این اعتبار از محل 

کمک های خیران و درآمدهای دانشگاه تأمین می شود ساخته خواهد شد.
در ادامه مرکز جامع سلامت پردیسان نیز رسماً آغاز به کار کرد، این پروژه در زمینی با 
زیربنای 10۵0 متر مربع با مشارکت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و بنیاد 

علوی ساخته شده است.
طرح مجموعه فرهنگی ورزشی خانه مهندس شهرک پردیسان قم بویژه سالن 

ورزشی چند منظوره آن که به نام شهید قاسم سلیمانی نامگذاری شده به شکل 
رسمی فعالیت خود را شروع کرد.

زمین این مجموعه در سال 90 از سوی وزارت راه و شهرسازی واگذار شد، ساخت 
این طرح پس از انجام مطالعات مدتی به دلیل موانعی که در اجرای آن بود متوقف شد 

ولی در اسفندماه 9۵ با احداث سالن ورزشی از سر گرفته شد.
حدود 6۲۵ متر مربع پیاده راه و ۵80 متر مربع نیز مسیر دوچرخه وجود دارد و 
یکهزار و ۳۵ متر مربع زمین چمن مصنوعی و زمین مینی گل و 800 متر مربع زمین 
تنیس و زمین اسکی و همچنین یکهزار متر مربع زمین فوتسال از دیگر کاربری های 

این مجموعه فرهنگی ورزشی است.
کل اعتبار پیش بینی شده برای این طرح 170 میلیارد ریال است که مراحل بعدی 

این طرح نیز با زمانبندی صورت گرفته عملیاتی خواهد شد.
گفتنی است، استاندار و هیئت همراه در حاشیه مراسم افتتاح امروز با یک خانواده 

شهید و جانباز استان دیدار کردند.

در اولیل روز هفته دولت انجام شد؛
افتتاح ۵ طرح و کلنگ زنی یک طرح عمرانی در منطقه پردیسان
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گفت:  نقدینگی  مدیریت  کمیته  تشکیل  به  اشاره  با  مرکزی  بانک  کل  رئیس   
خوشحالم به مردم بگوییم نقدینگی کنترل شده و در ۵ ماهه ابتدایی امسال رشد پایه 

پولی 4 درصد و رشد نقدینگی 1۲ درصد بوده است.
عبدالناصر همتی که به مناسبت هفته دولت در برنامه تیتر امشب سیما حضور یافته 
بود، با اشاره به اینکه من ارتباط مستقیمی با مردم دارم و از طریق شبکه های مجازی 
مواردی را مطرح می کنم، گفت: در صداوسیما کمتر حاضر می شوم، ولی شرایط 

کشور و شرایط بانک مرکزی خاص است.
رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به اینکه شبانه روز کار می کنیم و به فکر مسائلی 
هستیم که باید حل کنیم اظهارداشت: با همکاری سیستم بانکی کارهای خوبی 
شده و امروز مورد لطف مقام معظم رهبری نیز بودیم. بدون حمایت ایشان نمی توانیم 
کارهای بسیار سخت و حساس بانک مرکزی را پیش ببریم و در دو سال گذشته همه 
حمایت های ایشان در امور به ما کمک کرده که کارها را با قدرت پیش ببریم و در مقابل 
کسانی که بخواهند بازار پول را بهم بریزند بایستیم و بتوانیم از حمایت های ایشان بهره 

مند شویم و در دولت و خارج دولت کارها را پیش ببریم.
اقتصادی کشور  و رشد  تولید ملی  به  ارزش پول ملی  ادامه داد: حفظ  همتی 
بر می گردد و ما باید اول بر رشد اقتصادی کشور تکیه کنیم. وقتی اقتصاد کشور 
تقویت شد پول ملی هم تقویت می شود و در کنار گسترش صادرات و کنترل واردات 
کمک می شود که ارزش پول ملی حفظ شود و همه اینها را از چارچوب کنترل تورم 
می بینیم که اگر کنترل نشود نمی توانیم ارزش پول ملی را حفظ کنیم و تورم می تواند 
به ارز آسیب برساند و هم می تواند موجب فعالیت های سفته بازانه و غیرمولد باشد و 
در همه این موارد باید برگردیم به کنترل تورم و به سیاست های بانک مرکزی که به 

صورت مستقل تصمیم گیری می کند تا بتواند نقدینگی و تورم را کنترل کند و به رشد 
اقتصادی کمک شود و اینها جزو مسئولیت های بانک مرکزی است.

وی افزود: البته حمله ای که در دو سال گذشته دولت آمریکا به اقتصاد ایران کرد 
و خیلی هدف های بالایی داشتند که اقتصاد در همان سال اول متلاشی شود و 
امیدهای زیادی به این کار بسته بودند ولی با مقاومت مردم و عنایت های مقام معظم 
رهبری و تلاش دولت به هدف خود نرسیدند ولی فشار هنوز در اوج است. در دو 
مرحله 97 و 98 و حتی اوایل امسال تلاش کردند که انتظارات تورمی را جهت دهی 
کنند که کشور دچار التهاب شود. در تاریخ کشورمان بانک مرکزی ایستادگی کرد و 
این تلاش ها برای حمایت از ثبات اقتصادی و بازارها بسیار تعیین کننده بود و آثار این 

ثبات از مردادماه در بازار پول و نقدینگی مشاهده می شود.
طرح اصلاح نظام بانکی اتفاقات خوبی را رقم خواهد زد

همتی در ادامه در پاسخ به سوالی درباره اصلاح نظام بانکی گفت: ما چند کار 
مختلف را طی سال های اخیر آغاز کرده ایم. باید دقت داشت که اصلاح نظام بانکی 

اقدامی بسیار پیچیده و بلندمدت است.
وی با بیان اینکه در طول سه دهه گذشته شاهد شکل گیری بانک های ناتراز 
بوده ایم، تصریح کرد: نقدینگی کنترل نشده ناشی از ناترازی بانک هاست که خود را 

به صورت اضافه برداشت از بانک مرکزی و معوقات در اقتصاد نشان می دهد.
رئیس شورای پول و اعتبار ادامه داد: ما این موضوع را مورد هدف قرار دادیم و به 
دنبال اصلاح نظام بانکی هستیم. رئیس کل بانک مرکزی خاطرنشان کرد: در دولت 
گذشته اقدامات خوبی در خصوص جمع آوری مؤسسات غیرمجاز انجام شد و تقریباً 

99.8 درصد از سپرده گذاران این مؤسسات تعیین تکلیف شدند.

همتی درباره طرح اصلاح نظام بانکی اظهار داشت: نمایندگان مجلس در حال 
بررسی طرحی هستند که می تواند مبدا یکسری تحولات باشد و اگر بتوانیم هماهنگ 
این طرح را پیش ببریم، اتفاقات خوبی در سال های آینده برای نظام بانکی رخ 

می دهد.
وی افزود: یکی از کارهایی که آغاز کردیم این است که صاحبان بانک ها را شناسایی 
کنیم و اینکه چه مقدار سهم در بانک می توانند داشته باشند، در واقع ضوابط مربوط 
مالکیت بانک ها را از اول امسال شروع کردیم و صلاحیت مدیران را بسیار جدی 

گرفتیم که آثار آن را در آینده شاهد خواهیم بود.
همتی با بیان اینکه زمانی که بانک ها با ثبات باشند و افزایش سرمایه بدهند در آینده 
شاهد رشد اقتصاد خواهیم بود، افزود: اقتصاد ما بانک محور است و 90 درصد تأمین 
مالی توسط بانک ها انجام می شود، بنابراین نیازمند بانک های سالم و مستحکم برای 

ارائه خدمت در بازار مالی هستیم.
در حال خروج از رکود هستیم

وی با بیان اینکه در 4 ماهه اول امسال تسهیلات نسبت به چهار ماهه سال قبل 67 
درصد پیشرفت داشته که بی سابقه است، ادامه داد: این میزان رشد نشان می دهد 
سیستم بانکی به طور تمام قد وارد شده تا آثار کرونا را جمع کند که با خوشحالی 

می گویم که آثار این اقدامات در حال نمود است و در حال خروج از رکود هستیم.
رئیس کل بانک مرکزی افزود: طبق آمار پایان تیرماه نرخ رشد ماهانه واحدهای 
صنعتی مثبت بوده که نشان دهنده برگشت به رونق در بخش اقتصاد غیر نفتی 
است و امیدواریم تا پایان امسال رشد اقتصادی غیر نفتی که در سه ماهه اول سال 99 

کاهش یافته بود مثبت شود و بتوانیم این سه ماه را جبران کنیم.
    یارانه ارزی را مستقیم به اقشار اسیب پذیر بدهیم

رئیس کل بانک مرکزی، درباره اختصاص ارز 4۲00 تومانی و نگاه های متفاوت 
در این زمینه، توضیح داد: از ابتدا با ارز 4,۲00 تومان مخالف بودم و هستم اما تابع 
سیاست های دولت هستم زیرا قصد دولت دستیابی اقشار پایین جامعه به کالاهای 
اساسی است. رئیس شورای پول و اعتبار با تاکید بر اینکه البته تاکنون کمک قابل 
توجهی صورت گرفته است، ادامه داد: اگر بتوانیم سازوکاری ایجاد کنیم و مابه 
التفاوت را به صورت یارانه و سایر راه ها به اقشار پایین جامعه پرداخت کنیم، به طور 

حتم کمک بیشتری به این بخش خواهد شد.
به گفته وی، سال گذشته 1۵ میلیارد دلار کالا اساسی با ارز 4,۲00 تومان وارد شد 
و دولت نیز معتقد به حذف این ارز است، اما به آثار اجتماعی دقت می کند و با تدابیر 

اتخاذ شده به تدریج حل می شود.
۷۰ نفر از صادرکنندگانی را ارز صادراتی را برنگردانده اند

وی افزود: از 6.8 میلیارد یورو لیستی که به قوه قضائیه داده ایم، در بیشتر آنها 
مجموعه هایی کالاها را می گرفتند و با کارت بازرگانی این افراد صادر می کردند که برای 
مثال 70 نفر از این ۲۵0 نفر به چند نفر وصل هستند. همتی تاکید کرد: با این وضع 
نمی توان کشور را اداره کرد، صادرکننده باید برند داشته باشد و کارت بازرگانی باید 
طبق اصول داده شود. وی عنوان کرد: از صادرکنندگان بالای یک میلیون دلار هنوز 
۲0 میلیون دلار ارز بازنگشته، که اعتقاد من این است که به دلیل خروج سرمایه بوده 

یا کالاهای خاصی را به صورت قاچاق و بدون ثبت سفارش وارد کرده اند.
رئیس کل بانک مرکزی تاکید کرد: تا زمانی که واردات کالاهای غیر اساسی صورت 
گیرد و قاچاق به این عظمت وجود داشته باشد، بانک مرکزی نمی تواند به تنهایی 

بازار را کنترل کند.

همتی خبر داد:

وزیر نیرو تشریح کرد :تشکیل کمیته مدیریت نقدینگی در بانک مرکزی
جزئیات ارائه برق رایگان به مشترکین خانگی

وزیر نیرو با بیان اینکه ۳ درصد کل انرژی تولیدی برای صادرات ارسال می شود، بیان 
کرد: با این رقم ۳ درصد ۳0 درصد نیاز ارزی کشور را پاسخگو هستیم و این در حالی 
است که برای تولید این میزان )۳ درصد( کمتر از یک درصد کل گاز تولیدی کشور در 
نیروگاه ها مصرف می شود که درواقع معادله مطلوبی است. رضا اردکانیان در نشست 
خبری در جمع خبرنگاران به مناسبت هفته دولت برگزار شد، به مصوبه روز گذشته 
هیات وزیران در خصوص گزارش وزارت نیرو مبنی بر عملکرد صنعت برق در مدیریت 
مصرف اشاره و اظهار داشت: در همه بخش ها از جمله صنعت، معدن، کشاورزی، 
خدمات، خانگی و بخش عمومی همکاری های لازم صورت گرفته است. وی با بیان 
اینکه اساس کار ما حمایت از مشترکین کم مصرف و تشویق مشترکین پرمصرف به 
پیوستن به جرگه خوش مصرف ها و کسانی که الگو را رعایت می کنند، تصریح کرد:  
هدف پروژه برق امید این است که با مشترکین کم مصرف از تخفیف 100درصدی در 
قبض برق برخوردار شوند. از مشترکین خو ش مصرف قدردانی شود و این نوید داده 
شود که به تعداد آنها افزوده شده و همچنین دعوت کنیم که پرمصرف ها به مجموعه 
کم مصرف ها بپیوندند تا از تخفیف 100درصدی برخوردار شوند. اردکانیان در ادامه 
گفت: از مشترکین پرمصرف خواسته ایم تا با انجام کارهایی از عنوان پرمصرف دور شده 
و به خوش مصرف ها بپیوندند. یکی از این اقدامات در راستای کاهش مصرف، آموزش 
است که مجموعه هایی در حال شکل گیری هستند تا به مردم آموزش داده شود تا با چه 
کارهای ساده ای می توانند مصرف برق خود را کاهش دهند. وی افزود: راه حل دیگر 
اینکه می توانند پنل های خورشیدی کوچک در پشت بام منازل نصب کنند. برای این 
هدف به کسانی که نیاز ماری دارند وام کم بهره تعلق می گیرد و به این ترتیب مشترکین 
با نصب پنل خورشیدی برروی پشت بام و یا کولرها به راحتی به شبکه برق ساختمان 
متصل شده و از مصرف برق شبکه سراسری کاسته خواهد شد ضمن اینکه از حالت 
پرمصرفی نیز خارج می شوند. وزیر نیرو با بیان اینکه تدارک دیدیم در ماه های باقی 
مانده دولت یازدهم 10درصد از کل مصرف برق خانگی کاهش یابد، خاطرنشان کرد: 
ما تابستان گرم و طولانی را سپری می کنیم که تاکنون خاموشی ناشی از کمبود تولید 
نداشتیم. اردکانیان افزود: با کمک مردم در حالی امسال را سپری کردیم که خاموشی 
نداشتیم و انرژی بیشتری نیز عرضه کردیم. بخش صنعت بیش از 11 درصد انرژی 
بیشتر دریافت کرد. کشاورزی نیز ضمن همکاری در ساعات اوج بار و خاموش کردن 
موتورهای چاه 4 درصد برق بیشتر دریافت کردند. وی گفت: ضمن اینکه ما برق مورد 
نیاز و افزایش تقاضا از سوی صنایع و کشاورزی را پاسخ دادیم، در زمینه صادرات انرژی 
نیز توانستیم بیش از سال قبل پاسخگو باشیم که علاوه بر انجام تعهدات، منبع درآمد 
ارزی در سالهای تحریم افزایش یافته است. وزیر نیرو با بیان اینکه ۳ درصد کل انرژی 
تولیدی برای صادرات ارسال می شود، بیان کرد: با این رقم ۳ درصد ۳0 درصد نیاز 
ارزی کشور را پاسخگو هستیم و این در حالی است که برای تولید این میزان )۳ درصد( 
کمتر از یک درصد کل گاز تولیدی کشور در نیروگاه ها مصرف می شود که درواقع معامله 
مطلوبی است. اردکانیان با تاکید بر اینکه با صرفه جویی در بخش خانگی و دستگاه های 
سرمایشی امکان صادرات بیشتر برق به همسایگان را خواهیم داشت، تاکید کرد: در 
طرح برق امید هدف اصلی اصلاح مصرف خانگی و حمایت از مشترکین کم مصرف 
و تشویق به خوش مصرفی در پرمصرف ها و همچنین قدردانی از کم مصرف ها از محل 
صرفه جویی است. برای اجرایی شدن این برنامه، یک مهلت دو ماهه برای تدوین جزئیات 
دستورالعمل ها در نظر گرفته شده که مشترکین خانگی از وضعیت مصرف خود مطلع 
شوند. وی با بیان اینکه در اوج بار ۵8 هزار مگاوات مصرف برق داشته اند، اظهار کرد: از 
این میزان ۲۳ هزار مگاوات صرف دستگاه های سرمایشی شد. اگر مدیریت شود امکان 
اینکه این ۲۳ هزار مگاوات را 10درصد کاهش دهیم وجود دارد که کاهش 10درصد 
از معادل مصرف برق ۲۳00 مگاوات است که برای تامین این نیاز باید ۳000 مگاوات 
نیروگاه جدید احداث شود و این انصاف نیست. وزیر نیرو خاطرنشان کرد: در حال 
حاضر 900 هزار کیلومتر شبکه انتقال و توزیع داریم که در حال فرسودگی هستند. برای 
نوسازی و جایگزینی آنها نیاز به منابع مالی است و این در حالی است که با 10درصد 

صرفه جویی در مصرف برق می توانیم نسبت به بهسازی این شبکه اقدام کنیم.

آگهی مزایده ششدانگ پلاک ثبتی 109۵4/8 اصلی بخش یک ثبت قم مربوط به پرونده کلاسه 1۳98040۳0011001947
بموجب پرونده اجرایی کلاسه 1۳98040۳0011001947 )با شماره بایگانی 980۲06۲( له: بانک رفاه کارگران بر علیه: شرکت تعاونی 
پارس سپهر جم مستند اسناد رهنی شماره های 10۵748 مورخ 1۳94/08/16، و 10۵7۵6 مورخ 1۳94/08/۲0، و 106791 – 1۳9۵/6/4 
همگی تنظیمی در دفتر اسناد رسمی شماره ۲ قم؛ ششدانگ پلاک ثبتی 109۵4/8 اصلی )هشت فرعی از ده هزار نهصد و پنجاه و چهار( 
بخش یک قم واقع در قم – خیابان دانیال – میدان دانیال – ساختمان هومان متعلق به شرکت تعاونی پارس سپهر جم از طریق مزایده به فروش 

می رسد.
حدود ومشخصات مورد مزایده پلاک ثبتی 109۵4/8 اصلی بخش یک قم به مساحت 9۳۳/۵ متر مربع:

شمالًا: مرزیست بطول 44/8۳ متر به باقیمانده شمالی 109۵4 اصلی
شرقاً: مرزیست بطول ۲1 متر به خیابان 1۲ متری

جنوباً: در چهار قسمت؛ اول مرزیست بطول 7/09 متر به باقیمانده شرقی پلاک 109۵4 اصلی؛ دوم پی به دیوار بطول 6 متر به شماره 7 
فرعی از باقیمانده 109۵4 اصلی؛ سوم مرزیست به طول 6متر به قسمتی دیگر از باقیمانده 109۵4 اصلی؛ چهارم؛ پی به دیوار به طول ۲۵متر 

به شماره ۵ فرعی از باقیمانده 109۵4اصلی
غرباً: مرزیست بطول ۲1 متر به خیابان ۲4 متری

بیمه: ندارد
مشخصات مورد مزایده:

الف( مشخصات عرصه و اعیان:
ساختمان مورد بازدید هشت طبقه )۳ طبقه زیرزمین؛ همکف و 4 طبقه روی همکف( می باشد. طبقه همکف و زیرزمین اول به فروشگاه 

اختصاص دارد و دارای سرامیک فرش و کاشی بدنه و سقف کاذب تابل می باشد.
طبقه زیرزمین دوم به انبار فروشگاه اختصاص دارد و دارای کفسازی بتنی و سیمانکاری بدنه می باشد.

طبقه زیرزمین سوم به اشپزخانه؛ سردخانه، موتور خانه و اتاق مانیتورینگ اختصاص دارد و دارای سرامیک فرش و کاشی بدنه و سقف کاذب 
تایل می باشد.

طبقه فوقانی اول تا سوم در مرحله سفت کاری است.
طبقه فوقانی چهارم در مرحله سفید کاری آستر می باشد. در پشت بام، تیغه چینی مربوط به باغچه سازی در قسمتی از بام انجام شده است.

نمای شرقی و غربی ساختمان انجام شده است.
طبق سند مالکیت با شماره سریال 978616 سری د/9۳ که در تاریخ 1۳94/08/1۳ صادر شده است، وضعیت ملک طلق است.

ملک مورد بازدید به صورت دو کله است به نحوی که از سمت شرق به کوچه 1۲ متری بردارد و از سمت غرب به خیابان ۲4 متری بردارد. 
اسکلت این ساختمان متشکل از قاب های بتن آرمه و دیوارهای بتن آرمه می باشد.

در مرحله اسکلت زیرزمین، دارای گواهی عدم خلاف از شهرداری می باشد لیکن براساس وضعیت فعلی موجود و بهره برداری شده، دارای 
گواهی عدم خلاف و پایانکار نمی باشد.

هیات ۳ نفره کارشناسان رسمی دادگستری ساختمان با لحاظ موقعیت مکانی منطقه و ملک، عرض شوارع، مقدار بر ملک به شوارع، ابعاد و 
مساحت عرصه، وضعیت دسترسی به شوارع، کمیت و کیفیت ساختمان احداثی، داشتن سند 6دانگ، رشد منطقی قیمت ملک با احتساب 

کلیه حقوق تجاری و سایر عوامل موثر ارزیاب بخش راه وساختمان ملک موصوف به شرح زیر می باشد:
1-عرصه 9۳۳/۵0 مترمربع هر مترمربع 1۳۳/000/000 ریال ............................جمعا 1۲4/1۵۵/۵00/000ریال

۲-اعیانی همکف 8۲0متر مربع هر متر مربع ۳۲/000/000 ریال.............................جمعاً ۲6/۲40/000/000ریال
۳-اعیانی زیرزمین اول 9۳۳/۵0 مترمربع هر متر مربع ۳0/000/000ریال ................جمعاً ۲8/00۵/000/000ریال
4-اعیانی زیرزمین دوم و سوم 1867 متر مربع هر مترمربع ۲۵/000/000 ریال.......... جمعاً 46/67۵/000/000ریال

۵-اعیانی طبقات فوقانی اول و دوم و سوم ۲4۳0 مترمربع هر مترمربع ۲7/000/000ریال ........جمعاً 6۵/610/000/000 ریال
6-اعیانی طبقه فوقانی چهارم 810 متر مربع هر مترمربع ۲9/000/000 ریال.............. جمعاً ۲۳/490/000/000ریال

7-ارزش موارد مندرج در پروانه اصلاحی شماره 4/10/00888۳-1۳96/4/۲8 )اعم از پروانه- جمیع حقوق تجاری و...(..........جمعاً 
100/000/000/000ریال

کل عرصه و ساختمان ملک به مبلغ 414/17۵/۵00/000 ریال )چهارصد و چهارده میلیارد و یکصد و هفتاد و پنج میلیون و پانصد هزار ریال( 
ارزیابی شده است.

ب: تاسیسات ساختمان
مجموعه تاسیسات مکانیکی برقی و انشعابات ساختمان شامل:

1-اجرای تاسیسات مکانیکی و برقی شامل لوله کشی ها، اجرای ساپورت، سیم کشی ها، نصب لوازم بهداشتی، شیرآلات، موتور خانه 

گرمایشی به همراه پمپ ها و تجهیزات مربوطه، نصب چراغ های روشنایی، سیستم اعلام حریق و اطفاء، تابلوهای برق اصلی طبقات جهت 
8000 مترمربع به کاربری موجود............... جمعاً به مبلغ 96/000/000/000 ریال

۲-یک دستگاه چیلر تراکمی 100تن با کنداسورهای هوایی بر روی پشت بام، ساخت شرکت فراست ایتالیا مدل ۳۲0Thorvr همراه با لوله 
کشی های آب، شیرآلات، متعلقات و تابلوهای کنترل برق مربوطه به مبلغ 18/000/000/000 ریال

۳-فن کویل های کاستی منصوب در طبقات به تعداد 170 دستگاه............................. جمعاً 1۳/600/000/000 ریال
-41۳-E 4-مجموعه نگهداری مواد غذایی )سردخانه های زیرصفر، بالای صفر و پیش سرد کن( هر کدام حدودا ۲/۵*۲/۵ متر مربع مدل
ECH و HCE-4۲4-E ساخت شرکت آرشه جمعاً به تعداد 6 عدد و مجموعه کمپرسورها مدل های، S40 -CES4-4 و CES۲-۳-40S و 

CES4-6-40S بیترز آلمان مربوط به تاسیسات سرمایشی آنها در طبقه منفی ۳ و منفی ۲ .............جمعاً 8/۵00/000/000 ریال
۵-انشعاب برق KW4۲0............................................................................به مبلغ ۲/۵00/000/000ریال

6-یک عدد انشعاب گاز 6۵G با ظرفیت 100متر مکعب در ساعت...............................به مبلغ 80/000/000 ریال
7-انشعاب آب.........................................................................................به مبلغ ۳/۵00/000/000ریال

آسانسورها:
1-پنج دستگاه آسانسورها نفر بر با موتور زیلابگ وگیرلس ساخت ایتالیا با کابین های استیل، نه توقف، دربهای اتوماتیک تابلوهای کنترل 

8/KW9 فرمان آریان کنترل و دارای درایو تری وی اف با توان موتور
۲-دو دستگاه آسانسور نفر بر با موتور زیلابگ و گیرلس ساخت ایتالیا با کابین های استیل، هشت توقف، دربهای اتوماتیک، تابلوهای کنترل 

7/KE۵ فرمان آریان کنترل و دارای درایو تری وی اف با توان
۳-پنج دستگاه آسانسور نفر بر با موتور زیلابگ و گیرلس ساخت ایتالیا با کابین های استیل، چهار توقف، دربهای اتوماتیک، تابلوهای کنترل 

7/KW۵ فرمان آریان کنترل و دارای درایو تری وی اف با توان موتور
4-یک دستگاه آسانسور بابر هیدرولیک ساخت ایتالیا با کابین های استیل، چهار توقف، دربهای اتوماتیک، تابلوهای کنترل فرمان آریان کنترل 

9/KW۵ و دارای درایو تری وی اف با توان موتور
مجموعه دستگاههای اسانسورها.......................................................... جمعاً به مبلغ ۵8/۵00/000/000 ریال 

دستگاه های پله برقی و ترولی:
1-یک دستگاه بالابر هیدرولیک فروشگاهی بدون کابین همراه با متعلقات مربوطه دو توقف، در طبقه منفی دو

۲-یک دستگاه پله برقی با مارک نگین پدیده بطول OM4۳۵، و عرض پله CM80 با متعلقات مربوطه
۳-یک دستگاه حمل برقی سبد )ترولی( با مارک نگین پدیده به طول CM4۳۵ همراه با متعلقات

جمع کل دستگاه های پله برقی ........................................................... جمعاً به مبلغ 1۵/000/000/000 ریال
جمع کل برآورد تجهیزات تاسیسات برقی و مکانیکی شامل آیتم های فوق براساس ارزیابی کارشناسی به قیمت های روز بازار به مبلغ 
۲1۵/680/000/000 ریال که با احتساب استهلاک مبلغ ۲0۵/000/000/000 ریال معادل بیست میلیارد و پانصد میلیون تومان می باشد.
جمع کل ارزش ملک و تاسیسات ساختمانی به مبلغ 619/17۵/۵00/000 ریال معادل ششصد و نوزده میلیارد و یکصد و هفتاد و پنج میلیون 

پانصد هزار ریال ارزیابی گردیده است.
مزایده ششدانگ پلاک ثبتی مذکور از ساعت 9 صبح الی 1۲ ظهر روز چهارشنبه مورخه 1۳99/6/19 دراداره اجرای اسناد رسمی قم واقع 
در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 7- طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
مزایده ششدانگ پلاک ثبتی مذکور از مبلغ پایه 619/17۵/۵00/000 ریال شروع وبه بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت 
در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا 98010000407601۳۲0789۵69۳IR با 
شناسه واریز 96۵108۵7610000000۲171۳۲۳۵1۲006 می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی اودر جلسه مزایده الزامی است و 
برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای 
مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به 

حساب خزانه واریز خواهد شد. و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد.
حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ 
مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیر نقدی با بستانکار و 
نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز 
اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمناً تنظیم سند 
انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری و عند اللزوم مراجع ذیصلاح دیگر می باشد و اداره اجرای اسناد رسمی در این خصوص 

هیچگونه مسولیتی ندارد. )م الف 1۲9۲4(
قوه قضائیه- سازمان ثبت اسناد و املاک کشور- اداره اجرای اسناد رسمی قم

آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد رهنی(



سه شنبه -چهارم شهریور ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 65103
ورزشی

پرافتخارترین فوتسالیست استان قم در راه کسب آمادگی برای مسابقات ۲0۲0 
برپایه  تیم ملی فوتسال دعوت شد.   آماده سازی  اردوی  به  جام ملت های آسیا 
این گزارش ، بازیکنی که از اوایل دهه 1۳80 با عضویت در ترکیب تیم باشگاهی 
ارم کیش قم نام خود را بر سر زبان ها انداخت و با سپری کردن مدارج ترقّی و 

پیشرفت، افتخارات زیادی را در عرصه ملی و باشگاهی به دسته آورد، اکنون تنها 
نماینده قم در اردوی تیم ملی فوتسال است. این بازیکن خوش نام، با سابقه و 
پرافتخار علی اصغر حسن زاده است که از یک خانواده کاملا فوتسالی به سطح اول 
فوتسال ایران معرفی شد، در حالی که برادران بزرگتر وی یعنی محسن حسن زاده 

و مهدی حسن زاده از بازیکنان با سابقه کشور به شمار می روند و اکنون فوتسال 
حرفه ای را کنار گذاشته اند.

 ۳ دوره حضور در جام جهانی و کسب مقام سوم دنیا
اما علی اصغر که برادر کوچک تر خانواده حسن زاده محسوب می شود و از 17 
سالگی در لیگ برتر فوتسال ایران سابقه بازی دارد، اکنون در سن ۳۳ سالگی 
همچنان در اوج آمادگی است و با تجربیات سال ها حضور در مسابقات باشگاهی 

و ملی، اکنون کاپیتان تیم ملی فوتسال ایران به شمار می رود.
حسن زاده سه دوره در جام های جهانی ۲008، ۲01۲ و ۲016 حضور داشته و 
نخستین فوتسالیست قمی است که همراه با تیم ملی در جام جهانی ۲016 به مقام 
سوم دنیا دست یافته و قهرمانی های متعددی را در جام ملت های آسیا، بازی های 

آسیایی و چندین تورنمنت معتبر بین المللی دیگر کسب کرده است. 
 4 عنوان مرد سالی آسیا در کارنامه ملی پوش فوتسال قم

این بازیکن به واسطه عملکرد موفق خود در ترکیب تیم ملی ایران همواره زیر 
ذره بین دقیق کارشناسان فوتسال آسیا قرار داشته و به همین دلیل چهار دوره در 
سال های ۲014، ۲016، ۲017 و ۲018 عنوان مرد سال فوتسال آسیا را در کارنامه 

دارد و از این نظر پرافتخارترین فوتسالیست ایرانی نیز به شمار می رود.
حالا اردوی آماده سازی تیم ملی فوتسال برای حضور قدرتمند در جام ملت های 
۲0۲0 آسیا در پیش است و به همین دلیل کادر فنی تیم ملی از بازیکنان مد نظر 
دعوت به عمل آورده، در حالی که از استان قم تنها یک بازیکن به نام علی اصغر 

حسن زاده به عنوان پرافتخارترین فوتسالیست قمی در این اردو حضور می یابد.
اردوی جدید تیم ملی فوتسال با حضور 19 بازیکن از روز چهارشنبه پنجم شهریور 
با ورود بازیکنان از ساعت 19 به مرکز ملی فوتبال آغاز می شود و بازیکنان تا روز هشتم 
شهریور ماه زیر نظر سیدمحمد ناظم الشریعه سرمربی تیم ملی فوتسال تمرینات 
خود را پیگیری می کنند. این در شرایطی است پیش از این سه مرحله از اردوهای 
آماده سازی تیم ملی فوتسال برگزار شده و چهارمین مرحله آن همین اردو است که با 
هدف حضور تیم ملی در تورنمنت کیش و رویارویی با تیم های ملی بزرگسالان عراق، 
کویت و تیم زیر ۲0 سال کشورمان برگزار می شود تا تیم ملی پرقدرت به مسابقات 

جام  ملت های فوتسال آسیا و انتخابی جام جهانی ۲0۲0 اعزام شود.

جهت آماده سازی برای قهرمانی آسیا و انتخابی جام جهانی؛

پرافتخارترین فوتسالیست قم در اردوی تیم ملی  با تصمیم هیات رییسه فدراسیون؛

بازگشت سقف قرارداد به فوتبال ایران
در جلسه هیات رییسه فدراسیون فوتبال مصوب شد که دوباره برای نقل و 

انتقالات بازیکنان سقف در نظر گرفته شود.
جلسه اعضای هیات رییسه فدراسیون فوتبال دیروز با حضور حیدر بهاروند، 
سرپرست فدراسیون، مهدی محمدنبی، دبیرکل و محمود اسلامیان، عبدالکاظم 

طالقانی، محمود شیعی، فریدون اصفهانیان و لیلا صوفی زاده برگزار شد.
در آغاز این جلسه،م دبیرکل فدراسیون فوتبال گزارشی درباره موضوعات جاری و 

برنامه اردوها و مسابقات تیم های ملی رده های مختلف به اعضا ارائه کرد.
در ادامه، مصوبات ذیل در جلسه به تایید اعضا رسید:

1_تصویب سقف نقل و انتقالات بازیکنان فوتبال در فصل آتی
۲_ممنوعیت جذب بازیکن و مربی خارجی برای فصل آتی در کلیه باشگاه های 
کشور با توجه به عدم در اختیار داشتن منابع ارزی و محدودیت های نقل و انتقال 

ارز
۳_ادامه قرارداد بازیکنان و مربیان خارجی که از فصول قبل با باشگاه ها قرارداد 
داشته اند بلامانع است و در صورتیکه قرارداد آنها به اتمام رسیده باشد فقط با 
باشگاه فعلی خود می توانند تمدید کنند و با باشگاه ثالث دیگر نمی توانند تفاهم 

کنند یا قراردادی به امضا رسانند.
4_کلیه بازیکنان و مربیان داخلی بدون استثنا که دارای قرارداد ریالی با باشگاه 
خود هستند می بایست در سایر آپشن های قرارداد نیز واحد پول ملی)ریال یا 

تومان(توافق و به تفاهم برسند و لاغیر.
۵_تخصیص حق عضویت مسابقات لیگ برتر فوتبال مطابق مصوبات قبلی 

لازم الاجرا می باشد.
6_تصویب مقررات تعیین وضعیت بازیکنان فوتسال با رعایت الزامات قانونی

7_برگزاری دوره های آموزشی با حضور مربیان صاحب نام بین المللی برای 
مربیان داخل کشور به صورت وبینار

8_تصویب عملکرد و  صورت های مالی فدراسیون
9_درباره میزبانی جام ملت های آسیا ۲0۲7 مقرر شد گزارش جلسات  به 

صورت دوره ای به هیات رییسه ارائه گردد.

علی جباری:

 از ۴۵ متری به پرسپولیس گل زدم
 

پیشکسوت استقلال گفت: سال 1۳۵۲ و در شهرآوردی که با تساوی یک بر یک 
به پایان رسید از روی یک ضربه ایستگاهی و از فاصله 4۵ متری دروازه پرسپولیس 

را باز کردم که بهترین خاطره ام از شهرآورد محسوب می شود.
»علی جباری« اظهار داشت: ۵ گل به پرسپولیس زدام و 6 پاس گل داده ام که 
فکر می کنم آمار خوبی در شهرآوردها محسوب می شود. همیشه سعی می کردم 

بهترین عملکرد را در میدان مسابقه داشته  باشم.
وی افزود: در شهرآوردها بیشترین بازوبند کاپیتانی را بر دستان خود بسته ام و این 

برایم یک افتخار بزرگ محسوب می شود.
پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: پنجمین گلم  به پرسپولیس برایم طعم 
ویژه ای دارد. سال ۵۲ و در شهرآوردی که با تساوی یک بر یک به پایان رسید از روی 
یک ضربه ایستگاهی و از فاصله 4۵ متری دروازه این تیم را باز کردم که بهترین 

خاطره ام از شهرآورد محسوب می شود.
جباری همچنین تصریح کرد: شهرآورد سختی روز چهارشنبه پیش روی ۲  تیم 
است، همه می دانند شهرآورد بازی خاصی  است که برای طرفداران ۲ تیم ارزش 
و اهمیت زیادی دارد. استقلال و پرسپولیس با بهترین شرایط رودروی یکدیگر قرار 

خواهند گرفت.
وی تاکید کرد: استقلال با شرایط خوبی پا به شهرآورد حذفی خواهد گذاشت و 

این شانس را دارد با شکست پرسپولیس به فینال جام حذفی صعود کند.
بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: استقلال لیاقت کسب یک جام را دارد و 

امیدوارم در این فصل با قهرمانی در جام حذفی هوادارانش را شاد کند.
شهرآورد 9۳ بین تیم های پرسپولیس و استقلال تهران در چارچوب مرحله نیمه 
نهایی جام حذفی قرار است روز چهارشنبه پنجم شهریورماه در ورزشگاه آزادی 

برگزار شود.
 

4 تیم ملی و ۵ لیگ مجوز فعالیت گرفتند

 چراغ رشته های برخوردی سبز شد!
مجوز برگزاری اردوی تیم های ملی در رشته های بوکس، کشتی، تکواندو و ووشو 
با حداقل نفرات و نیز برگزاری رقابت های لیگ های والیبال، تالو، پومسه، تنیس و 

دوومیدانی با رعایت پروتکل های بهداشتی صادر شد.
به گزارش ایسنا، در جلسه ستاد مقابله با گسترش کرونا در ورزش که با حضور 
مسوولان فدراسیون پزشکی ورزشی، ستاد فرماندهی مقابله با کرونا در تهران، 
دبیران  و  رییسان  المپیک،  ملی  کمیته  ملی  تیم های  بر  نظارت  مرکز  رییس 
فدراسیون هایی نظیر ووشو، تنیس، بوکس، والیبال و دوچرخه سواری برگزار شد، 
مقرر شد اردوی تیم های ملی رشته های بوکس، کشتی، تکواندو و ووشو با حداقل 

نفرات و با رعایت پروتکل های بهداشتی آغاز شود.
محمد اسد مسجدی، سرپرست فدراسیون پزشکی ورزشی نیز درباره صدور 
مجوز برپایی اردوهای ملی و لیگ های برخی رشته های ورزشی، اظهار کرد: در 
این راستا و پیرو جلسه ای که با معاون بهداشت وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی برگزار شد، موضوع نامه نگاری شماری از فدراسیون های ورزشی که پیش 
از این درخواست های خود را مبنی بر برگزاری اردوهای ملی با توجه به ضرورت 
آن رشته ورزشی مطرح کرده بودند، مورد بررسی قرار گرفت و مقرر شد اردوی 
تیم های ملی رشته های بوکس، کشتی، تکواندو و ووشو با حداقل نفرات و با رعایت 

پروتکل های بهداشتی آغاز شود.
وی افزود: علاوه بر این مجوز برگزاری رقابت های لیگ والیبال، لیگ تالو و لیگ 

پومسه، لیگ تنیس و لیگ دوومیدانی با رعایت پروتکل های بهداشتی صادر شد.
به گفته سرپرست فدراسیون پزشکی ورزشی، طبق اعلام معاون ستاد فرماندهی 
اخذ  در صورت  نیز  بزرگ  تهران  ورزشی  باشگاه های  تهران،  در  کرونا  با  مقابله 
گواهی آموزشی ضد کرونا )که در سایت پایگاه خبری فدراسیون پزشکی ورزشی 
موجود است(، می توانند فعالیت های خود را به طور مجدد و با رعایت پروتکل های 

بهداشتی آغاز کنند.

نشریه یونانی خبر داد 

 توافق انصاری فرد با آ.ا.ک آتن
 برای فصل جدید 

نشریه یونانی از توافق کریم انصاری 
فرد با آ.ا.ک آتن یونان برای فصل جدید 

خبر داد.
به گزارش ایسنا و به نقل از اسپورت 
تایمز یونان، کریم انصاری فرد مهاجم 
ایرانی بعد از جدایی از تیم السیلیه قطر 
راهی فوتبال اروپا خواهد شد. مهاجم 
سابق المپیاکوس این بار به رقیب این 
خواهد  یونان  آتن  آ.ا.ک   یعنی  تیم 
پیوست تا در کنار احسان حاجی صفی 
دو ایرانی لیگ فوتبال یونان در فصل 
جدید باشند. گفته می شود قرارداد او 
با این تیم یونانی 600 هزار یورو ارزش مالی دارد. او در سال ۲018 به ناتینگهام 
فارست پیوست ولی در این تیم به بازی گرفته نشد تا اینکه تصمیم به حضور در 
السیلیه قطر گرفت و اکنون بار دیگر او راهی فوتبال اروپا و این بار تیم آ.ا.ک آتن 
یونان می شود. روز قبل نیز رسانه های یونانی از توافق نهایی احسان حاج صفی با 

تیم آریس برای فصل بعد خبر دادند.

معاون منابع مالی و توسعه پشتیبانی وزیر ورزش و جوانان 
قرارداد سرمربی  پرداخت غرامت  امکان  به هیچ وجه  گفت: 

پیشین تیم ملی از سوی وزارت ورزش وجود ندارد.
به گزارش ایرنا، »ژاله فرامرزیان« دیروز در نشست خبری که به 
مناسبت هفته دولت برای تشریح اقدامات حوزه معاونت منابع 

برگزار شد،  و جوانان  ورزش  وزارت  پشتیبانی  توسعه  و  مالی 
آخرین فعالیت های صورت گرفته در این حوزه را تشریح کرد.

فوتبال  فدراسیون  قرارداد  درباره  فرامرزیان  نشست  این  در 
با »مارک ویلموتس« اظهار داشت: »مهدی علی نژاد« معاون 
باره  این  در  ورزش  وزیر  قهرمانی  و  حرفه ای  ورزش  توسعه 
با  منطبق  باید  ما  اقدامات  و  داده  انجام  را  لازم  صحبت های 
قوانین باشد. به عنوان یک مسوول می گویم که قرارداد ویلموتس 

را ندیده ام.
وی افزود: وزارت اقتصاد و دارایی ما را ملزم کرده که کلیه 
قراردادها در سامانه ثبت شود. این از الزامات دولت است ولی 
واقعیت این است که فدراسیون ها مستقل هستند و خودشان 
برنامه ریزی می کنند. به آنها کمک می کنیم اما برنامه ریزی با خود 
فدراسیون ها است. دوستان به اشتباه فکر می کنند که دولت باید 

همه منابع را بدهد و آنها مدیریت کنند.
معاون وزیر ورزش افزود: فدراسیون فوتبال مسوول کاری است 
که انجام داده است. اگر تخلفی صورت بگیرد، باید این رقم 
جبران شود و خسارت را بپردازند. تاکنون فدراسیون فوتبال 

ویلموتس  پرونده  پیرامون  ورزش  وزارت  از  کمک  درخواست 
نداشته است. به هیچ وجه پرداخت این رقم توسط وزارت ورزش 
ممکن نیست. وی در پاسخ به این سووال که چه کسی در ثبت 
نشدن قرارداد ویلموتس در سامانه مربوطه مقصر است؟ گفت: 
در قانون آمده که کسی که این کار را نکند، مقصر و مجرم است.

فرامرزیان همچنین درباره اینکه برخی مسوولین فدراسیون ها 
گفته اند فقط پنج درصد بودجه را از وزارت ورزش گرفته اند و 
این رقم از سوی کمیته المپیک ۲۵ درصد است، اظهار داشت: 
وزارت ورزش یک دستگاه اجرایی است. تا امروز سازمان برنامه 
پولی به عنوان فعالیت به وزارت ورزش نداده است و پول به اندازه 
حقوق و مزایا داده است. ما اعتبارات فعالیتی نمی گیریم. رقمی 
که تا الان پرداخت کرده ایم، کمتر از کمیته بوده اما دولت و 
سازمان برنامه قول داده اند بودجه ای اختصاص یابد و براساس 

آن پرداخت صورت بگیرد.
متقاضیان  تعداد  گفت:  ورزشکاران  استخدام  درباره  وی 
177 نفر است که مشمول قانون می شوند و 101 نفر متقاضی 
استخدام در سایر دستگاه ها هستند. البته من تاکنون هیچ پاسخ 

مثبتی از سایر دستگاه ها برای استخدام ورزشکاران دریافت 
نکرده ام. در واقع دستگاه ها از این موضوع استنکاف می کنند. 
البته این به رضایت نداشتن آن دستگاه ها از عدم حضور به موقع 
ورزشکاران دیگر در محل کارشان برمی گردد. مکاتباتی با رییس 
جمهوری و معاون اجرایی داشتیم. اکثر این ورزشکاران نیز به 
دستگاه هایی علاقمند هستند که شرایط بهتری دارد، همچون 

وزارت امور خارجه و آموزش و پرورش.
 97 سال  در  گفت:  مدال آوران  پاداش  درباره  فرامرزیان 
بازی های آسیایی را داشتیم و 8۲ میلیارد تومان پاداش را در 
بودیم. در آن سال رویدادهای دیگری  مجموع در نظر گرفته 
هم برگزار شد. با توجه به رقم این پاداش ها نشد که در سال 
گذشته بپردازیم و مقرر شد که در سال 99 این کار صورت بگیرد 
که با همه گیری ویروس کرونا مواجه شدیم. به مرور پاداش همه 
را  پایان امسال پرداخت خواهیم کرد. بودجه  تا  را  مشمولان 
براساس سکه دریافت نمی کنیم که با افزایش قیمتش، رقم را 
بالا ببریم. نمی توانیم از منابع مربوط به فعالیت های ورزشی کم 

کنیم و به عنوان پاداش بپردازیم.

معاون وزیر:

 وزارت ورزش خسارت قرارداد ویلموتس را نمی پردازد

رئیس هیأت دوومیدانی استان قم از اعزام چهره های شاخص دوومیدانی قم در هر دو بخش مردان و بانوان به نخستین 
رقابت کشوری سال 1۳99 خبر داد.

علی رضایی اظهار کرد: همان گونه که علاقمندان به ورزش به ویژه دوست داران رشته دوومیدانی در جریان هستند، 
متاسفانه شیوع بیماری کرونا اجازه اجرا و برگزاری به موقع مسابقات پیش بینی شده طبق تقویم سال 1۳99 را نداد و در 

ششمین ماه سال شاهد برگزاری نخستین رویداد رسمی این رشته در کشور هستیم.
وی ادامه داد: رقابت های جایزه بزرگ دوومیدانی نخستین رویداد رسمی این رشته در سال جاری است که البته چند بار به 
دلایل مختلف از جمله موج دوم شیوع ویروس کرونا و همچنین حضور دوومیدانی کاران در کنکور به تعویق افتاد، اما از امروز 

به مدت دو روز برگزار خواهد شد.
رئیس هیأت دوومیدانی استان قم افزود: فدراسیون دوومیدانی روزهای سوم و چهارم شهریور را به عنوان زمان جدید 
برگزاری رقابت های جایزه بزرگ در نظر گرفته و این مسابقات در هر دو بخش مردان و بانوان به میزبانی مجموعه ورزشی 

آفتاب انقلاب تهران به انجام خواهد رسید.
وی با اشاره به حضور چهره های شاخص دوومیدانی قم در این مسابقات، عنوان کرد: از هفت دوومیدانی کاری که به 
نمایندگی از قم در این رقابت ها حاضر می شوند، دو ورزشکار در بخش بانوان برای کسب رتبه های برتر رقابت می کنند و پنج 

دوومیدانی کار در رشته های مختلف قسمت آقایان به میدان می روند.
رضایی اضافه کرد: محدثه ابراهیم پور در دو ماده 400 متر با مانع و 400 متر رقابت می کند و زهرا صفایی در رشته 100 متر 
با مانع مسابقه می دهد، ضمن اینکه در بخش آقایان رضا ملک پور، حسن نیک نظر و امیر مقدمی نماینده قم در ماده 400 
متر با مانع هستند، علی سلامتیان در رشته 110 متر با مانع و سیدعلی حسینی در رشته پرش با نیزه با چهره های شاخص 

دوومیدانی کشور برای رفتن روی سکوهای برتر پیکار خواهند کرد.

- استاندار قم با اشاره به اینکه شهرک پردیسان این استان به لحاظ تراکم جمعیتی و وجود نسل جوان نیازمند سرانه 
ورزشی بالایی است گفت: توسعه سرانه ورزشی شهرک پردیسان قم ضروری است.

بهرام سرمست عصر یکشنبه در آیین افتتاح سالن ورزشی چند منظوره مجموعه فرهنگی ورزشی خانه مهندس شهرک 
پردیسان قم اظهار داشت: سازمان نظام مهندسی قم با احداث این سالن ورزشی مسئولیت پذیری اجتماعی خود را به 
عنوان یک نهاد مدنی به بهترین شکل ممکن به نمایش گذاشت. وی با بیان اینکه نظام مهندسی قم در ایام شیوع کرونا هر 
آنچه داشت در طبق اخلاص قرار داد، افزود: نظام مهندسی این سالن ورزشی را برای استقرار بیمارستان سیار به ارتش 
واگذار کرد و در اوضاعی که استرس و اضطراب بر جامعه حاکم شده بود، خدمات خوبی ارائه گردید. استاندار قم گفت: 
نظام مهندسی اکنون بار مسئولیت ارائه خدمات ورزشی را بر عهده گرفته و این اقدام نیز به نوعی با سلامت و تندرستی 
روانی و جسمی مردم در ارتباط است و یک نوع مسُولیت پذیری به شمار می آید. وی تصریح کرد: مسئولیت پذیری که 
تشکل های صنفی قم از خود نشان می دهند، بیانگر یک جامعه بسیار پویا و فعالی است که با وجود مهندسان و نیروهای 
متعهد و متخصص از آن برخورداریم. سرمست همچنین خاطر نشان کرد: سازمان نظام مهندسی این سازه ورزشی را 
از نظر کیفیت در سطح کشور مطرح کرده و این موضوع به نحو بارز و چشمگیری دیده می شود. استاندار قم گفت: این 
انجمن صنفی باید در رابطه با ساخت و سازهای شهری نیز همین مسئولیت را به عنوان الگو ادامه دهد تا بتوانیم بر اساس 
استانداردها در امر ساخت و سازها نظارت داشته باشیم و کیفیت را در همه ابعاد خدمات شهری و ساختمان های شهر 
ببینیم. همزمان با هفته دولت سالن ورزشی چند منظوره مجموعه فرهنگی ورزشی خانه مهندس شهرک پردیسان قم 

تحت عنوان سالن  سردار شهید قاسم سلیمانی به طور رسمی افتتاح شد.
شهرک پردیسان در منطقه هشتم شهرداری قم و در جنوب غربی این شهر قم واقع  شده است، این منطقه در سال 

1۳77 توسط وزارت مسکن و شهرسازی وقت تاسیس و در سال 1۳90 به یکی از مناطق شهرداری قم تبدیل شد.

رئیس هیأت دوومیدانی استان قم  خبرداد:

اعزام دوومیدانی کاران قم به نخستین رقابت کشوری 
استاندارقم:

سرانه ورزشی شهرک پردیسان قم توسعه یابد

آگهی ابلاغ ارزیابی
بدینوسیله به آقای ناصر طبیبی ابلاغ می گردد که در خصوص پرونده اجرایی کلاسه فوق له: هاله اویسی و علیه: ناصر طبیبی طبق 

گزارش مورخ 1۳99/04/0۵ کارشناس رسمی دادگستری سه دانگ از ششدانگ پلاک ثبتی 4 فرعی از ۲10-اصلی بخش ۲ قم متعلق 
به آقای ناصر طبیبی واقع در قم خیابان هفت تیر – کوچه شماره ۵- دست راست – ساختمان هستی بخش – پ16- طبقه دوم روی پیلوت که 
به مبلغ )یک میلیارد و دویست و شش میلیون و نهصد و بیست و پنج هزار ریال، 1/۲66/9۲۵/000 ریال( ارزیابی شده است، به حضورتان 
ارسال می گردد لذا چنانچه به مبلغ ارزیابی پلاک مذکور معترض می باشید، اعتراض کتبی خود را ظرف مدت پنج روز از تاریخ ابلاغ این 
اخطاریه به ضمیمه فیش بانکی دستمزد هیات سه نفره کارشناسی تجدیدنظر به مبلغ ۲1/000/000 ریال به دفتر این اجرا تسلیم نمایید. 

ضمناً به اعتراضی که خارج از موعد یا فاقد فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدیدنظر باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد. )م الف 1۲9۳9(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم- مهدی روزخوش

مفقودی پروانه اشتغال
پروانه اشتغال دکتر امیرحسین خوش 
رو به شماره ۱۲۷-۱۲۹۶۱۲-۲۹۸ و کد 

ملی: ۲4۹۱۳۹۷۳۰۷ به شماره نظام 
پزشکی ۱۲۹۶۱۲ مفقود شده است و از 

درجه اعتبار ساقط می باشد.

بانوی کاراته کای استان قم در نخستین دوره مسابقات پاراکاراته قهرمانی کشور 
به عنوان یکی از نفرات برتر و برگزیده این پیکارها معرفی شد.

 برپایه این گزارش ، نخستین دوره مسابقات مجازی پاراکاراته کشور با عنوان 

ورزش در خانه در هر دو بخش دختران و پسران به انجام رسید و تعداد 43 
کاراته کا به نمایندگی از 10 استان برای کسب رتبه های برتر با یکدیگر به رقابت 
پرداختند که در بین برترین ها عصمت براتی از استان قم نیز حضور داشت، 
کاراته کایی که با اجرای کاتای گوجوشیهوشو به مربیگری سیده مینا موسوی 

بین نفرات برگزیده بانوان بالای 40 سال قرار گرفت.
خبر دیگر از کاراته استان قم این است که کاراته کاها این روزها آماده حضور 
در نخستین دوره مسابقات لیگ مجازی کاتای کشور می شوند، لیگی که با 
عنوان جام مدافعین سلامت در هر دو بخش بانوان و آقایان برنامه ریزی شده 
و در چهار رده سنی خردسالان، نونهالان، نوجوانان و جوانان به انجام خواهد 

رسید.
شرکت کنندگان در این دوره از پیکارها برای کسب رتبه های برتر در سه گروه 
کمربندی قهوه ای و مشکی، گروه سبز، آبی و بنفش و گروه سفید، زرد و نارنجی 
با یکدیگر رقابت می کنند، در شرایطی که هر تیم در ترکیب خود از سه کاتاروی 

انفرادی بهره می برد و در هر مرحله نیز سه کاتارو بر اساس ترکیب ارسال شده از 
سوی مربی، کاتای خود را اجرا و ارسال می کند.

حداقل تعداد نفرات برای یک تیم دو نفر و حداکثر کاتارو در ترکیب هر تیم 6 
نفر است و ثبت نام از کاتاروهای علاقمند به حضور در این مسابقات تا سی ام 
مرداد ماه از طریق سامانه ملی کاراته انجام شده است، ضمن اینکه همزمان 
سازمان لیگ فدراسیون کاراته برای برگزاری دومین لیگ مجازی کاتای کشور 

برنامه ریزی کرده است.
این لیگ ویژه سبک های آزاد با هدف ایجاد انگیزه در بین کاراته کاهای هر 
دو بخش آقایان و بانوان برگزار می شود و شرکت کنندگان در رده های سنی 
خردسالان، نونهالان، نوجوانان، جوانان، امید و بزرگسالان با یکدیگر به رقابت 
می پردازند، پیکارهایی که با شعار همه با هم کرونا را شکست  می دهیم به انجام 
خواهد رسید و قم به واسطه موفقیت های چند سال اخیر در بخش کاتا یکی از 

مدعیان کسب رتبه های برتر این لیگ به شمار می رود.

درخشش بانوی قمی در نخستین رقابت مجازی پاراکاراته ایران



7 سه شنبه -چهارم شهریور ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 5103

مروری بر دستاوردهای هفت ساله دفاعی دولت؛

صنعت دفاعی عرصه اثبات اصل خوداتکایی

 صنعت دفاعی ایران در دولت تدبیر و امید، با تولید و رونمایی از تازه ترین فناوری 
های نظامی در حوزه های موشکی، پهپادها، جنگنده ها و عرصه رزم زمینی، دریایی 
و هوایی، اصل تکیه بر توان داخلی ایران در حراست و دفاع از مرزهای کشور را اثبات 

کرد.
صنایع دفاعی و نظامی جمهوری اسلامی یکی از مهم ترین،کارامدترین صنایع 
کشور است از آن رو که با وجود اینکه بیشترین تحریم ها و محدودیت های بین المللی 
را از همان ابتدای انقلاب تجربه کرده است، هیچ گاه از تلاش باز نایستاده و نیازهای 
دفاعی کشور را تامین کرده است. این تجربه دشوار و سخت اما زمینه پیشرفت های 
چشمگیری را در این صنعت سبب شده است که از یک سو جمهوری اسلامی را 
از وابستگی و تبعات آن به کشورهای دیگر تا حد زیادی رها ساخته و از سوی دیگر 
توان مورد نیاز را برای بازدارندگی در منطقه همیشه آشوب خاورمیانه فراهم کرده 
است. تمرکز بر پیشرفت در این حوزه در دولت یازدهم و دوازدهم هم مانند دیگر دولت 
ها، با جدیت بیشتری پی گرفته شد و طی هفت سال گذشته صدها نوع از موشک 
ها، پهپادها، جنگنده ها و ادوات نظامی و دفاعی ساخته و رونمایی شد. آنچه در 
تمام خبرها و مراسم های این رونمایی ها مورد تاکید همه مسوولان لشکری و کشور 
قرار داشته و دارد، تاکید بر این اصل مهم است که توان نظامی ایران تنها در مسیر 
بازدارندگی و دفاع از کشور در حال پیشرفت است. دستاوردهای تسلیحاتی وزارت 
دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح در هفت سال گذشته را می توان در چند دسته 
مشخص یعنی انواع موشک ها، ناوها، تانک ها و پهپادها قرار داد. تسلیحاتی که یا 
ارتقای نسل یافته اند و یا با تکیه بر توان و دانش داخلی ساخته شده اند. ساخت انواع 
موشک در داخل از مهم ترین اهداف کشور در راستای دکترین دفاعی است و این 

مهم در دولت های اول و دوم تدبیر و امید پیگیری شده است.
نخستین موشک بالستیک میان برد ایران »عماد« بود که در مهر ماه سال 94 سردار 
»حسین دهقان« وزیر وقت دفاع، خبر آزمایش موفقیت آمیز آن را اعلام و تصریح کرد: 
»این موشک قادر است با دقتی بسیار بالا اهداف را مورد اصابت قرار دهد و آن را کاملا 
نابود کند.« موشک  کروز قدیر، نقطه زن »فاتح ۳1۳«، کروز نصر هواپایه، موشک کروز 
برد بلند زمینی »هویزه«، موشک بالستیک ذوالفقار و فاتح مبین، بالسیتک میان برد 
خرمشهر، هوا به هوای فکور، از مهم ترین موشک های ساخته شده یا ارتقا یافته در 
هفت سال گذشته بوده است. موشک های بالستیک و کروز حاج قاسم و ابومهدی 
هم هفته گذشته و به مناسبت روز صنعت دفاعی رونمایی شد. موشک شهید 
سلیمانی با برد 1400 کیلومتر که کنترل آیرودینامیکی؛ آن را نسبت به نمونه های 
مشابه در دنیا منحصربه فرد کرده است یازده متر طول و7 تن وزن دارد. سرعت ورود 
به جو موشک شهید حاج قاسم 1۲ ماخ و سرعت اصابت آن ۵ ماخ است. نوع موشک 
سوخت جامد مایل به پرتاب و سکوی پرتاب متحرک تاکتیکی است. سرعت آماده 
سازی آن تنها چند دقیقه بوده و به دلیل سرعت بالای ورود به جو قابلیت عبور از 
سامانه های پدافندی را دارد. قابلیت های منحصربه فرد این موشک طی روزهای 
پس از رونمایی آن را به یکی از موضوعات مهم خبری در جهان تبدیل کرد. سامانه 
های دیگری نیز در حوزه دفاع هوایی در هفت سال گذشته مورد بهره برداری و تولید 
قرار گرفت که از مهم ترین آن ها می توان سامانه های راداری »قدیر«، مطلع الفجر 
۳، فتح 14، نذیر و بینا، سامانه هوشمند فرماندهی و کنترل پدافند »پیامبر اعظم«، 
سیستم توپخانه ای هوشمند »سماوات« است.  ورود سامانه اس ۳00 به کشور پس از 
توافق برجام هم در صنعت دفاعی نقطه عطف مهمی است. اما سامانه »باور-۳7۳« 
مهم ترین پروژه موشکی پدافندی بومی است که در مرداد سال گذشته با حضور 
رییس جمهوری رونمایی شد. یک سلاح پدافند هوایی زمین پایه که در کلاس برد و 
ارتفاع بلند جای گرفته و طراحی آن با نگاه به سامانه های روز دنیا و با تکیه بر دانش و 
تجربیات متخصصان ایرانی و با بهره گیری از فن آوری سامانه های بومی صیاد ۲ و ۳ 
انجام شده است. شناسایی همزمان ۳00 هدف، ردگیری 60 هدف و درگیری با 6 
هدف همزمان از ویژگی های قابل توجه این سامانه است. دولت یازدهم و دوازدهم 
بخش مهم دیگری از توان و منابع مالی خود را صرف ساخت و ارتقا هواپیماهای 
نظامی و جنگنده ها کرد و در همین راستا خط تولید انبوه اولین جت جنگنده تمام 
ایرانی کوثر در آبان ماه سال 97 افتتاح شد و در مردادماه سال جاری سرتیپ »امیر 
حاتمی« وزیر دفاع تولید انبوه آن خبر داد.  ساخت و رونمایی از هواپیمای جنگنده 
و آموزشی صاعقه ۲، ماهواره  ملی فجر، نخستین هواپیمای دوزیست ایران، انواع 
بالگردها، اولین موتور توربوجت ملی و اس ۳00 ایرانی، هواپیما جت آموزشی کوثر، 
جنگنده  قاهر؛ نمونه هایی از تلاش وزارت دفاع در ارتقای توان هوایی کشور در 
شرایط سخت تحریم بود.    حوزه دریایی هم با توجه به حساسیت های موجود به 
دلیل حضور نیروهای فرامنطقه ای در خلیج فارس اهمیت بسیاری یافت. طی سال 
های گذشته انواع اژدرها مانند اژدر پیشرفته »والفجر«، سامانه سیستم رانش متحرک 
1800 اسب دریایی برای شناورهای تندرو، نخستین کشتی اقیانوس شناسی ایران 
نیز با نام »کاوشگر خلیج فارس«، نخستین زیردریایی کلاس نیمه سنگین جمهوری 
اسلامی ایران با عنوان »فاتح« را در آب های سرزمینی و آزاد مورد آزمایش و استفاده 
قرار گرفت. اگر تا یک دهه قبل تسلیحات حوزه های آبی، هوایی و زمینی مهم ترین 
اهداف نظامی و دفاعی کشور را شامل می شدند اکنون اما با ورود ابزارهای رزم تازه، 
نیازهای کشور در زمینه ساخت انواع پهپادها هم احساس می شود. وزارت دفاع در 
پاسخ به این احساس نیاز در هفت سال گذشته انواع پهپادها را ساخته یا ارتقا داده 
است. پهپاد کرار4، پهپاد فتوگرامتری مهاجر4، نخستین پهپاد مسلح به موشک، 
پهپاد ابابیل ۳ از جمله این پهپادها هستند. در نمایشگاه روز صعنت دفاعی که ۳0 
مردادماه برگزار شد پهپادهای استراتژیک خانواده کرار رزمی و تاکتیکی، پهپادهای 
مراقبت رزمی خانواده مهاجر به ویژه پهپاد مهاجر 6، پهپاد شناسایی و رزمی برد 
بلند فطرس با مداومت پروازی بالا ، انواع پهپادهای خانواده ابابیل و  پهپاد مراقبت 
شناسایی صادق به نمایش عموم درآمد. »امیر هوشنگ کریمیان« جانشین مدیر 
عامل سازمان صنایع هوایی در آیین افتتاح این نمایشگاه ماموریت های چند منظوره 
حوزه رزم از جمله مراقبت، شناسایی و رزم با قابلیت تداوم پروازی بالا و هم چنین 
جمع آوری اطلاعات راداری و رادیویی و فریب در شبکه پدافندی دشمن را از مهم 

ترین ویژگی های متنوع پهپادهای به نمایش در آمده برشمرد.
تانک  نظامی،  های  راکت  نظامی،  باتری های  پیشرفته،  بالگرد  نوع  تولید ۲0 
کرار، انواع سلاح های انفرادی و تک تیرانداز، خودروی زرهی طوفان، رادار سامانه 
»شبیه ساز میدان مین« و هزاران دستاورد کوچک و بزرگ همگی از توانمندی های 
وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح است که در کنار دیگر نهادهای نظامی کشور 

تلاش کرده است تا سایه سنگین تحریم ها را از صنایع دفاعی کشور بردارد.
ایران در مسیر دفاع نه تهاجم

حمایت بی دریغ دولت از صنایع نظامی و دفاعی کشور سبب شده است که به گفته 
وزیر دفاع 90 درصد نیازهای نظامی کشور در داخل تولید شود و از این منظر ایران 
دستکم در میان کشورهای همسایه خود سرافرازانه به توان داخلی خود تکیه کرده 
است. در بسیاری از حوزه ها در آستانه بی نیازی از خارج است. اعمال انواع تحریم 
های ظالمانه علیه ایران سبب شده که متخصصان خبره ای در این عرصه تربیت 
شده و ایران مانند همسایگان خود نیازمند متخصصان خارجی برای بهره گیری از 

سامانه های نظامی نداشته باشد. 
دولت در حالی تمام قد از صنایع نظامی حمایت می کند که تحریم ها روز به روز 
اداره کشور را دشوارتر می کنند، آمریکا هر لحظه برای تمدید تحریم های تسلیحاتی 
ایران در تقلاست و همسایگان ایران هر ساعت زرادخانه های عظیم تسلیخاتی خود 
را با مبالغ نجومی گسترش می دهند. با این همه اما دکترین دولت بر این اصل 
مشخص تاکید دارد که در کنار زبان نرم و دیپلماتیک با جهان باید بازوی نظامی و 
دفاعی در کشور هم روز به روز تقویت شود زیرا از هم ارزی این دو عزت و امنیت کشور 

تامین می شود.

سیاسی

عضو مجمع وزیران ادوار جمهوری اسلامی با بیان اینکه منتقدان دولت در تحلیل 
شرایط موجود اشاره ای به تحریم ها نمی کنند، گفت: کسانی که پیکان حملات را 
به سوی دولت می گیرند بر اساس حقیقت و صداقت عمل نمی کنند چون بیشتر 
سیاست های دولت روحانی تصمیماتی است که از سوی حاکمیت گرفته شده است.
سید مصطفی هاشمی طبا در گفت وگو با ایرنا،  اقتصاد ریاضتی را تنها راه موجود 
برای مقابله با تحریم ها دانست و گفت: مصرف کمتر، حفظ و تجهیز منابع داخلی و 

آمادگی مردم برای تحریم تنها راه نجات کشور است.
وزیر صنایع دولت دوران جنگ افزود: همه امید دارند مجددا فروش نفت در کشور 
ادامه یابد و شرایط اقتصادی دوباره عادی شود. این سیاست کلی از ابتدای انقلاب 
رواج داشته است و دولت های مختلف به رغم تفکرات مختلفی که داشتند، این رویه 

را ادامه دادند.
هاشمی طبا با بیان اینکه از ابتدای انقلاب دولت ها، مجالس و گروه های سیاسی در 
پی سیاست های پوپولیستی بودند، یادآور شد: به رغم تفکرات مختلفی که بر دولت ها 
حاکم بوده همه مصوبات آنها به نوعی پوپولیستی بوده و قانون های برنامه  ۵سال 

توسعه کشور یا انجام نشده و یا تحت الشعاع جریانی خاص بوده است.  
وی ادامه داد: به رغم آنچه در دنیا علیه ما می گذرد، دولت ها همیشه به دنبال عادی 
شدن شرایط بوده اند. به نظر من اگر به شکل هماهنگ طراحی سیاست خارجی و 
داخلی برمبنای اقتصاد ریاضتی باشد می توان تا حدودی به بهبود اوضاع کمک کرد.

هاشمی طبا یادآور شد: همه گروه های سیاسی می خواهند به مردم بگویند که ما به 
فکر شما هستیم در حالی که فروش نفت و امکانات دولت نسبت به گذشته کمتر شده 

و تولید ناخالص ملی نیز رو به کاهش است.
 این فعال سیاسی با بیان اینکه ائمه جماعت، نمایندگان مجلس و دولت مدعی 
بهبود وضعیت معیشت مردم هستند، افزود: با بسیج نیرو برای استفاده بهینه از منابع 

کشور و جذب بیشتر سرمایه می توانیم به بهبود معیشت امیدوار باشیم.
مجلس درپی عدالت معیشتی باشد

هاشمی طبا شعار بهبود معیشت از سوی نمایندگان مجلس یازدهم را در شرایط 
فعلی اشتباه دانست و عنوان کرد: بهبود وضعیت معیشتی مردم در شرایط فعلی 

دشوار است اما در عین حال  می شود عدالت در معیشت را تا حدودی برقرار کرد.
عضو مجمع وزیران ادوار جمهوری اسلامی در ادامه با اشاره به طرح اختصاص قیر 
رایگان و بنزین در مجلس شورای اسلامی گفت: تصویب طرح قیر رایگان در مجلس 
یازدهم برای عده ای دارای منافع بوده است در حالی که مجلس دهم این طرح را رد 
کرد. همچنین طرح اختصاص بنزین به همه افراد جامعه هم بار سنگینی بر دوش 

دولت می گذارد و باعث تورم در کشور می شود.

هاشمی طبا خاطرنشان کرد: جمهوری اسلامی از ابتدا به فکر زندگی و رفاه مردم 
بوده است به همین دلیل به تمام نقاط کشور گازرسانی انجام شد و تولید برق در 
سراسر کشور بالا رفت و اقدامات زیادی در رفاه مردم به وجود آمد، اما این باعث 
شد که از سرمایه گذاری برای آینده کشور غافل شویم. زیبنده نیست صدها هزار 
نیروی جوان و توانمند کشور جنس خارجی را از راه های صعب العبور به کشور وارد 
کنند. برای این افراد باید سرمایه گذاری می کردیم و چون سرمایه گذاری انجام نشد 
به شرایط امروز رسیدیم. هر کشوری منابع خودش را بهینه نکند به این وضع دچار 

می شود.
وی در ادامه خواستار تجدیدنظر در سیاست های اقتصادی کشور و طراحی اقتصاد 

ریاضتی برمبنای سرمایه گذاری داخلی شد.  
تعادل تولید و واردات در دولت اصلاحات

هاشمی طبا، اشکال دولت های بعد از انقلاب را تغییر و بهبود معیشت مردم در کوتاه 
مدت ارزیابی کرد و گفت: همه دولت ها حتی کابینه مرحوم اکبر هاشمی رفسنجانی 
می خواستند در کوتاه مدت به سیاست های خود برسند.  اما زمان دولت اصلاحات 
نوعی تعادل بین تولید و واردات به وجود آمد، اما در دولت های پس از آن  چنین امری 
محقق نشد. واردات به شدت بر تولیدات و سیاست تشویق سرمایه گذاری غلبه کرد.

برای برون رفت از شرایط فعلی فاقد برنامه هستیم
هاشمی طبا، نهادها و گروه های سیاسی را فاقد برنامه مشخص برای برون رفت از 
وضعیت تحریم و تورم ارزیابی کرد و گفت: هیچ کدام از گروه های سیاسی، شرایط 
فعلی را درک نمی کنند و پیشنهاداتی که برای سیاست گذاری در زمینه های مختلف 
ارائه می دهند با شرایط موجود تطبیق ندارد. شرایط فعلی ما، نوعی جنگ سخت 
است. این جنگ،   جنگ نظامی نیست بلکه جنگ اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
بسیار سنگین است. هیچ یک از گروه ها طرح خاصی برای اداره مملکت در این 

شرایط ندارند.
باید شرایط سیاسی و  یادآور شد:  ادوار جمهوری اسلامی  عضو مجمع وزیران 
اقتصادی فعلی کشور را مطابق با تحولات دنیا طراحی کنیم. همه برنامه های دولت و 
مجلس به نوعی تداوم جریان ها، سبک زندگی و کار اقتصادی سال های گذشته است 

و این با سیاستی که در خارج  از کشور بر ما تحمیل می شود تعارض دارد.
وی ادامه داد: سیاست عاملیت به کار اندازی امکانات دولتی، تغییر سبک زندگی 
مردم از وابستگی به دلارهای نفتی به سبک زندگی تولید داخل و حفظ منابع  کشور 

تنها ایده ای است که می توان در این شرایط برای بهبود وضعیت به کار ببریم.
به این اصولگرایان علاقه ای ندارم

هاشمی طبا درباره اصولگرایان و اصلاح طلبان و نسبت خود با این دو جریان 

سیاسی گفت: اگر اصولگرایان می خواهند میان مردم جایگاه پیدا کنند خیلی سریع 
و صادقانه ارائه طریق کنند و بگویند برنامه ما این است. من به این اصولگرایان  و قاطبه 
آنان هیچ علاقه ای ندارم، اما با برخی از آنان در ارتباط هستم. اصلاح طلبی هم 
معنای مختلفی دارد من خودم به برخی اصول معتقد هستم و در برخی موارد نیز 

اصلاحات را ترجیح می دهم و بیشتر با اصلاح طلبان رابطه دارم.
مشی،  خط  تاکنون  طلبان  اصلاح  و  اصولگراها  داشت:  اظهار  طبا  هاشمی 
مانیفیست و برنامه مشخصی برای اداره کشور ارائه نداده اند. کسی که می خواهد 

اصلاح طلب باشد باید این تفکر را بر اساس اصولی عملی کند و به آن معتقد باشد.
وی، منتقدان دولت را فاقد برنامه خاصی برای اداره کشور دانست و افزود:اگر 
گروه به اصطلاح اصولگرا در انتخابات سال 1400 بر سر کار آید بیشتر گفتار درمانی 
خواهد کرد و هیچ طرح مقابله ای در کشور را بر اساس مقاومت مقابل استکبار، 

طراحی نمی کنند.
شاخص ترین دستاورد دولت روحانی برجام است

هاشمی طبا در ادامه سخنانش دستگاه دیپلماسی کشور را فعال قلمداد کرد و 
گفت: در بخش دیپلماسی دولت، محمد جواد ظریف خیلی فعال و آگاه به تحولات 
سیاسی نظام بین الملل است و برخوردهای دقیقی با پدیده ها انجام می دهد، اما 
سیاست های اروپایی ها در رد قطعنامه پیشنهادی آمریکا در شورای امنیت علیه 
کشورمان بی تاثیر نبوده است. اروپایی ها به دلیل اینکه هژمونی )سلطه( آمریکا را 

کمتر تحمل می کنند از یکجانبه گرایی آمریکا دلخور هستند.
عضو مجمع وزیران ادوار جمهوری اسلامی خاطرنشان کرد: دولت روحانی زحمت 
زیادی می کشد، اما باید قاطعیت بیشتری داشته باشد. مثلا در زمینه کرونا باید 
قاطعانه تر عمل می کرد. دولت به مردم می گوید برای قطع زنجیره شیوع کرونا به 
مسافرت نروید، ولی سهمیه آزاد بنزین را تا هر اندازه که مردم بخواهند در اختیار آنان 
می گذارد. در حالی که دولت می توانست از ابزارهای خود برای مبارزه با این بیماری 

استفاده کند.
هاشمی طبا، شاخص ترین دستاورد دولت روحانی را برجام دانست و گفت: نقطه 
درخشان سیاست خارجی دولت روحانی تصویب معاهده برجام بود. این باعث شد 
که قطعنامه های شورای امنیت علیه ما رد شود و پیروزی بزرگی برای کشور بدست 
بیاید. البته برجام تصمیم و  سیاست دولت روحانی به تنهایی نیست و تصمیم مجموع 

حاکمیت در مورد برجام است.
این دولتمرد سابق، راه مقابله با آمریکا را مقاومت و ترتیب دادن سیستمی در داخل 

کشور برای بی اثر کردن تحریم ها ارزیابی کرد.
شکل گیری مجمع وزیران ادوار جمهوری اسلامی

هاشمی طبا در بخش دیگری از  این گفت و گو هدف از تشکیل مجمع ادوار وزیران 
برای بهره گیری  از تجربیات مقام های سابق نظام  را استفاده  جمهوری اسلامی 
مسوولان فعلی عنوان کرد و گفت: مجمع وزیران از معاونان ریاست جمهوری در ادوار 
گذشته هم دعوت کرده است تا مسائل روز کشور را تجزیه و تحلیل کرده و پیشنهادات 
خود را به دولت و سایر نهادها ارائه کنند.  هدف کلی و عمومی از تشکیل این مجمع 

ارائه راهکار بهتر برای تجزیه و تحلیل مسائل روز کشور است.
معاون رئیس جمهوری دولت اصلاحات افزود: وزرا و شخصیت های حاضر در 
مجمع در دوران های مختلف، تفکرات متفاوتی دارند و نمی توان گفت هم نظر و 
هم فکرند و یا از یک نظام فکری تبعیت می کنند. به همین دلیل برای رسیدن به یک 

نتیجه مشخص برای کمک به دولت ناکام مانده اند.
هاشمی طبا با اشاره به اینکه مجمع وزرا تاکنون در برخی موارد، تذکر و پیشنهاداتی 
به دولت ارائه داده است، خاطرنشان کرد: مجمع باید پیشنهادات مختلفی را برای 
ارائه به دولت در زمینه های سیاسی، اقتصادی و فرهنگی تدوین کند، اما  مجمع، 
دوران ابتدایی خود را می گذراند و باید بررسی های بیشتری در این زمینه انجام دهد.
وی گفت: وزیران پیشین نمی توانند وقت زیادی به این مجمع اختصاص دهند 
و اغلب به شکل پاره وقت در این مجمع شرکت می کنند، در  صورت وقت گذاشتن 

بیشتر و تداوم کار می توانیم پیشنهادات خوبی به دولت ارائه دهیم.
هاشمی طبا با بیان اینکه این مجمع اساسنامه مصوب مورد تصویب وزارت کشور را 
دارد، گفت: این مجمع به عنوان یک انجمن، ساز و کار مختلفی دارد.  البته بحث های 
مختلف و سنگینی در پاره ای از مسایل کشور وجود دارد که به سادگی نمی توانیم به 
نتیجه واحد برسیم چون برای چنین مجمعی، اجماع لازم است. بهتر است مسائل 
مهم با اجماع فراگیر حل شود و پیشنهادی که به دولت ارائه می شود باید با اقناع و 

اجماع باشد که بتوان بر اجرایی شدن آن پافشاری کرد.

 رییس ستاد انتخابات کشور اعلام کرد: وزارت کشور دو تاریخ را برای انتخابات 
سیزدهمین دوره ریاست جمهوری پیشنهاد کرده بود که شورای نگهبان با برگزاری 

انتخابات در تاریخ ۲8 خرداد 1400 موافقت کرد.
جمال عرف روز دوشنبه در نشست خبری افزود: مقررات مرحله دوم انتخابات 
۲1 شهریورماه مجلس یازدهم مانند مرحله اولیه اعمال خواهد شد یعنی افراد باید 

استعفای خود را 6 ماه قبل از انتخابات ارائه دهند و سپس ثبت نام کنند.
رییس ستاد انتخابات کشور درباره انتخابات 1400 گفت: تقویم انتخابات ریاست 
جمهوری از اسفند آغاز می شود که آن هم مرحله استعفا برای متولیان امر است که سه 
ماه قبل از شروع باید انجام شود.  وضعیت انتخابات شوراها و خبرگان رهبری هم به 

این شکل است و فرایند انتخابات این دو هم اسفند امسال آغاز خواهد شد.
عرف ادامه داد: وزارت کشور  دو تاریخ  ۲1 و ۲8 خرداد 1400 انتخابات را پیشنهاد 

کرده بود که شورای نگهبان با برگزاری انتخابات در تاریخ ۲8 خرداد 1400 موافقت 
کرد.

دولت برنامه ای برای ایجاد استان جدید ندارد
عرف درباره تقسیمات کشوری، اظهار کرد: دولت هیچ برنامه ای برای ایجاد استان 
جدید ندارد. در بحث تقسیمات کشوری در مجموع ۳1 استان، 4۵0 شهرستان، یک 
هزار و 104 بخش، یک هزار و ۳61 شهر و ۲ هزار و 6۳9 دهستان در کشور فعال 

است.
معاون سیاسی وزارت کشور با یادآوری سوم شهریور سالروز حمله متفقین در سال 
1۳۲0 گفت: استقلال کشور ما در این روز زیر چکمه دشمنان قرار گرفت. رضاخان 

رفت و متفقین پسر او را بر تخت نشاندند.  
عرف با بیان اینکه از حیث بین المللی در شرایط خاصی قرار داریم، اظهارکرد: 

آمریکایی ها بعد از خروج غیرقانونی از برجام و وضع تحریم های ظالمانه علیه ایران، به 
این نتیجه رسیدند که این کار برای آنان حاصلی جز تضییع حقوق ملت ایران نداشته 
است. برای همین ترامپ به دنبال استفاده از بندهای ۳6 و ۳7 برجام ناکام ماند و بعد 
به سراغ شورای امنیت و فعال کردن مکانیسم ی رفت که حتما این موضوع هم محتوم 

به شکست خواهد بود.
وی اضافه کرد: آنچه که تا امروز موجب ایستادگی کشور مقابل توطئه های دشمنان 
شد، وحدت، انسجام و همبستگی در سطوح مختلف است که از همه جریان های 

سیاسی، فعالان و سایر مسوولان کشور خواهشمندم این انسجام را حفظ کنند.
عرف با اشاره به نشست مجازی روز یکشنبه رهبری با اعضای هیات دولت، گفت: 
رهبری با صحبت هایشان نقشه راهی برای دولت ترسیم کردند و دولت در این یک سال 

باقی مانده بر اساس آن حرکت خواهد کرد.

رییس ستاد انتخابات کشور خبر داد:

انتخابات ریاست جمهوری ۲8 خرداد ۱۴۰۰ برگزار می شود

هاشمی طبا:

 منتقدان دولت برمبنای حقیقت و صداقت عمل نمی کنند

»بیژن مقدم« فعال سیاسی و رسانه ای اصولگرا می گوید 
همچون  تقسیم بندی هایی  حاضر  حال  در  من  نظر  به 
اصولگرایان سنتی یا مدرن چندان جایگاهی ندارد، چرا 
تغییر  عناوین  هم  و  سیاسی  جریان های  ساختار  هم  که 

کرده است.
مجلس  در  تهران  نماینده  میرسلیم«  »سیدمصطفی 
یازدهم و عضو شورای مرکزی حزب قدیمی موتلفه این روزها 
سخنان تندی علیه »محمدباقر قالیباف« رئیس مجلس به 
زبان آورده است. در آخرین مورد میرسلیم بحث هایی مبنی 
بر پرداخت رشوه به برخی نمایندگان مجلس دهم برای کنار 
گذاشتن تحقیق و تفحص از شهرداری تهران مطرح کرده 
که سروصدای زیادی در فضای سیاسی و رسانه ای کشور 
ایجاد کرده است. سخنگوی قوه قضاییه هم اعلام کرده که 
مدارک میرسلیم اخذ شده و در حال رسیدگی و بررسی این 

مدارک هستیم.
در مورد این مواضع میرسلیم تحلیل های مختلفی وجود 
دارد. برخی معتقدند که میرسلیم احساس حذف شدگی 
می کند بخاطر اینکه در مجلس یازدهم از سوی اصولگرایان 
و  کمیسیون ها  از  یک  هیچ  و  نشده  گرفته  بازی  به 
مسئولیت های مجلس به او نرسید. از سوی دیگر گروهی 
اختلافات  چارچوب  در  باید  را  مواضع  این  که  می گویند 
گفتمانی اصولگرایان سنتی با نواصولگرایان تحلیل کرد. 
اما در مقابل برخی این مواضع را بیشتر در سطح تحلیل 
خرد و فردی می بینند و مواضع میرسلیم را چندان با موتلفه 
مرتبط نمی دانند و معتقدند ممکن است اختلافات شخصی 
میرسلیم با قالیباف انگیزه بیان این سخنان شده است. 

روایت حامیان میرسلیم هم این است که او تنها با انگیزه 
مبارزه با فساد بحث های شهرداری تهران در زمان حضور 

قالیباف را مطرح کرده است.
هر کدام از این تحلیل ها درست باشد نمی توان از کنار 
این مسئله گذشت که مجلس یازدهم به سه ماه نرسیده 
با حواشی مختلف و جدی مواجه شده که نشان دهنده 
وحدت شکنده اصولگرایان در مجلس یازدهم از یک سو و 
از سوی دیگر جرقه های اختلافات گسترده تر در ماه های 
آتی است. برای بررسی این اختلافات با »بیژن مقدم« فعال 

سیاسی و رسانه ای اصولگرا گفتگو کرده ایم.
مواضع میرسلیم ربطی به موتلفه ندارد

مقدم در پاسخ به این پرسش که آیا مواضع میرسلیم در 
مورد قالیباف را باید مواضع حزب موتلفه در مورد رئیس 
مجلس دانست یا خیر، گفت: مواضع آقای میرسلیم منشاء 
سروصدای زیادی شده اما من هنوز در این مورد که این 
سخنان و مواضع خاستگاه حزبی داشته باشد تردید دارم. 
من بعید می دانم میرسلیم این سخنان را از جایگاه حزبی 
خود مطرح کرده باشد. تردیدهای من وقتی جدی می شود 
که ما موضع گیری یا تاییدی در مورد سخنان میرسلیم از 
سوی حزب موئلقه مشاهده نکردیم. بنابراین حداقل در 
مقطع کنونی نباید سخنان میرسلیم را مواضع حزب موتلفه 

بدانیم.
را  این حرف ها  از  دیگر بخشی  از سوی  داد:  ادامه  وی 
من طبیعی می دانم. بالاخره در همه مجالس این بحث ها 
از این بحث ها در مجالس مختلف  آثار هر کدام  اما  بوده 
متفاوت بوده است. در مجالس گذشته ما افرادی داشتیم 

که بحث هایی هم مطرح می کردند که جز اینکه در ذهن 
مردم شبهه ایجاد کند حاصلی نداشته و بی پاسخ مانده 
است به همین دلیل به نظرم اتفاق جدیدی رخ نداده است. 
و رویکردهای شبیه به آقای میرسلیم را در همه مجالس 

داشتیم.
نمی توان  اینکه  بیان  با  در  اصولگرا  سیاسی  فعال  این 
گفتمانی  اختلافات  نشان دهنده  را  اختلافات  این 
اصولگرایان دانست بیان داشت: به نظر من در حال حاضر 
مدرن  یا  سنتی  اصولگرایان  همچون  تقسیم بندی هایی 
ندارد. چرا که هم ساختار جریان های  چندان جایگاهی 
سیاسی تغییر کرده و هم عناوین تغییر کرده است. بنابراین 

به نظر من نباید از این زوایه به این اختلافات نگریست.
  هیچ کدام را نمی توانیم با این عنوان و بحث های 

گفتمانی بسنجیم.
من آقای میرسلیم را از این باب که بخواهیم بگوییم ایشان 
در مبارزه با فساد اقتصادی خیلی جدی هستند در مجلس 
تنها نمی دانم اما در بعضی از مواضع و رفتارها میرسلیم را در 
مجلس یازدهم تنها می بینم. من چنین برداشتی ندارم که 
میرسلیم و این نوع رویکرد در مجلس دارای جریانی است 
که ظرفیت بالایی داشته باشد و حتی در مورد حزبی بودن 

حرف های میرسلیم هم تردید جدی دارم.
قالیباف در مورد اتهامات شفاف سازی کند

هرچند من نقدهای میرسلیم را نقدهای حزب موتلفه 
نمی دانم اما در عین حال چون ادعایی مطرح شده هر دو 
طرف باید تلاش کنند تا به سوال ها و شبهات پاسخ دهند. 
حال اینکه این اتفاق در مجلس و از طریق هیات نظارت بر 

رفتار نمایندگان محقق شود یا از طریق قوه قضاییه این کار 
را انجام بدهند بستگی به تصمیم گیری مراجع ذی صلاح 
دارد. قوه قضاییه قطعا باید از میرسلیم مدارک را دریافت کند 
و بعد از بررسی هم نتایج را به اطلاع همه برساند و ابهامات 
مردم را رفع کند. باقی ماندن این ابهامات در ذهن مردم به 

نفع نظام نیست.
لیست اصولگرایان برای انتخابات مجلس یازدهم 

حاصل وحدت تاکتیکی بود
مدیر مسئول سایت اصولگرای الف در پاسخ به این پرسش 
که آیا متهم کردن سرلیست اصولگرایان به فساد اقتصادی از 
سوی نفر دوم لیست وحدت، تناقض آمیز نیست هم گفت: 
این مواضع میرسلیم از این جهت موجب تعجب خیلی ها 
شد. چرا که این ذهنیت را ایجاد کرد که لیست واحدی که 
وارد مجلس شدند بعد از دو ماه با هم دچار اختلاف شدند 
و این اتهامات را علیه هم مطرح کردند قطعا مردم با سوالات 

زیادی مواجه شدند.
اما از جهت دیگر سرلیست با فرد آخر لیست خیلی تفاوتی 
ندارد شما می دانید چقدر برای این لیست واحد زحمت 
کشیده شده شد و  فکر می کنم تا شب آخر قبل رای گیری 
لیست  هنوز  و  داشت  ادامه  وحدت  برای  تلاش ها  هنوز 
واحدی وجود نداشت. معنی این تاخیر این است که سر این 
لیست کلی اختلاف بوده است. بنابراین ما با لیستی مواجه 
بودیم که صدر و ذیل آن با هم ناهماهنگ بوده اما بر اساس 
مصلحت اندیشی تاکتیکی به وحدت رسیدند و این وحدت 
دقیقه نودی بوده و طبیعی است کعه تا لحظه آخر ما شاهد 

این اختلافات باشیم.

بیژن مقدم فعال سیاسی و رسانه ای اصولگرا :

تداوم ابهامات درباره ادعای میرسلیم علیه قالیباف به نفع نظام نیست



طرح: پروانه ایزدخواست 

 بپا تو این گرداب نیافتی!

ترخیص استاد شجریان از بیمارستان 
 ـاز بیمارستان جم مرخص و به منزل منتقل شد.   ـسوم شهریور ماه  استاد آواز ایران دوشنبه 
بیمارستان جم حدود ساعت 16 و 1۵ دقیقه دیروز با انتشار اطلاعیه ای در صفحه اینستاگرام 
خود با تایید ترخیص محمدرضا شجریان، نوشت: »در راستای اطلاع رسانی به مردم هنردوست 
و هم میهنان عزیز به استحضار می رساند، شرایط عمومی، قلبی، ریوی و تنفسی ایشان پایدار 
است و بعد از اتمام دوره نیازمند بستری در بیمارستان، با حال عمومی قابل قبول جهت ادامه 
درمان زیر نظر پزشکان معالج به منزل ترخیص شدند.«بیمارستان جم شنبه اول شهریور ماه با 
انتشار اطلاعیه شماره 8 خود از انجام اقدامات لازم برای ترخیص محمدرضا شجریان از مجموعه 
بیمارستان و انجام ادامه درمان در منزل خبر داده بود.استاد آواز ایران شنبه، ۲۵ مرداد ماه به 
دلیل آنچه شوک عفونی خوانده شد، با انتقال به بیمارستان، در بخش آی سی یو )مراقبت های 

ویژه( بستری شده بود.

یک تیم تروریستی در منطقه عمومی ماکو منهدم شد
 روابط عمومی قرارگاه حمزه سیدالشهدا )ع( نیروی زمینی سپاه در اطلاعیه ای از درگیری 
رزمندگان قرارگاه حمزه با یک تیم تروریستی ضد انقلاب در منطقه عمومی ماکو و انهدام این تیم 
تروریستی خبر داد. به گزارش روز دوشنبه پایگاه اطلاع رسانی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، 
روابط عمومی قرارگاه حمزه سیدالشهدا )ع( در این اطلاعیه اعلام کرد: شامگاه دوم تیرماه یک 
تیم تروریستی ضد انقلاب وابسته به استکبار جهانی که قصد نفوذ به عمق خاک کشورمان را 
داشت، در منطقه عمومی ماکو  در تور اطلاعاتی رزمندگان قرارگاه حمزه سیدالشهدا )ع( قرار 
گرفت.این اطلاعیه می افزاید: بنا بر این گزارش، در درگیری میان این تیم تروریستی با رزمندگان 
دلاور قرارگاه حمزه سیدالشهدا )ع( هر سه عضو این تیم تروریستی به هلاکت رسیدند.در این 
اطلاعیه آمده است: در این درگیری مقادیر قابل توجهی سلاح، تجهیزات، مهمات و سیستم های 

ارتباطی از تروریست ها کشف و ضبط شد.

 جلوگیری از تورهای غیر مجاز در قم
معاون گردشگری استان قم گفت: از برگزاری تورهای غیر مجاز جلوگیری می شود.علیرضا 
مرادی با بیان این خبر گفت: »اخیراً افراد سودجو و فاقد صلاحیت اقدام به برگزاری تورهای 
غیرمجاز کرده اند که از طریق قانون با خاطیان برخورد خواهد شد.«وی ادامه داد: »از مردم قم 
تقاضا داریم تا از شرکت در تورهایی که خارج از ضوابط و قوانین گردشگری و بدون مجوز که بیشتر 
از طریق ثبت نام در فضای مجازی برگزار می گردد، خودداری کنند.«معاون گردشگری قم افزود: 
» مردم برای تفریحات یک روزه و مسافرت های کوتاه مدت نیز باید به دفاتر خدمات مسافرتی مجاز 

و با حضور افرادی که کارت مخصوص راهنمایان گردشگری دارند اقدام کنند.«

زنگنه: به خاطر مصالح کشور سکوت می کنم 
وزیر نفت در پاسخ به منتقدان خود گفت: اگر  سکوت می کنم به خاطر مصلحت کشور است، 
زیرا در دعوا نان ما در نمی آید و خدمت نیاز به آرامش دارد. »بیژن زنگنه« دیروزدر حاشیه افتتاح 
پروژه های نفتی در جمع خبرنگاران و در پاسخ به ایرنا تاکید کرد: »منتقدان، بنده را به خیلی 
چیزها متهم می کنند اما تحمل می کنیم و می شنویم و چاره ای نداریم زیرا آدمی که بار سنگینی 
روی دوش دارد نمی تواند به هر انتقادی پاسخ دهد. بنابراین اگر حرف نمی زنم این نیست که 

زبان ندارم.«

آغاز بررسی پرونده ۱4۰۰ متخلف ارزی
علی القاصی مهر دادستان تهران از آغاز بررسی گزارش سازمان بازرسی کل کشور مبنی بر 
شناسایی هزار و 400 فرد حقیقی و حقوقی که در زمینه بازگرداندن نزدیک به ۲0 میلیارد یورو 
ارز حاصل از صادرات و 10 میلیارد دلار ارز تخصیص یافته برای واردات تخلف داشته اند، در 

دادستانی تهران خبر داد.

علت توقف ثبت نام »وام ازدواج« 
محمدمهدی تندگویان معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان در خصوص 
مشکلات ایجاد شده برای ثبت نام »وام ازدواج« گفت: افزایش متقاضیان وام ازدواج و همچنین 
میزان تخلفات خرید و فروش آن، شبکه بانکی را دچار سردر گمی کرده این در حالیست که 
هرچند در روند پرداخت وام ازدواج تاخیری ایجاد شده است، اما جای نگرانی نیست و وامهای 

متقاضیان تا پایان امسال حتما بدستشان می رسد.

شهردار قم  خبرداد؛

افتتاح ۱۱۰ پروژه عمرانی درهفته دولت 
شهردار قم از افتتاح 110 پروژه عمرانی با اعتباری بالغ بر 11۵0 میلیارد 

ریال در هفته دولت امسال خبر داد.
و  دولت  هفته  فرارسیدن  به  اشاره  با  سقائیان نژاد  مرتضی  سید  دکتر 
بهره برداری از 110 پروژه شهرداری قم به این مناسبت اظهار داشت: در 
مجموع برای این پروژه ها 11۵ میلیارد و 660 میلیون تومان هزینه شده است.
وی با اشاره به قرار گرفتن پروژه های متفاوت زیربنایی، ترافیکی و … در این 
مجموعه 110 پروژه ای افزود: بخش قابل توجهی از این پروژه ها به اهدافی 
مانند ایجاد نشاط اجتماعی و بهبود سیما و منظر و محیط زیست شهری 
مربوط هستند و بخش دیگر با توجه به پیاده راه سازی و شهرسازی انسان 
محور طراحی شده اند. شهردار قم اجرای فاز اول و دوم رینگ دوم مسجد 
مقدس جمکران را از جمله پروژه های هفته دولت امسال دانست و گفت: 
برای این پروژه 10 میلیارد تومان هزینه شده و 141 هزار متر زیرسازی و 
آسفالت انجام شده است. وی به بهبود عبور و مرور شهری در قالب پروژه های 
بهسازی آسفالت در شهرداری قم اشاره کرد و اظهار داشت: این پروژه ها از 
خیابان یاسمن و انسجام در منطقه چهار تا بلوار عابدی و بلوار نواب در منطقه 
سه امتداد داشته و برای آن بیش از ۳0 میلیارد تومان هزینه شده است. دکتر 
سقائیان نژاد به پروژه های زیربنایی که به مناسبت هفته دولت امسال در شهر 
قم افتتاح می شود اشاره کرد و افزود: احداث بلوار کوه سفید، احداث رمپ 
جنوبی تقاطع شهید محلاتی، احداث ۳0 متری سنگبری ها و تکمیل خیابان 
شهید رسول دادخواه از جمله این پروژه ها هستند. وی با اشاره به اهمیت 
پروژه های مربوط به سیما و منظر و نشاط شهری در میان 110 پروژه افتتاح 
شده در هفته دولت خاطرنشان کرد: احداث محوطه اول باغ موزه دفاع 
مقدس، احداث بوستان صداقت، محوطه سازی در بوستان علوی و همچنین 
توسعه و بهسازی بوستان فراشهری ولایت از جمله پروژه هایی است که در این 
هفته افتتاح می شود. شهردار قم به چند پروژه نورپردازی و ایجاد و نصب المان 
شهری اشاره کرد و گفت: این پروژه ها در کنار تلاش برای تکمیل زیرساخت 
های شهری می توانند اثر خوبی بر نشاط شهروندان و القای امیدواری در میان 

مردم قم داشته باشند.

سرپرست سازمان توسعه و عمران شهرداری قم :

تمامی جداول و مصالح خیابان های 
شهر در قم تولید می شود

سرپرست سازمان توسعه و عمران شهرداری قم از تولید تمامی جداول و 
مصالح عمرانی طرح های خیابان ها و شوارع شهر قم توسط این سازمان خبر 

داد.
 سید ابوالفضل میریک امامی در خصوص اهداف سازمان توسعه و عمران 
شهرداری قم، اظهار داشت: سازمان از ارکان اصلی تشکیل شده و دارای 
شورای سازمان است که ریاست شورا بر عهده استاندار قم نهاده شده و 
شهردار قم نیز، رئیس هیئت مدیره آن است و از اهمیت فراوانی در شهرداری 
برخوردار می باشد. سرپرست سازمان توسعه و عمران شهرداری قم ابراز کرد: 
از سال 9۲ با توجه به رویکرد سازمان توسعه و عمران، هدف اصلی در اجرای 
پروژه های عمرانی، با نگاه درآمدزایی که در اساس نامه قید شده فعالیت هایی 
را دنبال کرده ایم. میریک امامی با بیان اینکه اوایل سال 9۲، پروژه بلوار پیامبر 
اعظم)ص( در دستور کار سازمان توسعه و عمران شهرداری قم قرار گرفت و 
به عنوان پروژه ملی، مطالعات و تملک و اجرای آن را عهده دار شدیم، افزود: 
با توجه به وظایف اصلی، اجرای پروژه های عمرانی و توانمند از سال 94 به 
مرحله ظهور رسید و پروژه های کلان همانند سه سطحه 1۵ خرداد را عملیاتی 
کردیم، همچنین پروژه سه سطحه مدافع حرم از جمله طرح هایی بود که در 
کوتاه ترین وقت ممکن به اتمام رسید. وی عنوان کرد: سال 94 نیز به عنوان 
مجری و پیمانکار وارد اجرای پروژه های مختلف کلان به ویژه نهضت آسفالت 

شدیم و هم اکنون نیز پروژه های مهمی را در دست اقدام داریم.
 

رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم خبرداد:

اجرای غیرحضوری فرایندهای 
شهرسازی در قم

از  گفت:  قم  شهرداری  ارتباطات  و  اطلاعات  فناوری  سازمان  رئیس 
دهم شهریور ماه تمامی درخواست های مرتبط با حوزه شهرسازی توسط 
شهروندان به صورت غیرحضوری و ازطریق سامانه نرم افزاری میزخدمت 

الکترونیکی شهرداری قم )قمیار( انجام خواهد شد.
 کوروش محمدحسینی با اشاره به برنامه ریزی انجام شده در زمینه ارائه 
خدمات غیرحضوری به شهروندان قمی اظهار داشت: از دهم شهریور ماه 
تمامی درخواست های مرتبط با حوزه شهرسازی توسط شهروندان به صورت 
غیرحضوری و از طریق سامانه نرم افزاری میز خدمت الکترونیکی شهرداری 
قم )قمیار( انجام خواهد شد. وی افزود: شهروندانی که به هر دلیل امکان 
استفاده مستقیم از این سامانه را ندارند، می توانند با توجه به تفاهم انجام شده 
با دفاتر پیشخوان دولت، به هر یک از دفاتر پیشخوان در سطح شهر مراجعه 
نمایند. رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم با اشاره به 
ضرورت اطلاع رسانی جامع به همشهریان در سطح مناطق هشتگانه برای 
اطلاع از این موضوع گفت: مناطق شهرداری و معاونت شهرسازی و معماری، 
نسبت به استقرار میزخدمت فیزیکی در مبادی ساختمان های شهرداری 
مناطق با نفرات پاسخگو برای راهنمایی و تکریم مراجعین اقدام خواهند نمود.
وی با اشاره به تهیه بروشورهای مورد نیاز و آموزش افراد پاسخگو توسط 
سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم ادامه داد: برای ارائه بهتر 
اطلاعات در این زمینه از ظرفیت سامانه 1۳7 شهرداری قم نیز استفاده 
خواهد شد و شهروندان می توانند در تماس با این سامانه راهنمایی لازم را 

دریافت نمایند.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

بهره برداری از بوستان یادمان شهدا 
تا پایان سال 

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم  از بهره بردای از 
بوستان یادمان شهدا تا پایان سال 99 خبر داد.

عظیمی  رضا  سید  حجت الاسلام والمسلمین  با  دیدار  در  جوادیان  پیام 
مسئول نمایندگی ولی فقیه در بسیج اقشار قم با تأکید بر همکاری بین همه 
ارگان ها در توسعه فضای سبز شهر، اظهار داشت: همکاری شهرداری قم با 
بسیج از نخستین همکاری های تیم مدیریتی فعلی از ابتدای ورود به قم بوده 

که تا امروز ادامه داشته است.
وی کاشت درختان مثمر را یکی از برنامه های سازمان پارک ها و فضای سبز 
شهرداری قم خواند و تأکید کرد: با توجه به دغدغه های مقام معظم رهبری 
مبنی بر کاشت درختان مثمر، کاشت این نوع درختان در دستور کار قرارگرفته 
است. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با اشاره به احداث 
بوستان شهدا در بخشی از عرصه های  بوستان هزار هکتاری که با درختان 
مثمر توسعه یافته، افزود: در این بوستان تصاویر و شرح زندگی و تاریخ شهادت 
شهدا نصب شده و تمام درختان آن مثمر بوده و به یاد و نام شهدا کاشته شده 
است. جوادیان افتتاح این پروژه را تا پایان سال 99 عنوان کرد و یادآور شد: 
یادآوری نام و خاطره شهدا باید از فضاهای حزن آلود به فضاهایی بانشاط 

اجتماعی بالا تغییر کرده تا در همه لحظات در کنار مردم و با مردم باشند.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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مبادا از کسانی باشی که به سبب گناهانِ 
بندگانِ خدا بر سرنوشت آنان بیمناك است 

، ولی خود را از سزای گناه خویش ایمن 
می داند .
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گزیده تحف العقول، ص 3٧

تا  استاندار قم گفت: کرونا فرصتی را ایجاد کرد 
انسجام و همدلی بین ملت و دولت افزایش و تقویت 

شود.
به بهرام سرمست عصر یکشنبه همزمان با نخستین 
روز از هفته دولت در آئین افتتاح چندین طرح عمرانی 
در منطقه پرتراکم پردیسان قم در حاشیه افتتاح این 
طرح ها در گفت و گو با خبرنگاران گفت: در نخستین 
روز از هفته دولت برنامه افتتاح و کلنگ زنی داشتیم 
که کلنگ زنی مربوط به خوابگاه دانشگاه حضرت 
معصومه )س( بود و از خط انتقال فاضلاب پردیسان 
هم بازدید شد و مرکز جامع سلامت و سالن چند 

نام شهید قاسم سلیمانی بهره  به  منظوره ورزشی 
برداری شد. استاندار قم گفت: هفته دولت فرصتی 
برای یادآوری خاطرات دولتمردان شهیدان باهنر و 

رجایی است تا آنها ارج دهیم.
سرمست با اشاره به اینکه در شرایط تحریم و فشار 
اقتصادی شدیدی روبرو هستیم و در این 6 ماهه اخیر 
هم که با بحران کرونا مواجهیم گفت: مدیریت کلان 
کشور با رهبری مقام معظم رهبری هم زمان برای 
سلامت مردم و هم برای معیشت مردم و امنیت تلاش 
شد و در استان ها شاهد فعالیت همه خدمتگزاران 
بودیم و بخاطر فراز و نشیب های گذشته کشور در 

مدیریت بحران کرونا موفق بودیم.
به گفته وی، به طوری که در باور خیلی از تحلیلگران 
اینکه کشور بتواند اقتصاد و امنیت و سلامت ملت 
خود را را تأمین کند با بحران روبرو خواهد شد و این 
امر امکان پذیر نیست اما با درایت مقام معظم رهبری، 
دولتمردان و تشکلهای صنفی و مردم و گروه های 
جهادی هم چنین مراجع عظام یک نوع هم دلی و 

انسجام ایجاد شد.
هم  تقویت  باعث  کرونا  کرد:  بیان  قم  استاندار 
بستگی بین ملت و دولت شد و این انسجام و هم دلی 
را تقویت کرد در بحران کرونا مردم پشت دولت بودند 

در این بحران باید قدردان مردم باشیم.
سرمست گفت: مردم باید به مردم در همه زمینه ها 
در  استان  در  خدمات  این  جمله  از  کنند  خدمت 
و نسل  تراکم جمعیت  نظر  از  که  پردیسان  منطقه 
فضای  سرانه  باید  است  بالایی  سرانه  دارای  جوان 

ورزشی را فراهم کنیم.
وی با اشاره به همکاری نظام مهندسی در دوران 
نظام  مسئولان  کرونا  ایام  در  کرد:  عنوان  کرونا 
مهندسی این سالن را در اختیار ارتش برای استقرار 
مسئولیت  یعنی  این  دادند  قرار  سیار  بیمارستان 
پذیری اجتماعی تشکل های صنفی از جمله نظام 

مهندسی قابل تقدیر است.
سازمان  کرد:  نشان  خاطر  همچنین  سرمست 
نظام مهندسی این سازه ورزشی را از نظر کیفیت در 
سطح کشور مطرح کرده و این موضوع به نحو بارز و 

چشمگیری دیده می شود.
استاندار قم گفت: این انجمن صنفی باید در رابطه 
با ساخت و سازهای شهری نیز همین مسئولیت را به 
عنوان الگو ادامه دهد تا بتوانیم بر اساس استانداردها 
در امر ساخت و سازها نظارت داشته باشیم و کیفیت 
را در همه ابعاد خدمات شهری و ساختمان های شهر 

ببینیم.

استاندار قم:

کرونا انسجام بین ملت و دولت را تقویت کرد

معاون مرکز اورژانس  قم  خبرداد: ازسال ۹۳ تاکنون 

انتقال ۱۶۱۹ مصدوم و بیمار به بیمارستان توسط 
بالگرد اورژانس 

معاون مرکز اورژانس 11۵ قم گفت: از ابتدای فعالیت بالگرد اورژانس 11۵ قم در سال 9۳ تاکنون، 
یک هزار و 619 مصدوم و بیمار توسط این بالگرد به مراکز درمانی استان منتقل شده اند.

مهدی فراهانی افزود: بالگرد اورژانس 11۵ قم در این مدت حدود 670 سورتی پرواز در محدوده 
استان و خارج استان انجام داده است. وی با اشاره به این که یک هزار و 619 نفر مصدوم و بیمار به 
بیمارستان منتقل شده اند، اضافه کرد: از این تعداد، یک هزار و ۵1۳ نفر از مصدومان و مجروحان 
حوادث ترافیکی و 106 نفر نیز از بیماران داخلی و زنان و زایمان، غرق شدگی، برق گرفتگی، سقوط و 
سوختگی بوده است. وی با بیان این که سرعت در رساندن بیماران و مجروحان به بیمارستان در نجات 
جان آن ها موثر بوده است، گفت: بر اساس یک تحلیل علمی تا 10 درصد از بیماران و مجروحان بدحال 
که توسط اورژانس هوایی به بیمارستان منتقل می شوند، اگر فوت شوند نیز معنای آن این است که 
اورژانس هوایی عملکرد خوب و قابل قبولی داشته است. فراهانی افزود: این رقم در استان قم حدود 
6 درصد است و مفهومش این است که به طور حتم نجات جان افراد با بالگرد بیش از حتی آمار مورد 
قبول تایید شده می باشد. وی تاکید کرد: بالگرد اورژانس 11۵ صرفا در مواردی که مجروح و یا بیمار، 
بدحال بوده و سرعت در نجات جان بیمار و مجروح اثرگذار باشد، به محل حادثه اعزام می شود. وی 
افزود: درضمن مواردی همچون قطع عضو، حوادثی که تعداد مجروح بالایی دارد، مواردی که امکان 
تردد آمبولانس در جاده، ارتفاعات و مناطق صعب العبور وجود ندارد و نیز در مواقع بحران و ارزیابی محل 
بحران مانند سیل و زلزله بالگرد اعزام می شود. فراهانی اضافه کرد: اعزام بالگرد با توجه به حساسیت 
موضوع پرواز، حساسیت های امنیتی و اقتصادی و تحت فرماندهی و مدیریت منسجم و منظم و در 

عین حال در کمترین زمان ممکن انجام می شود.
بخش کهک و آزادراه قم- تهران در صدر اعزام بالگرد اورژانس 

به گفته وی، بیشترین تعداد اعزام بالگرد در بخش ها و جاده های فرعی قم مربوط به بخش کهک 
و در جاده های اصلی و بزرگراه ها مربوط به آزادراه قم -تهران می باشد. وی خاطرنشان کرد: در هر 
پرواز بالگرد پنج نفر شامل سه کادر پروازی و ۲ کادر درمانی به محل حادثه اعزام می شوند. فراهانی 
گفت: اورژانس هوایی 11۵ قم در خصوص انتقال مجروح حوادث ترافیکی و ارائه خدمت به مصدومان 
حوادث جاده ای جزو سه استان برتر کشور است که از مجموع بیمار و مجروح منتقل شده توسط بالگرد، 
بالاترین آمار یعنی بیش از 9۵ درصد مربوط به مجروحان می باشد. وی افزود: بالگرد اورژانس 11۵ قم 
در راستای همکاری و تعامل با شهرهای مجاور چند ماموریت نیز در شهرهای کاشان، تفرش و ساوه 
انجام داده است. اورژانس 11۵ استان قم دارای ۲0 پایگاه جاده ای، 19 پایگاه شهری، یک پایگاه 
هوایی، 60 دستگاه آمبولانس، 10 دستگاه موتورلانس، یک دستگاه اتوبوس آمبولانس و یک فروند 

بالگرد است.
 

سخنگوی اورژانس قم  خبرداد:
مصدومیت سه آتش نشان در آتش سوزی کارخانه فولاد

سخنگوی اورژانس قم از مصدوم شدن سه نفر آتش نشان در آتش سوزی یک کارخانه فولاد در شهرک 
شکوهیه قم خبر داد.

 مهدی فراهانی با اشاره به وقوع آتش سوزی در کارخانه فولاد در قم اظهار کرد: آتش سوزی در یک 
کارخانه فولاد در شهرک شکوهیه در ساعت 10:۳0 روز دوشنبه  به اورژانس 11۵ قم اعلام شده است.

وی بیان کرد: بلافاصله ۳ دستگاه آمبولانس اورژانس 11۵ قم شامل تیم های عملیاتی و پشتیبانی 
به محل حادثه اعزام شده است. سخنگوی اورژانس قم با بیان اینکه این حادثه خوشبختانه مصدوم 
بدحال نداشته است، گفت:  در این حادثه ۳ آتش نشان مصدوم شدند که دو مورد پس از دریافت 
اقدامات درمانی لازم توسط کارشناسان فوریت های پزشکی در محل درمان شده و یک مصدوم نیز 

جهت بررسی بیشتر به مرکز درمانی منتقل شد.
 

طی ۲4 ساعت گذشته صورت گرفت ؛

فوت ۵ نفربراثر کرونا در قم
 رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم گفت: طی ۲4 ساعت گذشته ۵1 بیمار مشکوک به کرونا در 

بخش ها و تحت نظر اورژانس بیمارستان های قم بستری شدند.
محمدرضا قدیر در خصوص آخرین وضعیت مبتلایان به کووید 19 در قم گفت: 81 نفر در اورژانس 

مراکز درمانی قم با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا پذیرش شدند.
وی با اشاره به انجام ۵1 مورد بستری جدید در بخش ها و تحت نظر اورژانس بیمارستان افزود: ۳0 نفر 

از کل بیمارانی که طی روزهای گذشته بستری بودند، مرخص شدند.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم بیان کرد: در حال حاضر ۳8۳ نفر بستری مشکوک به کرونا 
در بیمارستان ها بوده که حال 66 نفر آنها وخیم است. وی ادامه داد: طی ۲4 ساعت گذشته پنج نفر 

مشکوک به کرونا در قم جان خود را از دست دادند.

سرپرست معاونت فنی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم گفت: 
تاکنون ۵۵۲ فقره پروانه چرای دام در استان صادر شده، که 11۲ فقره آن منجر 

به عقد قرارداد اجرای طرح مرتعداری شده است.
 رائد کمالی مقدم با اشاره به صدور قابل توجه پروانه های چرای دام در اداره  کل 
منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم اظهار کرد: پروانه های چرای دامی که در 
مدت سال 98  صادر شده اند باید تا پایان سال 1400 نسبت به تهیه و اجرای 
طرح مرتع داری آنان اقدام  شود در غیر این صورت پروانه های صادره  فاقد اعتبار 
خواهند بود؛ به همین علت صاحبان پروانه موظفند در بازه زمانی باقیمانده 

ضمن مراجعه به ادارات منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان، درخواست تهیه 
طرح مرتعداری کند.

وی اضافه کرد: پس از اعلام درخواست توسط صاحبان پروانه چرای دام، 
مراتع  احیای  برای  مجری  و  دولت  سهم  تا  می شود  ارائه  تلفیقی  طرح های 

مشخص گردد.
معاون فنی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم عنوان کرد: برخی از 
مناطق ، نیازمند اجرای طرح حفاظت و قرق و برخی از مناطق که شاهد پوشش 

گیاهی کمتر از 10 درصد است که اقدام به افزایش پوشش گیاهی می کنیم.

سرپرست معاونت فنی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم خبرداد:

اجرای طرح مرتع داری در ۳۰۷ هزار هکتار از مراتع قم

مدیر روابط عمومی و تبلیغات حرم مطهر بانوی 
با  عاشورا  ظهر  عزاداری  مراسم  گفت:  کرامت 
مقتل خوانی حجج اسلام دارستانی و صادقی واعظ 
و همچنین مرثیه  خوانی سید علی حسینی  نژاد برگزار 

خواهد شد.
 حجت الاسلام محسن آمره در گفت وگویی، با بیان 
اینکه برنامه های فرهنگی و مذهبی تعطیلی بردار 
نیست، اظهار کرد: امسال با توجه به شیوع بیماری 
حرم  در  محرم  ماه  عزاداری  برنامه های  کرونا، 
مطهر بانوی کرامت در مکان های روباز و با رعایت 

دستورالعمل های بهداشتی برگزار می شود.
شب های  عزاداری  مراسم های  کرد:  اضافه  وی 
تاسوعا و عاشورای حسینی بعد از نماز مغرب و عشاء 
با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین سید محمد 
مهدی میرباقری و مداحی حسن شالبافان برگزار 

خواهد شد. مدیر روابط عمومی و تبلیغات آستان 
مقدس کریمه اهل بیت)س( گفت: بامداد تاسوعا و 
عاشورا ساعت ۵:4۵ صبح سخنرانی و قرائت زیارت 
عاشورا توسط حجت الاسلام والمسلمین خورشیدی 
دنبال خواهد شد. وی تصریح کرد: صبح تاسوعا 
به  زیارت عاشورا  از ساعت 10 صبح  نیز  و عاشورا 
صورت کامل به همراه صد لعن و صد سلام با نوای 
حجت الاسلام والمسلمین محمدپور قرائت خواهد 
مطهر  حرم  مجاوران  و  زائران  نیز  آن  از  بعد  و  شد 
و  میردامادیان  و  بخشی  حجج اسلام  سخنرانی  از 
مداحی جواد احمدی بهره مند خواهند شد. آمره 
ادامه داد: ویژه برنامه عزاداری ظهر روز تاسوعا نیز 
بعد از نماز ظهر و عصر با سخنرانی حجت الاسلام 
سینه زنی  و  مرثیه  خوانی  و  رفیعی  والمسلمین 
نیز  عاشورا  ظهر  عزاداری  همچنین  و  ایزدی  رضا 

صادقی  و  دارستانی  اسلام  حجج  مقتل خوانی  با 
سید  سینه  زنی  و  مرثیه  خوانی  همچنین  و  واعظ 
عنوان  وی  شد.  خواهد  دنبال  حسینی  نژاد  علی 
کرد: ساعت 18 عصر تاسوعا و عاشورا نیز محفل 
سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین حسین  آبادی 
توسط سید  ناحیه مقدسه  زیارت  قرائت  به همراه 
علی حسینی  نژاد در عصر تاسوعا و حجت  الاسلام 
خواهد  برپا  عاشورا  عصر  در  شهیدی  والمسلمین 
بانوی  حرم  تبلیغات  و  عمومی  روابط  مدیر  شد. 
از  عاشورا  احیای شب  مراسم  کرد:  مطرح  کرامت 
ترتیل -خوانی  و  قرآن  تلاوت  با  همراه   ۲4 ساعت 
سوره یاسین توسط قاریان بین المللی و قرائت زیارت 
عاشورا توسط جواد برزگر و سخنرانی حجت  الاسلام 
مرثیه  خوانی  و  عزاداری  و  خورشیدی  والمسلمین 

حسین حقی برگزار خواهد شد.

مدیر روابط عمومی و تبلیغات حرم مطهر بانوی کرامت اعلام کرد:
برنامه های عزاداری تاسوعا و عاشورا در حرم حضرت معصومه)س(

مدیرکل اوقاف استان قم  گفت: فعالیت مراکز افق با محوریت بقاع متبرکه، با 
استقبال گسترده مردمی مواجه شده است.

با  از ظهردیروزدردیدار  حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری پیش 
حجت الاسلام مجتبی ذوالنوری نماینده مردم قم در مجلس اظهار کرد: حفظ 
عین موقوفات و احیای آنها یکی از مهمترین وظایف سازمان اوقاف و ادارات آن 

در سراسر کشور است.
وی افزود: سازمان اوقاف امانت دار موقوفات بوده و وظیفه دارد بر اساس 
مبانی شرعی و قانونی، از این املاک مراقبت کرده و عواید حاصله را بر اساس 

نیت واقفان و دقیقا در همان مسیر هزینه کند.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه برخی انتظارات بیش از 
حدی از اوقاف و موقوفات دارند گفت: متولیان وقف نمی توانند غیر از نیت 

واقف، در مسیر دیگری اجازه مصرف عواید موقوفات را بدهند.
وی ادامه داد: یکی از مسائلی که در دوره جدید مدیریتی سازمان اوقاف جزو 
اولویت ها قرار گرفته، سرمایه گذاری در موقوفات است چرا که برخی از این 
املاک در حال حاضر بلااستفاده مانده اند، زمین های کشاورزی که در حال 
حاضر امکان کشت در آنها وجود ندارد یا دیگر موقوفاتی که بنا به شرایط موجود 
نمی توان از آنها استفاده کرد بنابراین سرمایه گذاری در آنها برای اینکه بتوانیم در 

همان نیت مد نظر واقف هزینه کنیم در دستور کار قرار دارد.

اسکندری با تاکید بر اینکه مردم باید با بهره مندی از خدمات سازمان اوقاف، 
اهمیت و برکت مسئله وقف را درک کنند گفت: در حقیقت برکت موقوفات باید 
برای مردم ملموس باشد. مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم به تهیه و توزیع 
هزاران بسته معیشتی طی فروردین، ماه رمضان و دهه ولایت از محل عواید 
موقوفات عنوان کرد: در شرایطی که جامعه درگیر شیوع کروناست و بسیاری 
از افراد آسیب های اقتصادی و اجتماعی از این بابت دیده اند، اینگونه کمک ها 
می تواند اهمیت بیشتر مسئله وقف را یادآور شود چرا که علاوه بر بسته های 
معیشتی، تامین دارو و درمان رایگان بیماران نیازمند و آزادی زندانیان جرایم غیر 
عمد هم از محل عواید موقوفات انجام شده و بازخوردهای خوبی داشته است.
وی با اشاره به شکل گیری مراکز افق با محوریت بقاع متبرکه شاخص هر شهر 
خاطرنشان کرد: این مراکز مجموعه ای از فعالیت های اجتماعی، فرهنگی و 
قرآنی را ساماندهی می کنند و گستره فعالیت آنها، شعاع جغرافیایی عرف همان 
بقعه است که این اقدام سازمان اوقاف هم با استقبال مردمی مواجه شده است.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم به طراحی و اجرای مسابقات قرآنی و 
معارفی برای اقشار مختلف مردم اشاره و ابراز کرد: بعد از ماه مبارک رمضان، 
برنامه ای همراه با مسابقه قرآنی در صدا و سیمای مرکز قم و با همکاری اوقاف 
روی آنتن می رود که به صورت روزانه پخش می شود و تا پایان سال ادامه خواهد 

داشت.

مدیرکل اوقاف استان قم:

فعالیت مراکز افق با استقبال مردمی همراه است

از شبکه های اجتماعی توسط  نامناسب  استفاده بی رویه و 
برخی افراد که این روزها به واسطه خانه نشینی به دلیل شیوع 

بیماری کرونا افزایش یافته است


